
וגם... עולם הסלנג הישראלי. מונחים וביטויים חדשים בעברית // עמ' 33

גיליון 261 // יום העצמאות ה־75 לישראל // אפריל 2023

לא תרצו לפספס
 חמש המלצות שוות 

מפי מיטיבי לכת ולסת 

// עמ' 10

בדרך להצלחה
למה כדאי לכם להצטרף לקהילת 

העסקים של לונדון

// עמ' 12

איגי דיין
השירים הישראליים שאהבנו 

במעטפת אישית חדשה

// עמ' 34

השגרירים
 אספנו עבורכם חמישה סיפורי הצלחה ישראליים 

שצובעים את לונדון בכחול־לבן. לקרוא ולהגיד "הם משלנו":

עופר שבי ויניב פרידל • טלי צמח • דפנה אטיאס • פרופ' דפנה גור • יערה גונר

פרויקט מיוחד // עמ' 20

יום עצמאות 

75
שמח!
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קוראות וקוראים יקרים,
ובלונדון הייאוש לא  למרות שזו תקופה לא קלה ומאתגרת, 
נעשה תמיד נוח - יש הרבה מן המשותף בתרבות ובשפה שלנו 
75 שנה  כדי להציע לכם מגזין חגיגי ומשובח לקראת חגיגות 

למדינה שאנחנו אוהבים.
־מגזין זה שם את הזרקור עליכם, חברי הקהילה הישראלית בלונדון. ויש חשי

בות אסטרטגית לקהילה ישראלית חזקה מחוץ למדינת ישראל, כפי שמסביר 
ילדים  ולגדל  האסטרטג הלונדוני אילן כהן, בכתבה הפותחת. לחיות, לעבוד 
בבריטניה יכולה להיות חוויה מאתגרת ומעניינת במיוחד בשל הבדלים תרבותיים 

השונים מהתרבות הבריטית.
אולם יש ללא ספק מספר רב של ישראלים בבריטניה שמצליחים להתגבר 
והייטק, באקדמיה, בתרבות  - ביזמות  על פערים אלה ולהשפיע בתחומם 
ובעסקים. תרומתם חשובה לקהילה הישראלית ולחברה בכלל, וכדאי להכיר 
אותם; איתמר בן כנען בחר לראיין חמישה מהם שבולטים בתחומם )ובוודאי 

שיש עוד רבים אחרים(.
דנה אבן חן, שניהלה את מועדון העסקים הישראלי ביחד אתי בשנה האחרונה, 
מסבירה למה כדאי להצטרף. המועדון מציע קידום עסקים במגוון מפגשים, 
פעילויות ואירועים, שמאפשרים לישראלים להתחבר, להכיר ולהשתלב בקהילה 

המקומית - ובכלל החברה הבריטית.
כקהילה אנחנו לא רק מצליחים ומוצלחים אבל גם יודעים להושיט יד לעזרה 
כשצריך. בתחילת אפריל נחגג יום המודעות העולמית לאוטיזם. ענבר פז כתבה 
טור מיוחד על עבודתה המאתגרת, ועל הטיפולים בבריכה שעוזרים לילדים 
אוטיסטים ולילדים בעלי צרכים מיוחדים אחרים לחוות הצלחות, כמו כל ילד אחר. 
זוגן.  יום הזיכרון לנשים שנרצחו בידי בני  בחודש פברואר ציינו בישראל את 
יהודי שמציע  ויש ארגון  התעללות במשפחה לצערי, לא פוסחת גם עלינו 

.JWA תמיכה וסיוע לישראליות גם בעברית
אני שמחה להדגיש שנוספו הפעם עוד שתי כותבות צעירות חדשות לצוות של 
עלונדון; דראל פורת ראיינה את ספיר טיירי, נוודית דיגיטלית ביג טיים שבחרה 
בלונדון על פני חופי זהב ותכלת. דוראל גם ליקטה עבורנו מילות סלנג חדשות 
כדי שנשאר בעניינים. ורותם מתוקי, אוטוטו אמא פעם ראשונה, שיתפה אותנו 

בסיבות למה ללדת באנגליה זה לא כל כך נורא לעומת ישראל. 
יו ביי דה הנד... שר ראלף מק'טל על רחובות לונדון, וגם אנחנו  לט מי טייק 
שגרים בה לא מעט שנים אוהבים לגלות אותה כל פעם מחדש ולקחת אתכם 
למקומות מרתקים ופחות מוכרים בנבכי העיר הגדולה. קראו על המלצות 

שרשמו עומר לוגסי ומדריכי הדרך שלו להנאתכם.
כישראלים, אני מקווה שגם השנה נדע להוקיר ולכבד את ההישגים הגדולים 
והמרגשים של המדינה, ונוכל לחגוג יחד עם הישראלים ברחבי העולם. קבוצה 
של מתנדבים פעילים מכמה ארגונים שנקראת "פורום הארגונים הישראלי 
בלונדון" דאגו לארגן לכם מסיבה ישראלית עליזה ותוססת בערב יום העצמאות 
ב־JW3, וגם פיקניק קהילתי לא רק למשפחות בסופשבוע של הבנק הולידיי. 
אז בואו לחגוג את חרותנו ואחדותנו, ושיהיה לכולנו חג עצמאות שמח 

ומשמעותי. 
ענת קורן

דבר העורכת // ענת קורן

Th e  Vo i ce  o f  I s ra e l i s  i n  t h e  U K  // קול הישראלים בבריטניה 
 w w w.alondon.net  / / 2023 ג  ום העצמאות תשפ" וחד לי ן מי ו לי י 46ג

ישראלים בתפוצות.
מכפיל כוח עבור המדינה

תמיד בבית בעולם. אורנית בית 
הלחמי על חברת התעופה הלאומית

810
עיצוב פנים. מרפאת ד"ר זרח 

נפתחה עכשיו בלונדון
לונדון הסודית. אטרקציות נסתרות 

בהמלצת מדריכים מקומיים

1213
נטוורקינג זה המפתח. מועדון 
העסקים הישראלי שם בשבילך 

קנאביס רפואי. מעכשיו נגיש גם 
כאן גם דרך פלטפורמה ישראלית

1415
 הגירה לבריטניה. מחויבים 

להגנה על זכויות אזרחי האיחוד
טיפול מרחוק. שומרים על 

קשר ותקשורת טובה עם ההורים

1617
הכל נשאר במשפחה. איך 
דואגים לשוויון גם בעת פרידה

אל תעזבי לבד. הארגון שעוזר 
לקורבנות התעללות במשפחה

1820
חג שמח מבית חב"ד.

על הקשר בין אש לאחדות
גאווה ישראלית. חמישה סיפורי 

הצלחה של ישראלים בלונדון

2426
רק אני והמחשב שלי. מאזן 

החיים/עבודה בעידן הדיגיטלי
ללדת בלונדון. תחקיר לא מדעי 

מבוסס ניסיון

2830
בדרך המים. ענבר פז מנצחת 

אתגרים ומשנה חיים 
זיוה'לה מלקטת. זרקור על 
מבחר האירועים של הקהילה

3233
מנהיגות עם ערכים. הצופים 
מקרבים את הדור השני לישראל

סלנג ישראלי. השפה העברית 
מתחדשת ללא הרף

3436
חמדת אבות. איגי דיין על 

האלבום עם השירים שאהבנו
מדריך אירועים והופעות. 

המלצות לאביב ולקיץ
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ההפגנות האחרונות בעד/נגד הרפורמה הוכיחו את 
לכידותה, תרומתה וכוחה של הקהילה הישראלית 
בלונדון להשפיע על מקבלי ההחלטות בבריטניה 
או לפחות להציף נושאים בוערים בכל מה שקשור 
לישראל. עד היום רוב השיח סביב ישראל התנהל 
ובעיקר הובל ע״י הקהילות היהודיות המקומיות בתמיכה של 
ארגונים יהודים בינלאומיים, כגון הסוכנות היהודית, שלאחר 

־הקמת מדינת ישראל התמקדה בעיקר בעלייה ובפיתוח המ
דינה. כחלק מהאסטרטגיה שלה, הסוכנות נשענה בעיקר על 
התפוצות היהודיות ברחבי העולם ע״י השקעת משאבים אדירים 
לפיתוח וחיזוק הזהות היהודית באותן קהילות בתקווה לעודד 

עלייה, לגייס תרומות ואף לזכות להשפעה פוליטית מקומית. 
מערכת היחסים של ישראל עם יהדות התפוצות נשענת על 
מאזן עדין, כאשר המדינה היהודית מבקשת לשמור על קשרים 
הדוקים עם אלה החיים מחוץ לישראל, תוך שמירה על ריבונותה 
ועצמאותה כמדינה. במשך רוב ההיסטוריה של ישראל, יהדות 
התפוצות מילאה תפקיד חיוני בהגנה על האינטרסים הישראליים, 
במתן תמיכה כלכלית ופוליטית, ובפעילות כשגרירים של התרבות 
והערכים הישראליים. מערכת יחסים זו השתנתה משמעותית 
בשנים האחרונות, כאשר דורות צעירים של יהודים בתפוצות 
השתלבו יותר ויותר בתרבויות המקומיות בזמן שגם ישראל עברה 
שינוי תרבותי וערכי, דהיינו הולך ונוצר פער שקשה יותר לגשר 
עליו. הקהילה היהודית בפזורה עברה חילופי דורות, כאשר שיעורי 
ההתבוללות הולכים וגדלים וצעירים שמים פחות דגש על הזהות 
היהודית. המגמה בולטת במיוחד בבריטניה, שם סקר שנערך 
לאחרונה מצא שלמעלה ממחצית מיהודי בריטניה מתחת לגיל 
30 יש בןֿ/בת זוג לא יהודיים, לעומת 7% בלבד מאלו מעל גיל 65. 
היום השענות רק על הקהילה היהודית להעביר מסר ברור על 
המתרחש בישראל זו משימה יותר קשר עקב הפער שנוצר, נושא 

שקל יותר לישראלי בחו״ל לעשות. 

השפעה חברתית מקומית
במקביל, השפעתן של קהילות הישראלים הגרים בחו״ל הולכת 
וגוברת, בעיקר בבריטניה, שבה התיישבו בשנים האחרונות 
מספר רב של ישראלים. על פי נתוני שגרירות ישראל בלונדון, 
80,000-100,000 ישראלים חיים כיום בבריטניה, מה שהופך אותה 
לקהילה הישראלית הגדולה ביותר מחוץ לישראל ביבשת אירופה. 
לנוכחות הישראלית הגוברת בבריטניה יש השפעה על החברה 
בכלל והקהילה היהודית בפרט, כאשר לישראלים יש תפקיד חשוב 

יותר ויותר בעיצוב החיים והזהות היהודית הבריטית. 
לדוגמא, תחום החינוך היהודי בו למחנכים ישראלים יש כיום תפקיד 
חשוב בהוראת עברית, היסטוריה ותרבות יהודית, וערכים ומסורות 
ישראליות לילדים יהודים בבריטניה. בנוסף, גם החברה הדתית/

חסידית מושפעת מישראל כיוון שרוב הישיבות הגדולות והחשובות 
בעולם מקומן בישראל, דהיינו רובם המכריע של הרבנים לומדים 
תקופה מסוימת בישראל. בנוסף, הרבה מהישראלים המגיעים 
לבריטניה מייצגים את האליטה של   החברה הישראלית - יוצאי 
יחידות העילית של הצבא, סטודנטים, בכירי הייטק, יזמים ועוד. 
מהרגע שהם נכנסים לאקדמיה בבריטניה ו/או לשוק העבודה, 
הם מצליחים למקם את עצמם במרכז הכוח ולהיעזר בשיטות 

־ובניסיונם מישראל. כיום ישנם ישראלים מובילים במחלקות אק
דמיות באוניברסיטאות, מייסדי סטרטאפים, מנהלים בכירים 

בבנקים, חברות ייעוץ ועוד. 
עובדה זו היא חשובה במיוחד לאור העוינות הגוברת כלפי ישראל 
בחלקים רבים של החברה הבריטית, והאיום הגובר הנשקף 

־מהאנטישמיות וסוגים אחרים של חוסר סובלנות. הגישה השו
נה שמביאים הישראלים הגרים בבריטניה מהווה נכס לקהילה 
היהודית, ע״י הנגשה של כלים חדשים לעזור להתמודד עם 
תופעות השנאה וההפליה. בנוסף, ישראלים עוזרים ליצור קהילה 
יהודית מגוונת ותוססת יותר בבריטניה, עם קשרים חזקים יותר 

לישראל ולעולם היהודי הרחב.

לאור האמור, ישראל והארגוניים היהודיים הבינלאומיים צריכים 
לשקול לשנות את התמהיל האסטרטגי שלהן ביחס לקהילות 
בתפוצות ולהתייחס לקהילה הישראלית בפזורה כאל נדבך עצמאי, 
כלומר לפתח תוכנית פעולה מיוחדת לקהילה הישראלית בפזורה. יש 
להשקיע מאמצים לא רק לשמר אלא לפתח את הקהילות האלו עם 
כלים ותוכניות נפרדות, אשר ישרתו את הקהילה וייחודיותה. למשל 
 ,)charters school( הקמת בתי ספר עם מתכונת ישראלית בחו״ל
דהיינו בתי ספר עם תוכנית למודים כפולה, מקומית וישראלית מה 
שיאפשר לבוגרים להשתלב גם בחברה שהם חיים בה, או לעלות 
לישראל ביתר קלות. דוגמא נוספת, היא חיזוק תרבותי של הקהילה 
הישראלית החיה בבריטניה עם הקמת מועדונים חברתיים ותמיכה 

רציפה של פעילות חברתית לאורך כל השנה. 

נכס למדינת ישראל אבל לא תחליף
השקעה ותמיכה רציפה בקהילות הישראליות יהוו מכפיל כוח עבור 
ישראל, במיוחד לאור המספר ההולך וגדל של ישראלים החיים 
מחוץ לישראל. יצירת קשר עם ישראלים בחו"ל יכולה להביא 
יתרונות רבים, כמו הרחבת הטווח הדיפלומטי שלה, קידום קשרים 

־כלכליים ומסחריים והגדלת השפעתה התרבותית. הפזורה היש
ראלית יכולה גם לשמש כשגריר יקר ערך עבור ישראל, המייצגת 

את האינטרסים של ישראל מול המדינה המארחת. 
עם זאת, חשוב לציין שיש אתגרים ומגבלות של הסתמכות 
בלעדית על הקהילה הישראלית בחו"ל כתחליף להישענות על 
הקהילות היהודיות. בעוד שישראלים רבים המתגוררים בחו"ל 
עשויים לחוש קשר חזק לישראל, ייתכן שהם לא בהכרח מזדהים 
עם הקהילה היהודית המקומית או מעוניינים לקדם את הזהות 
והתרבות היהודית במדינות המארחות אותם. בנוסף, לקהילה 
היהודית המקומית היסטוריה ארוכת שנים במדינות בהן הם חיים, 
וארגונים יהודיים רבים סייעו רבות בקידום האינטרסים והזהות 
היהודית ברבות השנים. לכן חשוב שישראל תשכיל לשמור על 
קשרים חזקים עם התפוצה היהודית תוך בחינת הזדמנויות 
הדורש תוכנית עבודה מותאמת. •לקידום מעמדה של הקהילה הישראלית בחו"ל כנושא עצמאי 
*אילן כהן  LLB/BA, MBA, MSc - עוסק בייעוץ כלכלי ואסטרטגי

הם משפיענים ומשפיעניות במקומות אליהם בחרו להגר לא פחות מקהילות יהודיות 
מקומיות. ככה יש להתייחס לישראלים בתפוצות שבמהלך השנים התברגו לתפקידי 

מפתח בתוך מוסדות וארגונים מקומיים ולמה כדאי להשקיע בהם. מאמר דעה

כוח אלפא

אילן כהן

"ישראלים עוזרים ליצור קהילה יהודית מגוונת 
ותוססת יותר בבריטניה, עם קשרים חזקים יותר 

לישראל ולעולם היהודי הרחב"
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חוגגים עצמאות יחד בפיקניק חגיגי במיוחד!

1.5.2023
14:00-17:00
JFS :מיקום

קנים ואטרקציות מלהיבות לכל המשפחה 
• מת

מוסיקה ישראל ית • מתחם פיקניק ושתייה 
• במת 

• פעילויות בהובל ת תנועת הצופים 

ושלל הפתעות בהווי ישראלי לכולם!

www.jw3.org.uk/israel-75-party :להזמנות

יום שלישי

25/4
ערב יום העצמאות

19:00-23:00

• JW3 :מיקוםTickets: £30

אוכל ישראלי 
ממטבח בלאדי

מוסיקה:
DJ Aryell

סרט:
זינוק בעלייה

לאירועי יום העצמאות בלונדוןפורום הארגונים הישראלי מזמין

CE
LE

BR
AT

ING
 ISRAEL AT 75

מעלה
מעלה 
מעלה!

להקה ישראלית בהופעה חיה - 
במחווה לצביקה פיק האומן האגדי, 

וקאברים של אומנים ישראלים נוספים.

 מחיר:
מבוגר - £8

ילד - £6

אוכל ישראלי 
מבית

Ministry of Diaspora A�airs 
C r e a t i n g  a  c o m m o n  J e w i s h  f u t u r e

פורום הארגונים הישראלי:
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2015 לפני שש שנים.  ללונדון בקיץ  היא הגיעה 
על  אל  התעופה  חברת  של  האזורית  "כמנהלת 
באירופה, אני מנהלת את פעילות החברה באנגליה 
ומדינות נוספות באירופה יחד עם צוות מסור ומקצועי 
בתחנות ובמשרדי הנציגות שאמונים על תפעול 
הטיסות, המכירות והשיווק של אל על בשווקים המקומיים ומוקדי 
הזמנות ללקוחות וסוכני נסיעות" היא מספרת. "אנחנו כאן כדי 
לתת שירות אישי ומקצועי ללקוחות ולשותפים שלנו – סוכני 

הנסיעות, ולקדם את אל על ואת התיירות לישראל".
 מה הוא ההישג הבולט שלך במהלך השנים?

“ההישג שאני הכי גאה בו לאורך השנים הוא פתיחת מספר 
קווים חדשים עבור החברה - חנכתי עבור אל על את הקו לוונציה, 

לנאפולי ובשבוע שעבר את הקו מדבלין לישראל".
ספרי לנו קצת על מה המשפחה שלך עושה כשאת בעבודה?

"משפחתי מלווה אותי במהלך השנים במסעותיי באירופה עבור 
החברה, ובן זוגי ובנותיי קיבלו בהבנה )בדרך כלל( את הקריירה 
התובענית שבחרתי. יש לי בת שהיא קצינה בצבא, שמשרתת 

כחיילת בודדה בארץ, ובת נוספת בת 16".
איך התמודדת בתקופת הקורונה?

"ההתמודדות בתקופת הקורונה לא הייתה קלה. המשבר בעולם 
בכלל ובתחום התעופה בפרט הביא כמעט לעצירה מוחלטת 
של הטיסות. ניהלנו את המשבר בתנאי אי־ודאות ועשינו הכל 
כדי לשמר את אנשינו, לתת מענה ללקוחות. לשמחתי יצאנו 
מהמשבר מחוזקים וחזרנו לפעילות מלאה. כמו כן במהלך 
הקורונה היינו חברת התעופה היחידה ששימרה את הטיסות 

בין לונדון לארץ".
כמה טיסות יומיות יש עכשיו ומאילו נמלי תעופה?

"יש לנו 22 טיסות שבועיות מלונדון הית'רו ומלונדון לוטון לתל 
אביב בקיץ 2023, ו־17 טיסות שבועיות בחורף 2024".

האם את רואה שינוי בהרגלי הנסיעה של ישראלים מלונדון 
ובכלל?

"אנחנו רואים ביקוש גדל לטיסות לארץ מאנגליה גם בקרב 
וגם בקרב קהלים חדשים שמ ־הקהילה הישראלית בלונדון 

בקשים לבקר בארץ, והלו"ז שלנו ומחלקות השירות השונות 
מאפשרות לכל אחד למצוא באל על את הדרך המתאימה לו 

לטוס לארץ".
מה את הכי נהנית לעשות בלונדון?

"אני מאלה שנהנים ממזג האוויר כאן, והליכות רגליות ברחבי 
לונדון הן מבחינתי בילוי הזמן המועדף כשאני לא בנסיעות".

מה תאחלי למדינה שלנו שחוגגת 75 שנה?

"ההיסטוריה של אל על שזורה בהיסטוריה של מדינת ישראל, 
־וכחברת התעופה של המדינה שנולדה עם המדינה אנחנו צו

עדים לצידה ומלווים אותה ברגעי שמחה ורגעי משבר. כולי 
תקווה ששנת ה־75 תביא למדינת ישראל ולאל על שגשוג, 
צמיחה ושלום בינינו, ושאל על תמשיך לשמש גשר בין ישראל 
וייחודיותה  של מדינת ישראל". •לעולם, ולאפשר לתיירים להכיר ולהיחשף ליופייה 

אורנית בית הלחמי בראיון מיוחד לרגל יום העצמאות ה־75 למדינה ישראל: 
"ההיסטוריה של אל על שזורה בהיסטוריה של מדינת ישראל"

על הדבש ועל העוקץ

ענת קורן

"המשבר בעולם בכלל ובתחום התעופה בפרט 
הביא כמעט לעצירה מוחלטת של הטיסות. ניהלנו 

את המשבר בתנאי אי־ודאות ועשינו הכל כדי 
לשמר את אנשינו ולתת מענה ללקוחות"

"אנחנו כאן כדי לתת שירות אישי 
ומקצועי ללקוחות ולשותפים 

שלנו". אורנית בית הלחמי
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־"לונדון מדהימה" הוא אומר ומתרווח על כיסא הק
טיפה המפנק בכניסה לקליניקה המהודרת שלו 
שנפתחה לא מזמן ברחוב ווימפול בצמוד להארלי 
סטריט. "אני מאוד אוהב לבוא לפה, אני אוהב את מזג 
האוויר הקריר, ומעבר לזה לונדון היא בירת אירופה 
ואני חושב שהצלחה בעיר כזאת מהווה קרש קפיצה כמעט לכל 
מקום בעולם.  יש פה תחרות קשה, יש פה דרישות וסטנדרטים 
גבוהים בכל מיני תחומים - בקולינריה, ביופי, באופנה ועוד. והדבר 
הנוסף והלא פחות חשוב שהכריע את הלוקיישן של הקליניקה 
החדשה זה העובדה שיש לי פה שותפה מקומית מקסימה, מיכל 
גורן, שהכרנו עוד כשהיא ובעלה גרו בישראל. כשהם החליטו 
להעביר את מרכז החיים שלהם ללונדון נוצר הרעיון המשותף 
להתרחב לכאן. מיכל ובעלה אחראים על הצד הניהולי ואני על 
הצד המקצועי רפואי ונוצר פה שילוב נכון... תראי איזו קליניקה 
מהממת הם בנו. אז באמת בחרתי שותפים מוצלחים וטובים".

ספר קצת על עבודתך?
"בארץ הגענו לאיזושהי נוסחה מנצחת לעיצוב פנים בצורה עדינה 
וטבעית תוך כדי שמירה על תווי הפנים המקוריים של האישה 
באמצעות טכניקות ושיטות הזרקה שאנחנו פיתחנו. אנחנו גם 
יודעים לעשות שילובים נכונים בתחומי הפלסטיקה, דרמטולוגיה, 
אסתטיקה וקוסמטיקה על מנת להגיע לתוצאה האידאלית לכל 

מטופלת בהתאם לעור ולצרכים שלה".
למה אתה אומר אנחנו ולא אני?

"כי זה נכון שהקליניקה היא ד"ר זרח, אבל עובדים איתי שישה 
רופאים, ביניהם - רופאת עור, פלסטיקאי, קוסמטיקאיות וכולנו 
ביחד תרמנו לשיטות האלה להתממש ולהתקיים. אמנם אני 
בראש ואני המוביל ובסוף המחליט, אבל זו לחלוטין עבודת צוות".

איך אתה מגייס צוות?
־"פתחתי אקדמיה שהיא הכי גדולה בארץ ללימודי רפואה אסת

טית, שבה אנחנו משרישים את השיטה הזאת. הרופאים הטובים 
באקדמיה באים לעבוד אצלנו".

מה הביא אותך לצאת מהארץ?
"אחרי שהקליניקה בישראל הפכה למאוד מוצלחת ומבוקשת 
וקשה מאוד להשיג אליי תור, ומעבר לזה בנות מגיעות אלינו 
לטיפולים אפילו מחו"ל, החלטנו שאנחנו רוצים להביא את 
הבשורה הזאת לעולם ושיש לנו משהו ביד שהוא מנצח ברמה 
העולמית. כלומר פיצחנו איזושהי נוסחה של טכניקות הזרקה 
שבעינינו נכונות לארה"ב, לישראל, ליפן, ללונדון ולכל מקום 
אחר בעולם. אני גם מרצה בינלאומי בכנסים מקצועיים ברחבי 
ורופאים מאמריקה, מדינות ערב ומאירופה מגלים  העולם, 
עניין רב בטכניקות ובשיטות שלי, וזאת עוד סיבה שגרמה לי 
לרצות לפתוח פה קליניקה ובעצם להכשיר רופאים מקומיים 
שיטפלו בשיטה שלי ובהמשך להתרחב לעוד מקומות. אני 
אישית מגיע ללונדון אחת לחודש לשלושה-ארבעה ימים ובשאר 
הזמן יש לנו רופא מקצועי ומקסים, ד"ר ג'ון לקאס, שהכשרתי 

בקליניקה בארץ".
איזה סוגי טיפולים אתה מציע פה? 

"בעיקר עיצוב ופיסול פנים. שני הטיפולים שאנחנו מובילים 
־בהם הן מבחינת הביקוש שלהם והן מבחינת הטכניקות הייחו

דיות שמקנות מראה טבעי, זה פיסול אף ועיצוב שפתיים. אבל 
יש עוד המון - עצמות לחיים, רקות, קו לסת, קמטי מריונטות, 
עיצוב סנטר, טיפולים נגד הזעה טיפולים של מרקם עור הפנים 

והצוואר ועוד".
מה מייחד אתכם?

"מעבר לאהבה שלנו למראה טבעי, אנחנו עובדים עם קנולה, שזו 
בעצם צינורית גמישה ממתכת. בעבר היו עובדים כמעט רק עם 

מחטים אבל עבודה עם קנולה משנה את כללי המשחק. במקום 
להיכנס לעור פעמים רבות עם מחט, נכנסים דרך נקודת חדירה 
אחת ובאמצעותה ניתן לעצב רבע ולעתים אפילו חצי פנים. זה 
פחות טראומטי ובלי שטפי דם ובצקות. זה גם פחות כואב כי 
יש נקודת כניסה אחת. הקנולה בעצם עוברת מעל כלי דם ולא 
חודרת לתוכם ולכן ההזרקה הופכת להרבה יותר בטוחה, המראה 

הרבה יותר טבעי, ורקמת העור יותר הומוגנית".
מאיזה גיל אתה ממליץ להתחיל לטפל?

 "זה תלוי, בארה"ב בגיל 20 יש שכבר עושים בוטוקס כדי להימנע 
מקמטים. יש גם בנות  14 ו־16 שרוצות לעצב שפתיים. אני לא 
בעד הטרנד הזה. האמת, אני מתייחס לכל אחת כאילו היא 
אחותי, או אשתי או הבת שלי. הכסף זה לא מה שהוביל אותי 
אלא האמנות שבדבר, לייצר משהו יפה. היום שפתיים זה טרנד 
מאוד חזק, אז מגיל 18 אני מסכים לקבל. כל מה שקשור בשיפור 

מרקם העור ובוטוקס - ההמלצה שלי היא מגיל 30".
באיזה עוד חומרים אתה משתמש?

ווליום חזק בעצמות לחיים, אני משתמש  "לפילר, כדי לייצר 
בחומצה היאלרונית בסמיכות גבוהה. ויש חומצות עדינות יותר 
לשפתיים, לשקעי העיניים או מעל לשפה. יש מאות סוגים 
של חומצות היאלרוניות, וחשוב לבחור את החומצות הטובות 

־והאיכותיות יותר, שזה עשרה מותגים מובילים שיש לנו פה בקלי
ניקה. את החומצה ההיאלורונית שלנו אי אפשר להחדיר בצורת 

ישראל מובילה בעולם חוץ 
מההייטק, גם ברפואה אסתטית 
וברפואה בכלל. ד"ר אמיר זרח 

)44(, בעל מרפאה משגשגת בתחום 
האסתטיקה בארץ, מביא ללונדון 

בשורה חדשה. ראיון

כוכב זורח

ענת קורן

"האמת, אני מתייחס לכל אחת כאילו היא אחותי, 
או אשתי או הבת שלי. הכסף זה לא מה שהוביל 

אותי אלא האמנות שבדבר, לייצר משהו יפה"

נוסחה מנצחת לעיצובי 
פנים. ד"ר אמיר זרח
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Fauda creator and journalist
Avi Issacharoff

Waze founder & serial entrepreneur
Uri Levine

Golden-Globe winning writer Hagai Levi
with actress Ruth Wilson

משפחת בוגרי אוניברסיטת תל אביב בבריטניה
מאחלת לכולם חג עצמאות שמח!

Attention TAU alumni in the UK! Join our growing alumni community by scanning the
QR code or visiting tautrust.org and stay up-to-date with the latest news, events, and
network with fellow alumni. Join us now!

For more information contact Rachel Cohen: E: Rachel.cohen@tau-trust.co.uk T: 02074468790

REG
ISTERED

 C
H

ARITY #
314179

TAU Alumni United Kingdom

קרם. חומצות שנמצאות בקרמים בקוסמטיקה הן חומצות לא 
מצולבות שנותנות לחות לפנים, אבל הן לא יכולות לתת ווליום. 
ובשביל לשפר את מרקם עור הפנים צריך להחדיר חומר שהוא 
ביו סימולטור שזה רדיאס. ורק רופא מקצוען יודע איך לשלב 

את החומרים האלה".
באיזה שלב היית אומר למישהו עדיף לעשות ניתוח מאשר 

להתחיל להזריק?
־"כשאני רואה מישהי עם נפילה בצוואר או בקו הלסת או עקמו

מיות באף שלה שלא מאפשרים לי להביא תוצאה הוגנת תמורת 
הכסף בהזרקה. אבל יש לי מטופלות שלמרות שאני אומר להן 
את זה הן לא יעשו ניתוח בשום פנים ואופן, אז נעשה תיאום 

ציפיות ואני אשפר רק את מה שאני יכול".
אתה מדבר כל הזמן על נשים. בוא נדבר קצת על גברים... 

95% מהשוק הן נשים, אבל גם  "אין ספק שבעולם האסתטי 
העולם הגברי בהחלט הולך ונכנס לתחום. במיוחד אצל הגייז 
שמאוד אוהבים לטפל בעצמם, לעשות קו לסת חד ועצמות 
לחיים בולטות. אבל גם לגברים סטרייטים כבני 45 מפריע למשל 
קמט באזור הגבות שעושה אותם כועסים. אז נכון, הם לא עושים 
להם יש כבר מודעות שהולכת וגוברת בתחום הזה". •שפתיים כמו נשים והם לא מטפלים בעצמות לחיים, אבל גם 

www.zclinic.uk
או בווטסאפ: 07708-905-552

 מימין ובמרכז: אהבה למראה 
הטבעי. הקליניקה החדשה 
והמפוארת ברחוב ווימפול

משמאל: טרנד השפתיים ועיצוב 
פנים ללא התערבות כירורגית

https://www.zclinic.uk/
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בשנים האחרונות פורחות קבוצות של מטיילים עם מדריכים מקומיים בעברית. הם מכירים את 
 לונדון יותר מאשר תושבים מקומיים, ותמיד יש להם באמתחת סיפורים על מקומות מרתקים 

שעוד לא הכרתם. עומר לוגסי והמדריכים שלו משתפים המלצות שפותחות את התיאבון

סיירת לונדון

מדריכי "רעבים בלונדון" ו"לונדוניסט"

לאכול ולשתות בספרדית
הפתעה מרעננת חיכתה לנו בקומה העשירית של מלון 
The Standard, מול תחנת סנט פנקרס. לא היו לי ציפיות 
גדולות ממסעדה שמתהדרת בנוף יפה, ועוד כזו שמשלבת 
בין אוכל ספרדי למקסיקני, כשהאחרון הוא בעיני מהמטבחים 
Decimo )׳עשירית׳, על שם הקומה(  הכי חלשים כאן. אבל 
של השף הבריטי־מקסיקני־ספרדי עטור כוכבי המישלן פיטר 

־סנצ׳ז־איגלסיאס, הפתיעה אותי עם כמה מנות שלא נפלו בר
מתן מדברים שאכלתי בארץ המקור )האירופאית מבין השניים(. 
תוסיפו לזה שירות מוקפד, ארבעה כיווני נוף לונדוני ואוכל פשוט 

טעים – וקיבלתם יופי של חוויה. 
בניגוד למה שציפיתי, האוכל ב־Decimo הוא קודם כל ספרדי 
ורק אז קצת מקסיקני, ורמת הגימור והביצוע שלו הזכירה לי 
יותר את מדריד מאשר את ברצלונה, ושיהיה ברור שזו מחמאה. 
ממרח הפלפלים למשל, היה עשיר ומענג ברמות מטבוחאיות 
)שמישהו יכניס את זה כבר למילון(, והלחם שלצידו שחה בשמן 
זית ארומטי כל כך, שכל החוויה השתדרגה מיידית רק בזכותו. 
סלט העגבניות היה מתוק ובשרני, וסלט הקיסר קיבל את הכבוד 
הראוי לו, עם הכנה לצד השולחן שלקחה בערך עשרים דקות, 
וחומרי גלם מצוינים מספרד וממקסיקו. הצטיינו גם הפילה, 
שהפתיע לטובה )בחרנו אותו רק כי רצינו לגוון קצת מפירות 
ים, שאנחנו אוכלים כל הזמן(, וגלידת התירס שבסוף הארוחה, 
שהתבררה כשיחוק מרענן, אשכרה גלידה שאוצרת בתוכה את 

הטעם שעולה לכם לראש כשאתם חושבים על מקסיקו. 
־דווקא המשקאות המקסיקנים, עם טאץ׳ ספרדי קטן מדי לט

עמי, היו החוליה החלשה של הארוחה, ולא הציעו הרבה מעבר 
למרגריטות עם טוויסטים לא ממש מורגשים )למשל ״קציפת 
סנגריה לבנה״ שהרגישה כמו קציפת חלבון רגילה(. גם התמנון 
בפלפלי הבנרו לא היה מיוחד או מעניין מספיק, אבל בהתחשב 
בהצלחה של המנות האחרות, עדיין מדובר במקום שנחזור אליו, 
ולו רק כדי לדגום את המנה של הביצים, חמון ובוקרונס שחשקנו 

בה במיוחד, ומגישים רק בבראנץ׳. 
עומר לוגסי, מדריך סיורי אוכל וגרפיטי

רחובות לונדון בסאצ'י
בסוף פברואר האחרון, גלריית סאצ׳י הידועה והנהדרת 
בשכונת צ'לסי השיקה תערוכה חדשה ובינלאומית של 
אמנות רחוב בשם "Beyond the Streets". אתם בטח 
שואלים את עצמכם )כמו שעשיתי בעצמי( איך מכניסים אמנות 
רחוב לתוך גלריה? הלא זה נשמע אבסורד, חוטא למקור ומעלה 
שאלות בדבר אותנטיות הגלריה, המיצגים והאמנים המציגים.

בשבת האחרונה של פברואר, נסעתי עם ידידי ושותפי עומר לוגסי 
לבדוק את הגלריה, ולא רק שלא התאכזבנו, אלא שיצאנו משם 
עם שמחה בלב וחיוך מרוח על הפנים. התערוכה הזו היא מעין 
קפסולת זמן בצורת שלושה מפלסים ועשרות חדרים נושאיים, 
שמספרים את סיפור התפתחות תרבות הרחוב ואומנות הרחוב 
בעת המודרנית, תוך מתן דגש על הולדת תרבות ההיפ־הופ 
)ש"גרפיטי" הוא אחד האלמנטים המרכיבים אותה( בתחילת־
אמצע שנות השבעים בניו־יורק, התפתחות סצינת הפאנק 
ייבוא הגרפיטי לאנגליה ועבודות ואמנים אייקונים  הבריטית, 
Obey למשל(. התערוכה מכי־  שנכנסו לספרי ההיסטוריה )כמו
לה מאות פריטים, ציורים, מיני תערוכות נושאיות, כמו לדוגמה 
חדר המוקדש להרכב הראפ האגדי Beastie Boys, מסמכים 
אותנטיים והמון המון מידע שמנגיש את הנושא הרחב הזה ועוזר 

לעשות סדר בבלגן.
אין זה פלא שהתערוכה הנודדת הזו שהגיעה אלינו אחרי לוס 

אנג'לס וניו־יורק, היא כל כך מוצלחת, כל חדר וכל קיר בתוכה 
מבטא את אהבתם הגדולה והתשוקה הענקית של האנשים 
שיצרו אותה, לתרבות רחוב. בעיני, שאלות בדבר אותנטיות 
התערוכה כפי שהצגתי קודם, הן חשובות ונכונות אבל לגמרי 

־מקבלות תשובה באמצעות התוכן המקורי, האיכותי והחינו
כי־דוקומנטרי שהתערוכה מספקת תוך שיתוף הפעולה של 
האמנים המצוינים שמשתתפים בה. בתור אדם, שחייו סובבים 
סביב מוזיקה ותרבות, נהניתי מכל רגע ואף השכלתי, ואני ממליץ 
בחום לכל חובב או חובבת תרבות ואומנות לפנות שלוש שעות 
מחייו/ה ולבקר בגלריית סאצ'י )התערוכה מציגה עד 9.5.2023(. 

ברי כהן, מדריך סיורי מוזיקה רוק בלונדון 

סיפורי הייבורי
יכול להיות שבסוף העונה הזו ארסנל תהיה אלופה, 
ויכול להיות שלא. זה לא ישנה את העובדה שלאצטדיון 
האמירויות המודרני שלה, שנחנך ב־2007, ימשיכו 

לזרום אוהדים בהמוניהם – עד 60 אלף צופים בכל משחק.
אתם מוזמנים כמובן להיות חלק מהם, אבל הנה הצעה תיירותית 
נספחת: אם אתם כבר מגיעים למשחק של התותחנים – והאמת, 
אפילו אם לא, ואתם סתם רוצים לפעור עיניים מוקסמות – 
בצעו תפנית קטנטנה וקצרה, ולכו להעיף מבט בכיכר הייבורי 

.Highbury Square -
איצטדיון הייבורי היה הבית של ארסנל מ־1913 עד 2006. הבטון 
והדשא שלו ידעו לספר אלפי סיפורים מרגשים, היסטוריים, 
פיקנטים, מרהיבים, מלהיבים, וסוחטי דמעות אושר וכאב גם יחד.

אבל כאשר הגיעה שעתו של הייבורי, המסורת לא ממש נקברה 

Decimo מסעדת
צילום: עומר לוגסי

Beyond the Streets תערוכת
צילום: עומר לוגסי, ברי כהן

http://www.londonist.co.il/music
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תחת ההריסות. תוך שימור קפדני של המיקום והמראה החיצוני 
711 דירות מגורים שמשקיפות  של היציעים – נבנו במקומם 

־מסביב על מה שהיה כר דשא מונומנטלי והפך עתה לגן יפה
פה, נטוע צמחים ופרחים. האוהדים בעלי האמצעים ובני המזל 
שהצליחו לרכוש דירה בכיכר הייבורי – זה השם שניתן למתחם 

- מתגוררים מאז ביציע חלומותיהם.

מומלץ לסייר סביב הפרוייקט כולו, אבל במיוחד ב"רחוב הראשי" 
שלו – הכניסה המרכזית למתחם הדירות, מעליה נשמר בגאון 
Arsenal, ואליה אף הועתק שעון הייבורי, שפיאר את  השלט 
יציע האוהדים האדוקים, ה־Clock End. גירסה מוגדלת שלו 
הותקנה ב־2010 גם באיצטדיון האמירויות. אתם מוזמנים להשוות.

אבי מלר, שדרן ופרשן ספורט, מדריך סיורי הכדורגל 

שופינג בחמש קומות
־כשזה נוגע לשופינג במרכז לונדון, קשה להאמין שנ

שארו עוד חנויות שאנשים לא מכירים או מגיעים אליהן. 
עם זאת, יש חנות אחת שמסתתרת ממש מתחת 
לאף, בין כיכר לסטר לכיכר פיקדילי המפורסמות והמרכזיות 
- Dover Street Market את החנות הזו, שמתפרשת על גבי 
חמש קומות, קשה לתאר כחנות, כי היא מציעה חוויית קנייה 
שיותר מזכירה מוזיאון מחנות. עם מיצגים אומנותיים ודרמטיים 
שמשלבים פריטים ממותגי יוקרה דוגמת קום דה גרסון היפניים, 
 Daniela גוצ׳י ובלנסיאגה, לצד מותגים פחות מוכרים כמו 
 .Paul Harnden Shoemakersו־ Gregis, Junya Watanabe
המקום מצליח לטשטש את הגבול בין שופינג לחוויה תרבותית. 
דוגמאות בולטות במיוחד הן מיצג הכיסאות שמשמש כמתלה 
כובעים וחדר התצוגה שמכוסה כולו בנייר אלומיניום וטלוויזיות 
מהבהבות. החנות הזו שונה מכל בית כלבו אחר בעיר ומציגה 
נקודת מבט יותר בועטת, צעירה ואף אוונגרדית לעיתים. לא ברור 
איך עד עכשיו החנות הזו הצליחה לחמוק מעיני התיירים, אבל 

אם אתם חובבי מותגים, עשו לעצמכם טובה ותקפצו לבקר.
עדי צוק, סטייליסטית אישית ומדריכת סיורים

טיילת, שווקים ופאבים
באיזו שכונה אפשר למצוא בית אחוזה עתיק, מבשלת 
בירה מפורסמת, אתרים חשובים בהיסטוריית הביטלס, 

ואת השחקנים קולין פירת' ודיוויד טננט?
צ'יזיק )Chiswick( היא שכונה במערב לונדון, הממוקמת ממש 

־בין נמל התעופה הית'רו למרכז העיר. את צביון ה"פוש" )בחו
לם( שלה היא קיבלה במאה הקודמת, כאשר הפכה למקום 
מפלט עבור עשירי לונדון, ועם הזמן נבלעה במטרופולין הענק 
והפכה לחלק מלונדון רבתי. כיום, צ'יזיק היא אחת מהשכונות 
המבוקשות והיקרות בלונדון – בעיקר בגלל מיקומה הירוק על 
עיקולי הנהר, וקרבתה למרכז לונדון. היא נקודת איזון מצוינת בין 
שכונה פרברית שיקית למקום מרכזי – וכאן טמון הקסם שלה.

Chiswick High Road, מלא בבתי קפה ומא־  הרחוב המרכזי,
פיות בוטיק. בימי ראשון פועל בו שוק מתחלף: שוק הפרחים 
של צ'יזיק – מתקיים ביום א׳ הראשון של החודש, ומפורסם כמו 
מקבילו במזרח העיר )שוק הפרחים של קולומביה(. בראשון השני 
של החודש – מחליף אותו שוק עתיקות שמציע חפצי אספנות 
ומזכרות גם ממלחמת העולם השנייה, וביום א' השלישי – מגיע 
שוק הגבינות המפורסם בלונדון, שנערך כמחווה לתקופה שבה 
צ'יזיק נקראה Cheesewick והחזיקה חוות גבינה רבות לאורך 
התמזה. ב־3 ביוני יערך בו שוק טבעונות שההשקה שלו נערכה 

בדצמבר האחרון.
צ'יזיק ידועה גם בשתי הטיילות המפורסמות שלה: סטרנד־און־

דה־גרין, רחוב ציורי על התמזה עם שלושה פאבים בני מאות שנים 
 Chiswickבאחד מהם צולם גם הסרט "הלפ" של הביטלס(, ו־(
Mall - מסלול הליכה היסטורי על הנהר, שממנו נשקפים בתים 

ויקטוריאניים מפוארים ויקרים.
צ'יזיק האוס – הוא אחד הפארקים היפים והפסטורליים בלונדון, 
ובמרכזו ניצב "בית צ'יזיק" אחוזה בסגנון פלדיאני שמכילה יצירות 

עינב בוימפלד, מדריכת סיורי אוכל וגרפיטי •אמנות ומוקפת בגנים מטופחים ורחבי ידיים.

סיורי אוכל וגרפיטי ״רעבים בלונדון״
www.londonist.co.il/tours

סיורי מוזיקה:
www.londonist.co.il/music

עמוד האינסטגרם:
www.instagram.com/hungry.in.london

דובר סטריט מרקט
צילום: עדי צוק

ככר הייבורי
Arne Müseler (www.arne-mueseler.com :צילום

למעלה: שוק הפרחים בצ'יזיק. 
מימין: צ'יזיק האוס
צילום: דאג דאלגליש

http://www.londonist.co.il/tours
http://www.londonist.co.il/music
http://www.instagram.com/hungry.in.london
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חדשה זה עניין יחסי
את בטח חדשה בלונדון, כמה זמן את פה? זו שאלה 
שאני נשאלת הרבה בשנה וחצי האחרונות ע"י ותיקי 
וותיקות הקהילה הישראלית. כשאני עונה שאני פה 
20 שנה נפערות העיניים בהלם. מה? איך יכול להיות? 
איפה היית כל הזמן הזה? איך זה שרק עכשיו שמעתי עליך?!

התשובה הפשוטה והמשעממת היא שהייתי בבית וגידלתי את 
שלושת ילדיי ובמקביל גם עבדתי. אני לא צריכה לספר להורים 
שבינכם שהשילוב של טיפול בילדים קטנים ללא משפחה תומכת 
מסביב וכשרק בני הזוג בתוך האירוע הזה מנסים במקביל גם 
לבנות לעצמם קריירה במדינה זרה - הוביל לכמה שנים טובות 
שלא הייתה לי שום אנרגיה להוציא את הראש החוצה ולהתערות 
בקהילה המקומית, למעט במקרים חריגים בהם הוצאתי את 

עצמי להופעה של שלמה ארצי )פעמיים(.
מי פותח עסק של רילוקיישן לאנגליה בקורונה?

 .IBC רק בשנה וחצי האחרונות התוודעתי ממש למועדון העסקים
זה לא שלא שמעתי עליו, שמעתי. אפילו התראיינתי לתפקיד 
האדמין אי אז לפני הרבה שנים כשילדיי היו פיציים וחיפשתי 

־משרה חלקית, אבל הרבה מים עברו בנהר מאז וגדלתי, הת
פתחתי ובעיקר גדלו ילדיי, מה שאיפשר לי לחשוב על העתיד 
המקצועי שלי ולהפנות משאבים לפתיחת עסק )בשיא הקורונה!( 

שנותן שירותי ייעוץ ותמיכה ברילוקיישן לאנגליה.
למרבה הפתעתי, הרעיון של העסק היה כמו להתפרץ לדלת 
פתוחה והוצפתי בפניות )תודה לאל שזה לא היה פְלוֹפּ( מה 
שדחף אותי החוצה מאזור הנוחות שלי ביג טיים, כי מהר מאוד 
הבנתי שהלקוחות שלי זקוקים להרבה מאוד שירותים תומכים 

־שקשורים ברילוקיישן שאין ביכולתי לספק להם. וכך יצאתי לע
שות נטוורקינג עם הקהילה הישראלית כדי למצוא נותנות ונותני 
שירות איכותיים וטובים שארגיש בנוח להפנות אליהם לקוחות.

אני? פמיניסטית? 
־דבר נוסף קרה כשפתחתי את העסק שלי; קיבלתי וואחד סטי

רה שהעירה את הנמרה הפמיניסטית שלא ידעתי שקיימת בי. 
שמתי לב שכמעט כל הלקוחות שלי שעברו כזוג )עם או בלי 
ילדים( היו גברים שהייתה להם עבודה או לימודים שלשמם 
הם עשו את המעבר, ושהנשים שלהן )ברובן( נוטשות מאחור 
קריירות שלקח להן שנים לטפח ועכשיו צריכות להתחיל מאפס 

־לבנות את עצמן במדינה זרה, בשפה זרה, בתרבות שונה ול
עיתים עם הכשרות או תעודות שאינן מתקבלות בבריטניה. אז 
עשיתי קצת מחקר בנושא וגיליתי שזו לא תופעה שמאפיינת 
רק ישראלים, אלא שהנתון העולמי הוא 80% של הרילוקיישנים 
 שיוצאים לפועל הם עבור ההתקדמות המקצועית של גברים! 
אז חברתי לשתי נשים מופלאות, ליאת שומן ואפרת שמש אידלסון, 
ויחד הקמנו את קהילת מאוחדות בממלכה בפייסבוק - פלטפורמה 
לנטוורקינג ולקידום מקצועי ועסקי של נשים ישראליות בממלכה. 

קפיצה קוואנטית
־העבודה שלי במאוחדות בממלכה תפסה את עיניה של מי שלי

מים תהפוך להיות שותפתי המושלמת לניהול המועדון - ענת קורן 
)כן כן אותה ענת קורן המו"לית והעורכת הראשית של עלונדון( 
וכך גויסתי להיות חברת הנהלה ולאחר מכן למנהלת בשיתוף. 

אם חשבתי שהעסק שלי נתן קפיצה עצומה לנטוורק שלי, אז 
מאוחדות בממלכה לקח אותי שלב אחד נוסף שריגש מאוד ושגרם 
לי לחשוב שמיקסמתי את השוק הישראלי בלונדון, כי כמה עוד 
אנשים יש פה שאני יכולה להכיר? אז זהו, שיש עוד מלא!!! ושום 
דבר לא הכין אותי לקפיצה הקוואנטית אל עבר א.נשים מוכשרות 

ומוכשרים שבחיים כנראה לא הייתי פוגשת אלמלא המועדון.
אוצר אנושי

שמעתם פעם על המושג שש דרגות של הפרדה? המושג הזה 
הוא בעצם תיאוריה מעולמות הסוציולוגיה/ פסיכולוגיה חברתית 
שאומרת שכל שני בני או בנות אדם בעולם מקושרים ביניהם ע"י 
חמישה אנשים אחרים לכל היותר. מושג שנטבע על ידי סופר 

והוגה דעות יהודי הונגרי, אלברט בראבשי. 
התאוריה הזו לא הוכחה מדעית אף פעם )עד כמה שידוע לי 
לפחות( למרות שבעידן הרשתות החברתיות יש האומרים שזה 

ירד משש דרגות לארבע, וכיוון שמועדון העסקים קיים כבר 26 
26 עכשיו ביום העצמאות! קו־  שנה )הוא אשכרה חוגג יומולדת

לולוש!( הוא לקח אתו את הקשרים מלפני הרשתות החברתיות 
אל העולם של היום, ומה שיש לכם גבירותיי ורבותיי זה אוצר 

אנושי מהלך ומדבר של קשרים וניסיון שאין לתאר! 
מועדון עסקים או מועדון נטוורקינג קהילתי

אחרי שנה של ניהול בה עשינו אירועי נטוורקינג, אירוע טד בו למדנו 
על קריפטו ובלוק צ'יין והומור במקום העבודה, שמענו הרצאה 
של חתן פרס נובל, נפגשנו עם הנספח המסחרי בבית השגרירה, 
הספקנו להיות פעמיים בכנס של כלכליסט, הרמנו כוסית בבית 
הלורדים ובאצטדיון טוטנהאם בכנס של הג'רוזלם פוסט, נפגשנו 
לאירוע מיוחד ביום השואה, אירחנו את מיה טבת דיין ואת מירה 
עווד, היינו באירוע גאלה של הטכניון, בהופעה של דני רובס לארגון 
מנה - מאיר פנים, ותרמנו למסיבת יום העצמאות ה־75 שתבוא 
עלינו לטובה - אפשר לומר שאנחנו לא רק מועדון נטוורקינג אלא 
אנחנו כנראה הגוף היחיד בלונדון שנותן לחבריו וחברותיו 360 

מעלות של תרבות, חברה וקהילה מקצועית ישראלית. 
יש למה לצפות

שנת הפעילות של המועדון מתקרבת לסופה וכך גם קדנציית 
הניהול של ענת ושלי. אנחנו לא הולכות רחוק, אנחנו נשארות 

־בהנהלה אך כבר לא נעמוד בראשה בשנה הבאה. אנחנו מב
טיחות שהמועדון ימשיך לעבוד ולייצר אירועים ומפגשים עבור 
הקהילה וכבר יש תוכנית בקנה למיזם מדהים עבור סטודנטים 
שיצא לפועל, ושיתופי פעולה עם ארגונים נהדרים נוספים. 

בקיצור יש למה לצפות. 
It’s all about you

דבר אחד ברור לנו מכל העשייה שלנו זה שהקהילה שלנו זה 
־אתם, ותודה לכל אחד ואחת מכם על מה שהבאתם אל המפג

שים. אם זה כישורים, ניסיון, חיוך, חיבורים, עזרה, תמיכה, הומור, 
או לא בונים בכלל! •הכלה - ולמרות שזה לא תמיד היה קל, קהילה בונים באהבה, 
הניהול?*רוצים להצטרף כחברים למועדון, מעוניינים לקחת את שרביט 

hamoadon@ibc.londonכתבו לנו ל־

דנה אבן חן 

אימהות, שלמה ארצי, מועדון העסקים ומה שביניהם. הגיגים ותובנות אחרי שנה וקצת של 
ניהול בהתנדבות מלאה את מה שרובכם מכירים כמועדון העסקים הישראלי - לונדון

קהילה בונים באהבה

למעלה: דנה באירוע הקמת 
מועדון המשקיעים והמשקיעות
צילום: תמי שפלר קזדן

למטה: נטוורקינג במועדון 
העסקים
צילום: דנה אבן חן

mailto:ל-hamoadon@ibc.london
mailto:ל-hamoadon@ibc.london
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קנאביס רפואי בישראל תופס שנים את הכותרות ורוב 
־האנשים מודעים לקיומו ולשימוש בו. בבריטניה קנא

ביס רפואי חוקי ומאושר כבר משנת 2018, ועדיין הרוב 
המכריע של האוכלוסייה בכלל לא מודע לאפשרות 
קבלת טיפול רפואי מבוסס קנאביס. למרות שמדובר 
בטיפול שמשנה את איכות חייהם של חולים רבים מקצה לקצה, 
ב־NHS כמעט ולא רושמים אותו למטופלים. לעומת זאת, השוק 

־הפרטי של הקנאביס הרפואי באנגליה צובר תאוצה בשנים האח
רונות; ב־2020 הוא מנה כ־1,000 מטופלים, עכשיו מונה כ־20,000, 
ולפי הערכות, מהר מאוד יעמוד המספר על כ־100,000 מטופלים.  
הסיפור של Kanabo Group החל בשנת 2017, כאשר המייסד 
והמנכ"ל אביהו תמיר ראה הזדמנות ליישם את המומחיות שלו 
בטכנולוגיה לטובת פיתוח פתרונות בתעשיית הקנאביס הרפואי 
 ,Treat it ,הצומחת. פלטפורמת הבריאות הדיגיטלית של החברה
כבר מחוללת מהפיכה של ממש בקרב חולים הסובלים מכאב כרוני, 
ע״י מתן טיפולים מותאמים אישית באמצעות קנאביס רפואי. מה 
שמייחד את פלטפורמת Treat It, הוא הדגש על התאמה אישית 
וטיפול בקנאביס רפואי, והעובדה שמדובר בשירות מהיר ויעיל - שני 
דברים שלרוב לא יכולים להיאמר על מערכות הבריאות הרגילות. 
הפלטפורמה ממפה את נתוני המטופלים כדי להציע גישות חלופיות 
או משלימות לשיטות ניהול כאב מסורתיות, מתן מענה לצרכים 

־רפואיים שלא נענו ושיפור תוצאות המטופל. עם הטכנולוגיה המ
תקדמת של Treat It, מטופלים יכולים לקבל טיפול רפואי באיכות 

גבוהה ללא המגבלות של מערכות הבריאות המסורתיות".

הרופאים ממליצים - תרופות בעישון 
״אני תמיד אומר שאני לא באמת בחרתי בקנאביס, הקנאביס 
בחר בי", מספר תמיר. "מאז שהייתי ילד סבלתי ממיגרנות. אני 
זוכר את אמא שלי יושבת לידי לילות עם מטלית קרה על הראש 
כדי להעביר את הכאב. ב־2012 פגשתי את מי שהיה אז ראש 
מרפאת כאב ראש באיכילוב, תל אביב, והוא המליץ לי לנסות 
קנאביס. אני עדיין זוכר את הפגישה הראשונה באחת מחברות 
הקנאביס בארץ כשלימדו אותי איך לגלגל סיגריית קנאביס )ג'וינט 
בשפה הלא רפואית(. הייתי די בשוק מזה, לא עישנתי בחיים וזו 
נראתה לי דרך מתן רפואית מוזרה. לא האמנתי שרופאים יכולים 

להמליץ על נטילת תרופה בעישון!
"פתחתי את החברה הראשונה שלי בתחום באותה שנה וייבאנו 
מכשירי אידוי לקנאביס כדי להחליף את הצורך בעישון. ב־2016 
הקמתי את קנאבו כשהבנתי שצריך ממש לייצר מכשיר חדש 
שיהיה מכשיר רפואי, ושיוכל בין היתר לספק מנה מדודה בכל 
שאיפה. ככה נולד מכשיר ה־VapePod, שהוא המשאף הרפואי 

הראשון מסוגו בעולם לקנאביס״.
בתחילת 2022 רכשה קנאבו את חברת The GP Service לשירותי 
רפואה אונליין, ובמהלך השנה האחרונה הרחיבה את השירות עם 
פלטפורמת ה־Treat it שתאפשר, בין היתר, גם טיפול באמצעות 

המכשיר הרפואי.
אז איך עובד השירות ב־Treat It ולמי זה מתאים?

״השירות הוא למעשה מרפאת כאב שעובדת אונליין, לצד מרפאת 
האונליין הכללית שלנו )The GP Service(. בשלב הראשון, לפני 
תאום הפגישה, המטופל עונה על סדרת שאלות ומיד מקבל 
תשובה האם הוא יכול להתאים לטיפול בקנאביס רפואי. בעיקר 
נבדוק שהמטופל ניסה טיפולים אחרים לכאב, ושקנאביס הוא 
לא הטיפול הראשון. לאחר מכן מתקיימת פגישה ראשונית עם 
30 דקות. היחודיות של הפ־ ־רופא מומחה בשיחת וידאו של כ
 ,NHSלטפורמה היא גם בממשק הישיר לתיקי המטופלים ב־
דבר שמאפשר לרופאים לצפות במידע בקלות, והופך את ההליך 
לפשוט ומהיר עבור המטופל. פריצת הדרך בשירות שלנו באנגליה 
היא המהירות - מקבלים את התרופה הביתה תוך מספר ימים, 
וכשצריך חידוש רק ממלאים טופס אונליין. אין צורך בפגישת 

רופא נוספת, ממש כמו בקופות חולים בישראל".

מה הן עלויות הטיפול? 
£79 לפגישה הראשונה )בתקופת ההשקה יש  ״העלות היא 
הנחה של 30% עם השימוש בקוד: TREAT30(. כל חידוש מרשם 
£9.90. במידה ונדרש  באמצעות טופס הוא בעלות טיפול של 
£49. בנוגע לק־  מפגש נוסף עם רופא, עלות היעוץ תעמוד על
נאביס זה כבר תלוי מאוד בסוג. מחסנית של מוצר האידוי שלנו 
היא £68 למיכל אחד עם כ־100 מנות. לרוב זה מספיק למטופל 
חדש לכחודש ולאחרים לשבועיים. המרפאה גם מספקת שמן 

קנאביס ופרחים, וסה"כ יש לנו כ־20 מוצרים שונים".
מה הם החששות בטיפול בקנאביס?

״ישנם יתרונות וחסרונות פוטנציאליים לשימוש בקנאביס רפואי 
לטיפול בכאב. מצד אחד היתרונות ברורים, קנאביס רפואי הוכח 

־כיעיל בהקלה על כאבים כרוניים במגוון מצבים, כולל טרשת נפו
צה, מיגרנות, כאבי גב, סרטן, דלקות פרקים ועוד. טיפול בקנאביס 
גם יכול להוות חלופה למשככי כאבים מסורתיים שעלולים להיות 
כרוכים בתופעות לוואי או בסיכון להתמכרות. בנוסף, קנאביס 
רפואי יכול לספק הקלה לחולים שמיצו אפשרויות טיפול אחרות. 
מצד שני, קנאביס רפואי זו לא תרופת קסם ולא עובדת על כולם, 
יש מטופלים שמנסים קנאביס וחוזרים לתרופות מסורתיות 
אחרות כי הקנאביס לא מספיק להם. וכמו לכל תרופה, קיימות 
גם בקנאביס עבור חלק מהמטופלים תופעות לוואי אפשריות 

כמו סחרחורת, עייפות או הגברת התאבון".
איך אתם מתאימים את הטיפול?

"על ידי התמקדות ברפואה מותאמת אישית ושימוש בטכנולוגיה 
מתקדמת וניתוח נתונים, Treat It מתאימה את הטיפולים לצרכי 
המטופל האישי, תוך התייחסות לתופעות לוואי וסיכונים אפשריים 
הקשורים לשימוש. הרופאים יודעים להתאים את הטיפול הנכון 
והתרופה המדויקת על פי הפרמטרים של המחלה והמטופל שמולם, 
וכמובן גם יכולים לתת טיפולים נוספים התומכים בטיפול הצמחי".

מה התוכניות העתידיות?
״כמי שעבר לאנגליה רק לפני מספר חודשים אני רואה שלא כל 
נותני השירותים כאן הם ברמה גבוהה. בתחום הרפואי, ממש 
הרגשתי שה־NHS רחוק מקופות החולים בארץ. המטרה שלנו זה 
להביא שירות איכותי שלא מכירים בבריטניה, ולהנגיש תרופות שאין 
ב־NHS. אנחנו מתחילים עם קנאביס רפואי ולאט לאט נתרחב. 
בעתיד יהיו לנו גם מומחים לבריאות הנפש בנוסף לרופאי כאב.  
בנוסף, אנחנו כל הזמן מרחיבים את המוצרים והשירותים של 
הקבוצה, ובקרוב נפתח תחת The GP Service גם התמחות 

־בבריאות האישה. החזון בסופו של דבר הוא שנוכל באמת לה
גישה לכל מטופל שיזדקק לשירות". •שלים את מה שחסר ב־NHS, ולעשות את זה במחיר שיאפשר 

https://treat-it.clinic/

כרמל פרג'י

 אביהו תמיר הגיע לבריטניה עם קבוצת קאנבו כדי להציע טיפולים חדשניים ומותאמים 
אישית באמצעות קנאביס רפואי. הם רכשו פלטפורמה למרפאת GP אונליין, והשיקו בחודש 

שעבר קליניקה אונליין לטיפול בכאב. בקרוב יוסיפו גם שירות לבריאות האישה

הקנאביס בחר אותי

למעלה: מחוללת מהפכה של 
Treat it ממש. פלטפורמת
למטה: שם דגש על התאמה 
אישית. אביהו תמיר
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בית המשפט הגבוה בממלכה 
־מצא שחוקי ההגירה המסדי
־רים את חופש התנועה שלא

 EU Settlement חר הברקסיט
מפרים   )EUSS(  Scheme
משרד   - הנסיגה  הסכם  את 
יערער  לא  הבריטי  הפנים 
 Independent Monitoring על ההחלטה. בתיק 
 Authority V Secretary of State for the Home
Admin( Department [2022] EWHC 3274) קבע 
EUSS אינה חוקית. התו־ ־בית במשפט כי תוכנית ה
כנית הוקמה על ידי ממשלת בריטניה כדי להעביר 
את בסיס המגורים החוקי של אזרחי האיחוד האירופי 
מחוק האיחוד האירופי לחוק המקומי הבריטי. בית 
המשפט מצא כי התוכנית מפרה את הסכם הנסיגה 

־בין בריטניה לאיחוד האירופי מכיוון שהיא לא מצ
 ליחה להגן כראוי על זכויות אזרחי האיחוד האירופי. 
בקצרה, בית המשפט קבע כי תנאי הסכם הנסיגה 
פירושם שאזרחי האיחוד האירופי שקיבלו סוג של 
Pre settlement status לא  זמני הנקרא  מעמד 

מגי אינם  אם  חוקיים  בלתי  שוהים  להיות  ־יכולים 
הז שהמעמד  לפני  קבע  לתושבות  בקשה  ־שים 

מני פג. בעצם מה שבית המשפט אומר הוא שאי 
 אפשר לחייב אנשים להגיש בקשה למעמד קבע. 
הכללים הנוכחיים של משרד הפנים קובעים כי אזרחי 
האיחוד האירופי )ובני משפחתם( בעלי מעמד זמני  
חייבים להגיש בקשה למעמד קבע לפני שהמעמד 
הזמני שלהם יפוג. הבעיה שבית המשפט מציין, היא 
שייתכן והדבר לא יתאפשר עבור אלה שאינם עומדים 

־בקריטריונים של סטטוס קבע )למשל, יש להם היע
דרות עודפת מבריטניה במהלך תקופת מגוריהם(. 
בנסיבות כאלה, לא ניתן להאריך את המעמד המוסדר 
מראש, וייתכן שהמבקש לא יהיה זכאי להגיש בקשה 
לקבלת מעמד קבע. זה משאיר את אזרחי האיחוד 
האירופי )ובני משפחתם( במצב שבו הם מאבדים את 

זכותם להתגורר ולעבוד בבריטניה.
 Independent Monitoring Authority vב־
 Secretary of State for Department of Home
UK, נמצא כי הפרשנות של משרד הפנים לחלק זה 
של הסכם הנסיגה הייתה בלתי חוקית. השופט קבע כי:

לאנשים עם מעמד מוסדר מראש אסור לאבד זכויות • 
מגורים רק בגלל שהם לא מגישים בקשה שנייה 

למעמד קבע לפני שהמעמד הזמני פג.  
אין לשלול מאנשים עם מעמד קבוע מראש זכויות • 

תושבות קבע לאחר שהגיעו לתקופה הנדרשת 
של חמש שנות מגורים חוקיים רק בגלל שהם לא 

מגישים בקשה שנייה במסגרת התוכנית.
במקום זאת, זכות המגורים יכולה לאבוד רק בנסיבות 
המדויקות המוגדרות בהסכם הנסיגה. כרגע זה מובן 
שממשלת בריטניה לא תבקש לערער על פסק הדין 

והיא תבטיח שהמדיניות שלה תואמת.
מה זה אומר עבורך?

אנשים עם מעמד זמני יכולים להשתדרג אוטומ־  .1
טית למעמד קבוע ברגע שהם מגיעים לחמש שנות 
מגורים, ללא דרישה להגיש בקשה שנייה ל'שדרוג' 

הסטטוס שלהם.
וניתן יהיה להגיש בקשה להארכת מעמדם  2. יתכן 

הזמני.
ובכל זאת, מתי ניתן לאבד את מעמד הקבע? 

יש לציין כי על פי הסכם הפרישה של האיחוד האירופי, 

עדיין ניתן להסיר תושבות קבע לאזרח האיחוד האירופי 
בבריטניה מהסיבות הבאות:

1. הונאה או מצג שקרי: אם אזרח האיחוד האירופי 
השיג תושבות קבע בבריטניה על ידי מסירת מידע 
כוזב או על ידי הטעיה, ניתן לבטל את מעמד התושבות 

הקבוע שלו.
2. היעדרות מבריטניה: אם אזרח האיחוד האירופי 
בעל תושבות קבע בבריטניה נעדר מבריטניה לתקופה 
רצופה של חמש שנים או יותר, מעמד התושבות הקבוע 

שלו עלול ללכת לאיבוד.
3. תקנת הציבור, ביטחון הציבור או בריאות הציבור: 
אם אזרח האיחוד האירופי מהווה איום רציני על תקנת 
הציבור, ביטחון הציבור או בריאות הציבור, מעמד תושבות 

־הקבע שלו עלול להישלל. עם זאת, זה יקרה רק במק
רים חריגים, וההחלטה צריכה להיות מידתית לנסיבות.
האיחוד  אזרח  של  משפחה  בן  להיות  הפסקת   .4
האירופי: אם אזרח האיחוד האירופי השיג תושבות קבע 
בבריטניה כבן משפחה של אזרח אחר באיחוד האירופי, 
וקשר משפחתי זה הגיע לסיומו, מעמד תושבות הקבע 

שלהם עלול להישלל.

־אף אחד עם מעמד זמני לא אמור למצוא את המע
מד שלו מסתיים עד אוגוסט 2023, חמש שנים לאחר 
שהתוכנית הושקה לראשונה. נצטרך לראות מה קורה 
עם הערעורים ועם תגובת משרד הפנים כדי לדעת 
מה צריכים לעשות הלאה, אם בכלל, אלה עם מעמד 
הביקורתי הלכה למעשה. •זמני. אבל בינתיים אלו חדשות טובות מבית המשפט 

 סוליסיטור, מתמחה בהגירה לממלכה, *אפרת שמש אידלסון –
Branch Austin McCormick LLP

es@branchaustinmccormick.com
branchaustinmccormick.com

אפרת שמש אידלסון // הגירה

הסכם הנסיגה מהאיחוד לא מפסיק לספק לנו אתגרים, והפעם מבית 
מדרשו של בית המשפט הגבוה שהוא ערכאה מחייבת בממלכה

הפסיקה שתגן על זכותך 
לחיות בממלכה

"אף אחד עם מעמד זמני לא אמור למצוא את המעמד שלו 
מסתיים עד אוגוסט 2023... נצטרך לראות מה קורה עם 

הערעורים ועם תגובת משרד הפנים כדי לדעת מה צריכים 
לעשות הלאה, אם בכלל, אלה עם מעמד זמני"
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הבחירה לחיות בחו"ל נושאת 
־איתה גם געגוע תמידי למש

פחה שנשארה מאחור, ובחגים 
הלאומיים  והחגים  היהודיים 
שפוקדים אותנו באביב ובקיץ זה 
רק מתעצם. הקושי הגדול בד"כ 
הוא הגעגוע להורים המזדקנים 
שהופך במרוצת השנים לדאגה גדולה לבריאותם, עם 
הרבה רצון לתמוך, לעזור ולהיות קרוב כשהם זקוקים 
לנו. הרבה פעמים הילדים מרגישים תסכול על שהם לא 
מצליחים לסייע כפי שהיו רוצים. אז הינה כמה טיפים. 

תקשורת וטיפול
חשוב לתקשר עם הורים ולשמוע את צרכיהם • 

ודאגותיהם )לא תמיד בהלימה לדאגות של הילדים 
כלפיהם(, לחשוב ביחד איתם ולסייע גם מרחוק 

באיתור פתרונות.
השבוע •  במהלך  קבועים.  ושעות  ימים  לקבוע 

שבהם משוחחים עם ההורים, חשוב מאוד לדאוג 
שגם הנכדים ישמרו על קשר קבוע )כשהם קטנים 
בנוסף  ממליצה  יקרה(.  שזה  שלכם  אחריות  זו 
להתקשר מדי פעם בשעות שונות של היום בנוסף, 

כדי "לעלות" על דברים שלא מספרים לכם. 

תכנון פגישות ופעילויות. מאוד חשוב שתתכנו גם • 
וירטואליות עם ההורים וגם בין  פגישות, פעילות 
הנכדים והסבים על מנת לחזק  את הקשר ולייצר 
חוויות חיוביות ונעימות שהן לא סביב קשיים, כגון 
למידה וקריאת ספרים ביחד, משחקים מקוונים, 
אירועי משפחה, צפייה משותפת בסרט )כל אחד 

בביתו(, בישול  משותף או תרגול של יוגה.
תקשורת •  ויזואליים.  תקשורת  אמצעי  לאתר 

ניתן  השיח.  על  ומקלה  מקרבת  מאוד  ויזואלית 
יוניפר  להשתמש ב־Amazon Alexa, ב־ממואפ, 

ועוד טכנולוגיות שמסייעות לתקשורת עם וידאו.

השלב הבא 
טיפול בית. ניתן לפנות לביטוח לאומי לקבל גמלת • 

סיעוד )בכפוף לקריטריונים( ולקבל מטפלת בית 
לכמה שעות בשבוע.

תמסדו תקשורת •  תקשורת עם אחיות/ים בארץ. 
מחליטים  מתייעצים,  ביחד,  אתם  שבה  סדירה 
ומחלקים ביניכם מטלות. בהחלט יש מטלות שגם 

מי שגר בחו"ל יכול לקחת על עצמו.
שימרו על קשר עם חברים ובני משפחה נוספים • 

בארץ. זאת כדי שיוכלו לתמוך ולסייע להורים בעת 
הצורך.

ככה ההורים יוכלו להזעיק •  התקינו לחצן מצוקה. 
עזרה בשעת צרה.

בדק בית תקופתי. כשאתם מגיעים לביקור בארץ • 
בדקו שהבית בטיחותי וסייעו להם לאבזר אותו.

עזרה מקצועית. הצורך לעמוד בקשר עם המון • 
גורמים, למצות זכויות, לעקוב אחר ההתנהלות 
הרפואית, לעקוב אחר מתן תרופות, לחפש פעילות 
ועוד... היום מקובל בעולם וגם בארץ להתייעץ עם 
המצב  בהבנת  לכם  לסייע  שיכול  מקצוע,  איש 
לאשורו, הכנת תכנית פעולה, ולחבר אתכם לכל 

הגורמים הרלוונטיים לצרכים של הוריכם.
איש מקצוע •  ולא פחות חשוב, טפלו בעצמכם! 

יכול לתמוך בכם ולסייע לכם להתמודד רגשית עם 
האתגר של טיפול בהורים ולתת לכם כלים לשמור 
דואגים ותומכים בהורים. •על בריאותכם ואיכות החיים שלכם בזמן שאתם 

/https://chat.whatsapp.com*קבוצת ווצאפ שקטה למידע שוטף:
EkQrCJCdilt3C63ZJ0oIz3

־מתנה – מדריך שבע הטעויות שאסור לעשות כשמט
https://www.maanit-care.co.il/pdf :פלים בהורים

מענית קייר חברה לניהול טיפול אישי לגיל השלישי
maanit@maanit-care.co.il

www.maanit-care.co.il

מענית שלזינגר // קהילה

אחרי שנים שהיא מלווה ילדים המתגוררים בחו"ל שמטפלים בהורים מזדקנים, מענית שלזינגר 
מחלקת עצות זהב שיקלו עליכם בשמירה על קשר חיובי וטוב עם ההורים בארץ

הבסיס הוא תקשורת טובה

מיצאו פתרונות לשמירה על 
קשר ויזואלי עם ההורים
Adobe Stock :צילום
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תו

, ואנ־ חיום העצמאות כבר בפת
־חנו, שגדלנו בארץ, יודעים כמו

בן איך לחגוג. לצאת לרחובות, 
וה"על האש"  בדגלים  לנפנף 
המסורתי הם דברים מוכרים, 
ואפילו בלונדון, אם מזג האוויר 
מאפשר, ניפגש השנה למסיבה 
קהילתית ונחגוג בפיקניק המוני. אבל מה בעצם מסמל 

החג ואיך הוא קשור לפרידות וגירושים? 
בחג העצמאות אנחנו חוגגים את הנס שבתקומה, 
שלא תמיד הייתה לנו מדינה והינו פזורים בתפוצות 
אלפיים שנה. האיחוד מחדש והחזרה לארץ אבותינו 
מסמל את עצמאותנו יותר מכל דבר, כך שקשה יותר 
לאויב מבחוץ לפלג אותנו שוב. האיחוד הוא האנלוגיה 
של נישואים בהם שני בני זוג ושתי משפחות מתאחדות 

ליצירת גוף חזק – בית. 
כל אחד מביא לנישואים דברים שביחד יוצרים את הבית 
שאתם חיים בו ואת אווירת המשפחתיות החשובה. צריך 
לזכור שיש פה מפגש בין בני זוג שלא תמיד מסכימים 
על כל דבר, וכל אחד מביא מטען שונה. למדינה הגענו 
מנקודת שוויון של פליטים, מהגרים. אם שני הצדדים 
הגיעו לנישואים ללא נכסים, ללא חסכונות ומחליטים 
להתגרש לאחר זמן קצר יחסית כשלא צברו כלום ואין 
ילדים – כלומר המצב הכלכלי ביניהם עדיין שווה, כל אחד 

־הולך לדרכו בלי צורך לאזן את המצב. שיוויון הוא שם המ
שחק )רואים את ההשוואה למדינה באופן ברור יותר?(. 
אז איך יוצרים שוויון? קודם כל אמון – אם יש אמונה 
שבן הזוג מעונין לדאוג לכם וליצור בית משותף, כדאי 
לעגן את ההחלטה הזו בהסכם. בהסכם יש לנסח את 
כל מה שהייתם רוצים להשאיר לעצמכם )למשל אם 
לא נכנסתם לנישואים כשווים, ולאחד מכם יש יותר 
רכוש או נכסים לעומת השני(. יש להסביר ולהסכים מה 
יהיה המצב במקרה של פרידה. במילים אחרות: הסכם 
ממון. מטרת ההסכם כפולה – גם לדאוג לעצמכם, שלא 
תשארו במצב קשה, וגם לדאוג לצד השני, שלא ישאר 
במצב דומה. אם תבהירו לבני זוגכם שגם במקרה של 
גירושים תרצו לדאוג שלא יקרה להם כלום, אזי הרצון 

לחתימה על ההסכם יגבר. 
אז איך נכנסת לכאן נקודת השוויון? בחוק קיים עקרון 
איזון המשאבים. בית המשפט לא ישאיר בן זוג אחד 
שחי בווילה והשני בצריף על החוף.  כל אחד צריך 
להביא לנישואים דברים שעוזרים לבנות את הבית. 
כשאני אומרת את זה כולם ישר חושבים על מקרקעין. 
אז לא. גם יכולת ההכנסה ולא רק ההכנסה או הנכסים 

עצמם נכנסים לחישוב. 
לדוגמא – זוג סטודנטים שהאחד למד רפואה ויש לו 

כבר מקום עבודה בבית חולים, והאישה למדה משחק 
ועדיין מחפשת עבודה. יש לחשוב על כושר ההשתכרות 
בעריכת הסכם כזה. כלומר לגבר תהיה תמיד יכולת 
להרוויח, לעומת האישה שתהיה תלויה במציאת עבודה. 
גם אם המשכורות בתחום גבוהות יחסית, תקופות 
האבטלה ארוכות והתחרות גדולה - ולא תמיד מספיק 

כישרון או ידע. 
כמו שהוקדשה מחשבה ארוכה )אולי לא מספיקה...( 
לנסות ולתאר על פי מגילת העצמאות כיצד תיראה 
המדינה שהקימו ב־48, חשוב להחליט לעצמכם וביחד 
עם בני זוגכם איך תרצו שיראה הבית שאתם מקימים. 
מה תהיה חלוקת התפקידים והאחריות של כל אחד 
ויגיעו גם ילדים, כיצד  מכם? כשהמשפחה תתרחב 
תתנהלו מבחינת יהדות או מסורת? )התהליך מאוד 
חשוב בעיקר במקרה של נישואים בין דתות ועדות( 
כיצד הם יתחנכו, וכיצד תשמרו על מסורת אם כל 
אחד מביא מנהגים שונים )גם במדינה... כבר אמרנו(?
פשוט תדברו על זה. זה לא חייב חתימה של עורך דין 

כמו בהסכם ממון. תזכרו להקליט או לרשום, וכמובן 
לשמור את השיחה והמסקנות ואפשר לרענן ולשנות 
מדי פעם, אבל תמיד בהסכמה מלאה. ההבדל בין זה 
לבין הסכם ממון הוא שהסכם ממון ניתן לאכוף בבית 
משפט )באנגליה לא, אבל כדי שבית המשפט לא 
יתייחס לזה צריך להיות פגם בהסכם(. הבדל נוסף 
הוא שיש דברים שקצת לא מתאים להכניס להסכם - 
לדוגמא מי יאכיל את הכלב, לעומת עם מי יחיה הכלב 

במקרה פרידה, שיכול להיות סעיף בהסכם. 

דבר נוסף הוא החלטה לגבי איך חיים עם האנשים 
הסובבים. נושא שיש עליו הרבה בדיחות אבל הגרעין 
הוא רציני כמו היחסים עם ההורים של הבעל או האישה. 
נסו להגדיר לעצמכם לאחר היכרות איתם איך הייתם 
רוצים להתמודד עם מצב שבו היחסים אולי לא יהיו 
טובים. דברו עם בן הזוג שלכם כמה שיותר מוקדם 
על הנושא, ושאלו את בן הזוג איך הוא יתמודד עם 
מצב כזה. כשאתם מתחתנים עם אדם אתם הרבה 
פעמים גם מתחתנים עם משפחה )במקרה של מדינת 
ישראל - הקמנו מדינה כשבתוכנו מיעוטים שלהם גם 
יש עמדות ודעות שצריך להתחשב בהן(. ובסופו של 
דבר – תמיד יש אנשי מקצוע )עורכי דין ופסיכולוגים( 

חג עצמאות שמח לכולנו ושתמיד נהיה מאוחדים! •שאיתם אפשר להתייעץ. 
Glaser Jones Law*Kensington High Street, W8 4SG 96

07875-337-350 / 020-7993-7173
shlomit@glaserjoneslaw.co.uk

כשנכנסים לנישואים באופן לא שווה כלכלית צריך וכדאי להסדיר מה יקרה כשהחבילה תתפרק. 
לא לתת לחגיגות למלא את הלב ולנטרל את השכל

אז איך נכנסת לכאן נקודת השוויון? בחוק קיים 
עקרון איזון המשאבים. בית המשפט לא ישאיר בן 

זוג אחד שחי בווילה והשני בצריף על החוף.  

שלומית גלזר ג'ונס // חוק ומשפט

שתמיד נהיה מאוחדים

שוויון גם בעת פרידה - 
למרות חילוקי הדעות
Adobe Stock :צילום
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התעללות במשפחה היא בעיקר פשע על בסיס מגדרי, 
המורכב מאלימות של גברים נגד נשים ברוב המכריע 

־של המקרים, או כל אירוע או התנהגות מאיימת, אלי
מות או התעללות )פיזית, רגשית, פסיכולוגית, מינית, 
כלכלית( בין בני זוג נשואים ושאינם נשואים, ללא קשר 

למין או מיניות.
־אחת מכל ארבע נשים תושפע במהלך חייה מהתע

ללות במשפחה, ואחת מכל חמש נשים תהיה שורדת 
אלימות מינית; נשים יהודיות אינן שונות, אך לעזרתן 
עומד ארגון יהודי תומך שמציע את שירותיו. התעללות 
ואלימות במשפחה, כולל התעללות כלכלית, אינה שונה 
בקהילה היהודית מאשר בשאר בריטניה. ההשפעה 
של משבר יוקר המחיה מוכיחה שהיא הרסנית עבור 
חלק מהנשים, ומקשה עליהן לעזוב מערכת יחסים 

פוגענית מסיבות כלכליות.
־ככל שמשבר יוקר המחיה נמשך, משפחות רבות עומ

דות בפני נטל כלכלי שמפעיל עומס עצום על מערכות 
 Jewish Women'sהיחסים ביניהן, וגובה מחיר כבד. ב־
Aid, ארגון צדקה התומך בנשים שנפגעו מהתעללות 
במשפחה ואלימות מינית, מסבירים את הקשר בין 
משבר יוקר המחיה להתעללות במשפחה, ומציעים 
עזרה לנשים יהודיות ברחבי בריטניה ולילדיהן שנפגעו 

מהתעללות במערכות יחסים ואלימות מינית. 

JWA מציעים מספר שירותים הכוללים: קו סיוע טלפוני 
סודי וצ'אט אינטרנט, תמיכה רגשית ומעשית, שירות 
הסברה וייעוץ, שירות מומחים וטיפול לילדים ומבוגרים 
צעירים, גישה לדיור חירום, תמיכה משפטית ורווחה, 
תוכניות חינוכיות בבתי ספר, אוניברסיטאות, שיחות 

והדרכה לאנשי מקצוע בסביבות שונות.
Refuge, ארגון צדקה  סקר שנערך לאחרונה על ידי 

־בריטי נגד אלימות במשפחה, מצא כי למעלה משלו
שה רבעים )77%( מהשורדות נתקלות בקושי לעזוב 
מערכת יחסים מתעללת, מה שמאלץ נשים לבחור בין 
להישאר עם בן זוגן המתעלל או להסתכן בעוני. יותר 
מ־50% אמרו כי משבר יוקר המחיה מוביל אותן לחזור 

לבני זוג אלימים.
גם ב־Jewish Women's Aid רואים לאחרונה עלייה 
בביקוש לשירותים שלהם מצד נשים וילדים שנפגעו 
ממשבר יוקר המחיה, והם ממשיכים לתמוך במאות 
נשים יהודיות וילדיהן מדי חודש, שחיים עם טראומה 
של התעללות במשפחה ואלימות מינית. הם עוזרים 
לנשים לקבל תמיכה פיננסית מעשית, כגון כיסוי עלויות 
מזון, חשבונות חשמל וקניית בגדים חיוניים, על ידי 
הפנייה לייעוץ משפטי והטבות. הצוות המיומן שלהם 
עוזר לנשים לנווט במסגרות משפטיות ולחפש צדק 

על ההתעללות שעברו.

להתעללות כלכלית עלולה להיות השפעה הרסנית 
על חייו ורווחתו של האדם. עלינו לעבוד יחד כקהילה 
כדי להעלות את המודעות לנושא הזה ולתמוך באלו 
שנפגעו ממנו. עזרת הנשים היהודית כאן כדי לעזור 
ולתמוך בכל נשים וילדים יהודיים שנפגעו מהתעללות 
פיננסית/כלכלית ומכל צורה אחרת של התעללות 

במשפחה ואלימות מינית.
 Jewish Women's קרוליין רטנר, יו"ר משותפת של
Aid מסבירה: "אנחנו עובדים קשה כדי לחנך נשים 

־שיזהו סימני התעללות פיננסית ולספק תמיכה ומ
שאבים לאלו שנפגעו".

"מאז שמוניתי למנכ"ל, אני המומה מהצורך בתמיכה 
בנשים בזמנים כלכליים קשים אלה". מסכמת אליסון 
JWA. "עלינו לעבוד יחד כקהילה כדי  רוזן, מנכ"לית 

־להעלות את המודעות לנושא הזה ולתמוך באלו שנ פגעו ממנו". •
0800-801-0500 JWA קו הסיוע של

JWA Web Chat – jwa.org.uk

מערכת עלונדון

 JWA הוא ארגון יהודי שעוזר ותומך בנשים וילדים יהודים, 
שנפגעו מהתעללות כלכלית ומצורות אחרות של התעללות 

במשפחה ומאלימות מינית 

אחת מכל ארבע נשים

Charity Registration No. 1047045

We’re always here to listen.

0808 801 0500

advice@jwa.org.uk

jwa.org.uk/webchat

Support us by donating at jwa.org.uk/donate

Are you affected 
by abuse?
Have you experienced any kind of relationship or sexual 
abuse? Or are you worried about a friend or family member? 
Jewish Women’s Aid can offer you free professional 
services and a confidential space to talk.

Domestic abuse and sexual violence support services available 
nationally for Jewish women and girls aged 16+ (14+ in London).

תמיכה לנשים שעברו אלימות במשפחה או אלימות/תקיפה מינית

Adמספקים תמיכה ומשאבים לנפגעות
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בימים בהם אנו נשאלים מה 
ישראלי בעיניך, איך צריך להגיב 

למצב של הקיטוב העמוק 
בישראל. מאמר דעה

ב"ה

&

 הסיפור האמיתי
במופע זוגי וקורע, על אמונה, 
 

היגיון והחיים שבינהם

 עדן 
הראל
עודד 
מנשה

לא רואים עין בעין עם

נשמח לראותכם, הרב שניאור וחני גליצנשטיין

יהיה אש!

 בשותפות 
עופר ינאי

NW LONDON • 20:00 • 8/5/23 יום שני • י"ז אייר
www.chabadisraelicentre.co.uk | 0208-2091770 :פרטים ישלחו לנרשמים | שריינו את מקומותיכם בהקדם

בית חב''ד הישראלי מזמין אתכם לערב מעצים ומאיר 

במדורת ל"ג בעומר

עהכאב הפנימי על הקר בין האחים מגלה על הח־
שיבות שלו למרקם האנושי שלנו כעם. זה לוקח אותי 
בחזרה אל הילדות באילת של שנות השמונים. ל''ג 
בעומר. אני ואחיי עוברים וחולפים בין אלפי מדורות 
העצים שהשתלבו היטב במראה המדברי של העיר. 
למחרת בבוקר המשמר האזרחי של משטרת העיר 
היה סוגר את הרחוב הראשי והמוני ילדים צעדו בגאון 
עם שירים של אהבה ואחדות ללא מגזרים והבדלים, 
ב"תהלוכת ל''ג בעומר" של חב''ד, כשהמוטו המרכזי 
הוא הפסוק ''ואהבת לרעך כמוך'', הפסוק עליו אמר 
רבי עקיבא שהוא כלל גדול בתורה! לבקשת הרבי 
מלובביץ הפכה התהלוכה לצד המדורות למסורת ל''ג 

בעומר בכל רחבי תבל. 
כשביקרתי לפני מספר שנים במוזיאון השואה יד־ושם 
בירושלים ראיתי להפתעתי שלט חרוך עליו כתוב: 
''תהלוכת ל''ג בעומר''. מסתבר שתהלוכות אחדות היו 
נהוגות עוד באירופה של לפני השואה והרבי מלובביץ 

־שניצל ברגע האחרון מצפורני הנאצים חידש את המ

סורת החשובה הזאת. 
האחדות של רובדי העם סביב האש דווקא ביומו של 
התנא רבי שמעון בר־יוחאי אינו מקרי. בהיותו מגלה 
תורת הסוד בספר הזוהר, גילה רבי שמעון את המהות 
הפנימית של כל מילה ושל כל אדם. הוא גילה שלכל 
מעטפת חיצונית יש סוד פנימי, קבלי ורוחני. אל תסתכל 
על החיצוניות של האדם אלא על נשמתו הרוחנית 

והכנה. אם תאיר את האש הפנימית הזאת תאהב 
כל אחד כמוך ממש. זאת האש הישראלית המחברת 
ומאחדת את העם על כל גווניו שאם נשכיל ללבות 
הקיים בכל אחד ואחת. •אותה ולהאיר אותה נראה ונגלה את הטוב הפנימי 

Chabadisraelicentre.co.uk*בית חב''ד הישראלי
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 "לכל מעטפת חיצונית יש סוד פנימי, קבלי ורוחני. אל תסתכל 
 על החיצוניות של האדם אלא על נשמתו הרוחנית והכנה. 

אם תאיר את האש הפנימית הזאת תאהב כל אחד כמוך ממש"
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איתמר בן כנען

כולנו יודעים על ישראלים מצליחים בעולם 
בתחומי ההיי טק או המדע אבל מה על הישראלים 

שעשו את זה בלונדון בגדול ובתחומים אחרים, 
שונים ומגוונים? לרגל יום העצמאות הבא עלינו 

לטובה וחגיגות 75 שנה לישראל, בחרנו להתמקד 
בחמישה סיפורי הצלחה ישראליים בלונדון בתחומי 

האקדמיה והתרבות. פרויקט מיוחד

תוצרת 
הארץ

למה לונדון? 
"אני בלונדון בגלל השפה, היופי התרבות וקירבה 

־יחסית לארץ. לא הייתי יכולה לחיות בניו יורק או אוס
טרליה. אני מאד קשורה למשפחה ומגיעה לעיתים 
תכופות לארץ. אבי שמואל צמח ז"ל היה אמרגן גדול, 
נשיא איגוד האמרגנים בישראל, ואימי שתבדל לחיים ארוכים 
היתה רקדנית ומורה למחול, ד"ר לפילוסופיה דוברת שבע שפות. 
הגעתי ללונדון דרך עבודתי באופרה הישראלית והאמת היא 

־שכבת לאמרגן עבדתי עם אבי מגיל קטן. הייתי יד ימינו אבל הרג
שתי שאני עושה הפקות גדולות כמו סיימון וגרפונקל, טינה טרנר 
ופברוטי בגלל שאני הבת של. ואז התחלתי לרעות בשדות זרים 
ולעבוד עם אמרגנים אחרים וזה מאד הפריע לאבי, וכשהקימו 
את האופרה הישראלית החלטתי שאני הולכת לעבוד באופרה.

זו היתה עבודה מאתגרת ומעניינת עם תזמורת ענקית, מקהלה, 
סולנים שהגיעו מכל העולם - כולם דיברו באנגלית כי הבמאים 
הגיעו מחו"ל ונגלה לי עולם מופלא. בזכות ידיעת התווים יכולתי 
לנהל הפקה ולשלוט בפרטיטורה. ואז יום אחד הוזמנתי לאופרה 
הלאומית של אנגליה )אינגליש נשיונל אופרה(, לעבוד עם במאי 
שעבד איתי בארץ, והאופרה שיחררה אותי כי הם רצו שאלך 
ללמוד ושאביא את הידע חזרה לאופרה בארץ. בלונדון פגשתי 
את בעלי רוני מרמת גן - שהייתי צריכה לנסוע את כל הדרך עד 
לונדון לפגוש אותו. ואז החלטתי להשאר בלונדון ולעשות מאסטר 
בניהול אופרה ותיאטרון ואחר כך דוקטורט בניהול אופרה. אמנם 
יוני, בן, רועי,  כאן לא נולדתי, אבל כאן נולדו לי ילדי: תמיר, 

ושלי וככה נשארתי בלונדון וכמו שאומרים השאר היסטוריה".
כמה שנים את כאן?

"אני נמצאת כאן כבר המון שנים, יותר כאן מאשר בארץ כשאני 
חושבת על זה. גם אחותי הילה כאן, ממשיכה את דרכה של אימי 

־שהיתה בעלת סטודיו למחול משגשג בארץ. לאחותי יש את קידנ
זה, להקת מחול מצליחה שהרבה ילדי ישראלים מופיעים בה. אני 
הלכתי בדרכו של אבי ופתחתי לפני שנים רבות את חברת הבת 
של צמח הפקות ישראל, אותה ממשיך אחי יואב, ואנחנו עובדים 
בשיתוף מלא. למעשה כל ההפקות שמגיעות מחו''ל - מאירופה 
ומבריטניה, עוברות דרכינו. אנחנו מטפלים בצד הלוגיסטי. אנחנו 
רואות הפקות כאן, מזהות את הפוטנציאל, ומביאות אותן לארץ. 
כמו כן הבאנו מהארץ אומנים רבים ללונדון להופעות לקהילה 
הישראלית ולארועי התרמה שהתקיימו בממלכה וכללו זמרים, 
שחקנים קומיקאים וכו', כמו שרית חדד, ריטה, שלמה ארצי, רמי 
קליינשטיין, אדיר מילר, דוויד ברוזה, שלומי שבת, קרן פלס, יהודה 
פוליקר, עדי אשכנזי ועוד רבים וטובים. אני עובדת במשרד עם 
מיכל אגמון ולאחרונה הצטרף גם בן, הבן שלי, לשורותינו. הוא 

למד כלכלה ומנהל עסקים אבל דבק בו החיידק". 
ספרי עוד קצת על עבודתכן המגוונת.

־"עכשיו סיימנו את פסטיבל הצגות התיאטרון בעברית עם ההס
תדרות הציונית ותיאטרון השעה - 75 הצגות בבתי ספר וקהילות 
יהודיות בלונדון ובערים אחרות, במשך 12 יום. היה מאתגר וגם 
סוג של שליחות. את ליהיא לפיד הבאנו ללונדון, לרגל יום האישה 
הבינלאומי, עם ההרצאה 'מותר לך' - וערן זרחוביץ יגיע במאי 
הישר מסיום העונה של 'ארץ נהדרת' למופע סטנדאפ. אנחנו 
מייצאים באפריל להקת מחול מלונדון לבית האופרה בתל אביב 
לחמש הופעות ומחזירים ללונדון את החבורה מבית צבי לטקס 
יום הזיכרון לחללי מערכות ישראל ונפגעי פעולות האיבה שאנחנו 
עושים כל שנה בהתנדבות מלאה עם נספחות צה"ל בלונדון. 
באחרונה נפרדנו מחיים טופול שעשה קריירה בינלאומית והתחיל 

אותה כאן בלונדון עם 'כנר על הגג'. אנחנו עבדנו עם טופול בזמן 
האולימפיאדה בלונדון כשהפקנו את טקס הזיכרון לספורטאי 
מינכן יחד עם השגרירות, ראש ממשלת בריטניה, חברי פרלמנט, 
מכובדים רבים ואלמנות הספורטאים. טופול נענה לבקשתי 
ועשה זאת בכזו ממלכתיות, ואפילו שר. אחרי הקורונה התחלנו 
להתמקצע באירועים לחברות שמגיעות ללונדון לכמה ימים 

וצריכות מלונות, הסעות ותוכן מגוון של אטרקציות ורעיונות".

רוצה לספר לנו על אירוע לונדון תל אביב?
וורט ז"ל, שביחד  "השנה איבדתי חבר ושותף לדרך, מארק 

־טווינו חלומות והגשמנו אותם. ביחד עשינו את תל אביב בלו
נדון ב־2017 ואת לונדון בתל אביב ב־2019. היינו בעיצומן של 
והוא מת מוות פתאומי  יום העצמאות ה־75  תוכניות אירועי 
שזה שוק נוראי. לקח לנו כמה שבועות להתאפס, לאסוף את 
עצמינו ולהמשיך כי זה מה שמארק היה רוצה. הוא היה אוהב 

ישראל וציוני בנשמתו". 
יש תוכניות לעתיד הקרוב?  

"בקיץ מגיע המיוזיקל We will rock you לישראל ויופיע במשכן 
ויהיו בארץ בחופשת  הקיץ, קחו את הילדים ובואו לראות את קווין. יהיה מדהים". •האופרה אז לכל הישראלים שטרם ראו 

טלי צמח // אמרגנית ומפיקה

"כשהקימו את האופרה הישראלית החלטתי שאני 
הולכת לעבוד באופרה. זו היתה עבודה מאתגרת 

ומעניינת עם תזמורת ענקית, מקהלה, סולנים 
שהגיעו מכל העולם - כולם דיברו באנגלית כי 

הבמאים הגיעו מחו"ל ונגלה לי עולם מופלא"

האחיות והאח לבית צמח. 
מימין: הילה, יואב וטלי
צילום: תמי שפלר קזדן
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 דפנה אטיאס //
43, במאית תיאטרון, 20 שנה בלונדון

לונדון חיכתה לך?
"אחרי כמה שנים של עבודה בתיאטרון בישראל 
 Royal Centralהתקבלתי ללימודי בימוי תיאטרון ב־
School of Speech & Drama ב2003. והתאהבתי 

בעיר ובעולם התרבותי שהיא מציעה".
ספרי לנו על פועלך כאן ובכלל?

־"אני במאית תיאטרון ויוצרת תוכן למדיות דיגיטליות. עיקר הע
בודה שלי מתרכז כמנהלת אומנותית של שתי קבוצות תיאטרון 
 Peut-Êtreו־  Dante Or Die .אימרסיב מובילות בתחומן באנגליה
Theatre. שיתפנו פעולה עם ארגוני אומנות מובילים באנגליה 
ובעולם כמו התיאטרון הלאומי של אנגליה, האקדמיה למוזיקה 
של ברוקלין BAM, תיאטרון אלמיידה בלונדון, תיאטרון טראוורס 
באדינבורג, הלאורי במנצ’סטר ומרכז המילניום של וויילס. ואנחנו 

נתמכים באופן קבוע  על ידי הארטס קאונסיל של אנגליה.
עם Dante Or Die אני יוצרת מופעי site specific ביחד עם 
השותף שלי טרי אודונובן. יצרנו במהלך השנים הצגות בבתי מלון, 
בריכות ציבוריות, מחסנים, בתי קפה ואפילו רכבל. אנחנו שואפים 
לקרב קהילות לנושאים חברתיים עכשוויים מורכבים ולעודד 
אנשים לראות בכל יום מרחבים מקומיים באור חדש. ההפקות 
 The Wee Review Fringe החיות שלנו זכו במספר פרסים, כולל
Groundbreaker Award ופרס מופע התיאטרון הטוב ביותר 
 OFFIES 2022 ופרס ,User Not Found בברודווי העולמי, עבור

.Skin Hunger עבור IDEA Performance
בשנים האחרונות הרחבנו את הפעילות שלנו בתחום הדיגיטלי 
ופיתחנו פרויקטים ששברו את החומה הרביעית הדיגיטלית.  
שיתוף הפעולה עם The Guardian בפודקאסט הווידאו שלהם 
שעוסק בעיזבון הדיגיטלי שלנו אחרי מותנו שהביא לזכייה 
Scenesaver ומועמדות לפרסי  בפרס הכבוד הדיגיטלי של 

Prix Europa היוקרתיים.
Odds On, הסרט הקצר האינטראקטיבי הראשון שלנו, מעביר 
קהלים לעולם הממכר של הימורים אונליין. הפרויקט זכה בסרט 
האינטראקטיבי הטוב ביותר )פסטיבל המדיה הבינלאומי של 

־ויילס(, הסרט הקצר הניסיוני הטוב ביותר )פסטיבל גולי הבי
נלאומי(, והוא נמצא ברשימת המועמדים לפרויקט הדיגיטלי 
הטוב ביותר בפרסי הבמה ובפרסי התרבות הדיגיטלית. בנוסף, 
הקליניקה הלאומית לבעיות הימורים של ה־NHS מציגה כעת 
את הסרט לכל המשתמשים שלהם ככלי תמיכה בהחלמתם 
- ומדגים את רוחב הטווח שיש להפקות שלנו מעבר לקהלים 

הרגילים שלנו ואת ההשפעה החברתית המתמשכת שלהן. 
 Peut-Être הקבוצה השנייה שאותה אני מנהלת אמנותית נקראת
Theatre. הקבוצה מתמקדת ביצירת מופעים ותכנים לילדים. 

המופעים שלנו משלבים מחול ותיאטרון והם מונגשים לילדים 
מכל היכולות והרקעים. אנחנו יוצרים הפקות באורך מלא, לצד 
פרויקטים נוספים כמו סדנאות לילדים ואנשי מקצוע, תוכניות 

יצירה בבתי חולים, סיבובי הופעות לאומיים ובינלאומיים. 
Peut-Être שיתפתי פעולה עם מגוון רחב של  עם תיאטרון 
 Great Ormond Street Hospital, London ארגונים כולל: 
 Zoo, University of Oxford Natural History Museum,
The Institute of Sound and Vibration, והופענו במקומות 
יוקרתיים כגון הראונדהאוס בלונדון, הסאות' באנק סנטר ורויאל 
TYA באט־  אלברט הול, ובעולם במרכז לינקולן בניו יורק, בכנס
לנטה, ASK בסין, פסטיבל ŻiguŻajg במלטה, כמו גם מקומות 
בסינגפור, צרפת וישראל. על היצירה שלי לילדים זכיתי בפרס 
פעולה למען אומנות לילדים ובפרס הקמפיין לאומנות לילדים. 

־בנוסף ליצירה הבימתית אני משלבת עבודה דיגיטלית המתמ
 .Audiomoves ,קדת בסדרת הפודקאסט עטור הפרסים שלנו
Audiomoves היא סדרת פודקאסט שנועדה לעודד ילדים לזוז, 

לרקוד ולהיות יצירתיים עם פעילות נטולת מסך". 
ויש תוכניות לעתיד?

"כרגע אני עובדת על סדרה חדשה של Audiomoves בשיתוף 
עם גן החיות של לונדון. הסדרה החדשה תצא באפריל.

בנוסף אני עובדת על מופע חדש שמבוסס על סיפור אמיתי 
על שני אסירים שהתחתנו בכלא ביורק לפני מספר שנים בזמן 
2024 ויצא לסיבוב הופעות ברחבי אנגליה". •שהם במאסר עולם על רצח הומופובי. המופע יעלה בתחילת 

התאהבה בלונדון ובעולם 
 התרבותי שהיא מציעה. 
דפנה אטיאס
צילום: ג'סטין ג'ונס

חלמת לחיות בלונדון?
"החלום שלי היה לגור באירופה ולהיות על הקו לתל 
אביב. אחרי מספר שנים בפריז ובבוסטון קיבלתי 
הצעת עבודה מלונדון ביזנס סקול. אני פה עוד מעט 
שלוש שנים. לונדון עבורי היא מיזוג אידיאלי של 

תרבויות, אמנות, אינטלקטואליות ועסקים".
ספרי על פועלך בתחום האקדמי.

 Luxury( יוקרה  מותגי  ושיווק  כללי  שיווק  מלמדת  "אני 
Marketing( בלונדון, פריז ודובאי, וחוקרת איך מותגי יוקרה 
משפיעים על תחושת האותנטיות של הצרכן. המחקר, עוסק 
בשאלות, כמו למה אנחנו מוכנים לשלם כל כך הרבה על מותגים, 
האם מתנות יקרות זה תמיד רעיון טוב? איך ספורט או השעה 
ביום משפיעים על צרכנות ירוקה, אילו מסרים הכי יעילים בזמן 

קורונה, ומתי נעדיף מועדון סודי על מסעדת יוקרה?
"המחקר שפורסם ב־Journal of Consumer Research, מצא 
שאנשים קונים מותגי יוקרה כדי להעלות את קרנם בעיני אחרים 

־ולהרגיש חשובים, אך בפועל עשויים להרגיש לא אותנטיים וכתו
צאה מכך להשתמש פחות במוצרים היקרים שקנו. תחושת חוסר 
האותנטיות עשוייה אפילו להוריד באופן פרדוקסלי את הביטחון 
העצמי שלהם. מאחורי התופעה הזאת עומדת תחושת חוסר 
זכאות שמזכירה את תסמונת המתחזה. מי שלא מרגיש ראוי, סביר 

שלא יקנה מותגים יקרים, אפילו אם הוא יכול להרשות לעצמו. 
אז למה אנשים שמרגישים קצת כמו מתחזים בכל זאת קונים  
הרמס או שותים שמפניה דום פריניון? כי לפעמים אנחנו רוצים 
להרשים קולגות או להתפנק במותרות ואותנטיות אינה המטרה 
המרכזית. לפעמים אנחנו חוגגים אירוע מיוחד ומרגישים תחושת 

'מגיע לי'. רק זכרו - פראדה יכול להיתפס כמותג 
יקר בעיני צרכן אחד, אך להיות חלק משגרת 
החיים של צרכן אחר. מחקר אחר קיבל השראה 
מאובססיית הסטטוס ברשתות החברתיות אשר 
מעדכנות אותנו ללא הרף בהצלחות של אחרים. 
פייסבוק ואינסטגרם מאפשרות להציג פסאדה 
של רגעים יפים, ובכך מייצרות השוואות מעוררות 
יומי. במחקר הזה בדקנו את  קנאה על בסיס 

־הקשר בין השוואה חברתית - בין אם באמצ
עות המדיה החברתית או במפגשים פנים אל 
פנים - לאימוץ אמונה מוגברת ולא מידתית של 
טרייד ־אוף. כלומר, אמונה שהצלחתם של אחרים 
בתחום אחד מובילה להקרבה או לכשלון בתחום 

אחר. אמונה זו מתעוררת רק כאשר אנו פוגשים מישהו מצליח 
שמאיים על המעמד שלנו. 

"כאשר ביקשנו מרצים במרתון בוסטון לחשוב על מישהו שמצליח 
מהם מקצועית, הם מיהרו לשים את מדבקת המרתון 26.2 על 
הרכב או הלפטופ שלהם. מפרספקטיבה צרכנית, השוואה על 
בסיס מקצועי יכולה להגביר העדפה למותג אתלטיקה כמו לולו 

למון, יותר מאשר לרולקס שמדגיש כסף ויוקרה". 
מהן התוכניות לעתיד?

"העתיד תמיד צופן בחובו הפתעות. יש בזה המון ריגוש אך 
גם חששות. אני רוצה ומקווה להישאר ישראלית גאה ולייצג 
את המדינה היפה שלנו דרך עבודתי. חוץ מזה, עוד לא סיימתי 
של לונדון". •לגלות את המסעדות המעולות, הסמטאות הקטנות, והאנשים 

 )LBS( דפנה גור // 37, פרופסור לשיווק בבית הספר לעסקים של לונדון

 רוצה ומקווה להישאר 
 ישראלית גאה. 
דפנה גור
LBS :צילום
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מאיפה אתם במקור?
עופר: "אני במקור מאזור השרון, אבל רוב החיים שלי 
חייתי בחו"ל. הייתי סטודנט בפריז ואז הגעתי לכאן 
בפברואר 2002. בפריז למדתי צרפתית בסורבון ואז 
למדתי בביל אוונס אקדמי. היה לי חלום כזה להיות 
פסנתרן ג'אז. התחלתי במוזיקה קלאסית אבל בשנות העשרה 
שלי למדתי אצל מיקו נרוסקי שהיה גם חבר טוב שלי וגם מורה 
מדהים ואז הוא עבר ללמד בביל אוונס אקדמי ואמר לי שאני חייב 

לבוא. אז באתי וכאמור משם הגעתי לפה". 
יניב: "גדלתי בקריית אונו אבל בגיל מאד צעיר עברתי לתל אביב 
ולמדתי בתלמה ילין במחלקה הקלאסית. ניגנתי בטובה ומשם 
המשכתי לתזמורת צה"ל. אחרי זה ניגנתי בכל מני תזמורות 
בארץ, בפילהרמונית, באופרה הישראלית - ובסתר הייתי יושב 
ומפיק שירים של שלומי שבן, נעם רותם, בני בשן ובום פם, כל 
מני חברים, ואז החלטתי שזה מה שאני רוצה לעשות ועברתי 
לפה ללמוד אודיו פרודקשן באוניברסיטת וסטמיניסטר והתחלתי 

להתגלגל בתור מפיק מוזיקלי".
אז כמה שנים אתם בלונדון?

עופר: "המון זמן. 21 שנה".
יניב: "גם משהו כזה". 

מתי הקמתם את האולפנים שלכם?
עופר: "כל אחד היה לו סט־אפ משל עצמו. אני התחלתי באיזה 
בית שהפכתי לבית של מוזיקאים. בית ששכרתי והשכרתי בו 
חדרים ולי היה בו אולפן קטן בגראג'. היו שם להקות ואמנים שבאו 
להקליט או לעשות חזרות והיו שם אנשים כמו איימי ווינהאוס, ג'מי 
רוקוואיי וכל מיני כאלה. היה מלא באזז וככה בעצם נכנסתי לתחום 
ההפקות. בשלב מסוים הייתי צריך לעזוב את הבית הזה וחיפשתי 
מקום ופתחתי את האולפן הראשון כאן. באותו זמן הכרתי את יניב".

יניב: "אחרי התואר התחלתי לעבוד בתור כלום באיזו חברה שהייתי 
־מוכן לנקות בשבילם ולעשות מה שהם רוצים רק להיכנס לת

חום, ובשלב מסוים אמרתי להם שיתנו לי לעשות משהו, שאני 
מוזיקאי ולא רק מנקה. עשיתי פיץ' לאל ג'זירה, הם בדיוק העלו 
את האינטרנשיונל שלהם וזיכיתי במכרז הזה וכתבתי להם את 
המוזיקה לחדשות המרכזיות שלהם ועד היום זו המוזיקה שלהם. 
אז התחלתי להתגלגל בעולם המדיה ועבדתי עם הבי.בי.סי וצ'אנל 

־פור ועופר היה בתחום של אמנים ולייבלים ואני עבדתי עם טל
וויזיה ותיאטרון ולפני 12 שנה חבר הפגיש בינינו, אנד דה רסט איז 

היסטורי כמו שאומרים". 
עופר: "מאז אנחנו חברים כמו משפחה. הילדים שלנו חברים הכי 
טובים ואנחנו עושים ארוחות שישי ביחד וכאלה מין. אנחנו גם 
גרים די קרוב אחד לשני אז ככה שאנחנו ממש סוג של קהילה".

יניב: "אגב קהילה, החלום שלנו היה לפתוח מעין קריאטיב האב. 
משהו שקצת ימשיך את בית המוזיקאים שהיה לעופר בעבר. רצינו 
לעשות משהו שהוא גם הפקה וגם יצירה. היום אנחנו מתמקדים 

באומנים בעיקר".
עופר: "עברו פה באולפן אנשים כמו דיפלו, אשר, לואיס קפלדי, 
דה סטריטס, אידריס אלבה שכתבנו מוזיקה לסרט שהוא ביים".

יניב: "גם עבדנו עם לואי ת'רו, עשינו פסקול לדוקומנטרי שלו 
ובאחרונה עבדנו עם הבמאים אורי סיוון וגיא נתיב, הרבה מאד 

אומנים וקולנוענים".
עופר: "וזה אומר גם כתיבה והפקה למוזיקאים שאנחנו גם עושים 
בעצמנו וגם יש לנו צוות של כ־20 איש שעובדים אצלנו, כולם 
מפיקים וכותבים ויש את הצד של סרטים, וידאו גיימז שזה גם כמו 
עולם הקולנוע היום וגם לתיאטרון. אנחנו עושים שלושה ארבעה 

־פרויקטים בשנה עם הבמאית יעל רונן בברלין ואיתה אנחנו עוב
דים כבר 15 שנה. עשינו גם מיוזיקל עם שלומי שבן שזכה בפרס 

תיאטרון גדול באירופה ועוד ועוד".

וואו. ומה התוכניות לעתיד? 
יניב: "אנחנו אנשים שלא נחים לרגע ועובדים 20 שעות ביום. תבין, 
מה שאנחנו עושים כרגע זה היה החלום שלנו. להקים קהילה 
של אנשים יצירתיים מכל העולם ומכל המינים והגוונים ואנחנו 
רוצים להמשיך לעשות את מה שאנחנו עושים עכשיו עם עוד 
אמנים, לעשות עוד סרטים ואנחנו כבר עובדים הרבה עם אמנים 
במחוץ, באל.איי ובניו יורק והכוונה היא להתרחב גם פיזית ממש 

ואולי לפתוח משהו שם".
עופר: "אנחנו כבר עושים סונג־רייטינג קמפס, שזהו משהו שעובד 
חזק בארצות הברית בעיקר בעולם הפופ. הרבה שירים של אמני 
פופ שאתה מכיר נכתבו על ידי קבוצה של אנשים, צוות ממש 
שמתכנס באיזה בית וכותב משהו שהוא גם מאד יצירתי אבל 
הוא גם מנותב לאמני פופ. אנחנו עושים את פה וזה הולך מדהים. 
התחלנו עם זה באופן וירטואלי בתקופת הקורונה ועכשיו אנחנו 
רוצים לפתוח מקום כזה באל.איי ובתקווה שזה יצליח נעשה משהו 
קבוע שם ובניו יורק. זה החלום, לטיייל הרבה בעולם, לעשות 
רוצים שהוא ילך ויגדל".  •מוזיקה ולהתפרנס מזה. אנחנו כבר חיים את החלום הזה אבל 

 "חברים כמו משפחה". 
עופר שבי ויניב פרידל

צילום: יח"צ

תוצרת 
הארץ

עופר שבי, 46, יניב פרידל, 47 // מוזיקאים

"אנחנו אנשים שלא נחים לרגע ועובדים 20 
שעות ביום. מה שאנחנו עושים כרגע זה היה 

החלום שלנו. להקים קהילה של אנשים יצירתיים 
מכל העולם ומכל המינים והגוונים ואנחנו רוצים 
להמשיך לעשות את מה שאנחנו עושים עכשיו"
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 הלכה בעקבות ההזדמנות. 
יערה גונר
Beth Davis :צילום

LABS יערה גונר // 33, אדריכלית, ראש מחלקת העיצוב של חברת הנדל"ן

מה הביא אותך ללונדון?
"הגעתי לכאן ממש בטעות. אני מניחה שזה קורה 
להרבה אנשים שהתגלגלו לכל מיני מקומות 
בטעות. כן הייתה לי תמיד איזו פזילה לנסות את 

־מזלי בחוץ לארץ כי הארץ שלנו קטנה והאפש
רויות בה מוגבלות, בטח ובטח לאדריכלים, וידעתי שהמסלול 
הרגיל של לעבוד במשרד אדריכלות כלשהו ואז לפתוח משרד 

־משלי זה לא הסגנון שלי, זה לא יוציא ממני את המירב. הת
חלתי מסלול כזה ועבדתי בשני משרדי אדריכלים, בכל אחד 
מהם סבלתי והבנתי שזה לא בשבילי, וכאמור, ממש בטעות 
וכמו שדברים קורים והזדמנויות פתאום נופלות עלינו, קיבלתי 
 co-working את ההצעה לעשות את לאבס תל אביב, שזה 
ספייס. תוך כדי הם גם פתחו סניף בלונדון והציעו לי להצטרף. 
לקחתי את הסיכון והחלטתי ללכת על זה. זה היה קצת כמו 
להיכנס לסטארט־אפ. עזבתי משהו בטוח שנחשב כביכול טוב 
עם מאסטרו שמלמד אותך ומגדל אותך ובמקום זה החלטתי 

לקפוץ למים ולנסות משהו חדש. וזה הצליח".
וכמה שנים את כאן?

"בהתחלה הייתי על הקו לונדון ישראל במשך שנה ואחרי זה 
התבקשתי לעשות רילוקיישן והסכמתי כי המחשבה כבר לא 
הייתה זרה לי. רציתי לנסות למצוא משהו אחר. אני חושבת 
שזה מאד מתפל אותך אישיותית להכיר דברים חדשים. אני פה 

עכשיו כבר שלוש שנים". 
כמי שנבחרה להיות אחת מהפורבס "מתחת לגיל 30" בישראל, 

ספרי לנו על פועלך.
"אני עובדת בחברת נדל"ן פר אקסלנס ובחברה הזו אני ההד 
אוף דיזיין. זו חברה בריטית לכל דבר ועניין אבל בעל המניות 
העיקרי בה הוא איש העסקים והיזם הישראלי טדי שגיא. ובין 
הבניינים והפרויקטים שהייתי אחראית עליהם ואתה בטח תכיר, 
יהיו השוק של קמדן וגם קומפלקס הדירות מהצד השני של 

הכביש, מעל התעלה. קמדן מרקט היה בעבר בבעלות בבו 
קובו ובעשור האחרון הוא בבעלות טדי שגיא ואנחנו עשינו את 
כל העבודה שם. חוצמזה יש גם עוד כמה בניינים בהולבורן 
ומקומות אחרים כשהמטרה היא לקנות, לשפץ ולמכור. אתה 
מכיר את הדבלופמנט מעבר לכביש מהשוק? זה קומפלקס 
אקו סיסטם של דירות, משרדים, בית ספר ומה לא. אני תכננתי 
את כל עיצוב הפנים ושם אני גרה וגם עובדת שזה קצת מורכב. 
כמו לגור בתוך עצמי. אני לא ממליצה. אדם צריך מרחק מסוים 
בין החיים והעבודה. אמנם אף פעם לא הייתה אצלי ההפרדה 
הזו אבל מצד שני אני מוצאת את עצמי ימים שלמים לא יוצאת 
מאותו בניין בקמדן. קמה בבוקר, עולה למעלית למשרד ואז 

חוזרת במעלית לדירה שם אני גרה עם בן הזוג שלי".
תוכניות לעתיד?  

"עכשיו אני בעיקר בין לונדון לקפריסין. בנינו גם שם מגדל אקו 
סיסטם הכולל מלון דירות, משרדים, פנטהאוז, מסעדות בקומת 
הקרקע. כל שנה פתחנו כמה קומות. יש שתי מסעדות, למעלה 
ולמטה, והשנה אנחנו אמורים לסיים אותו. יש לנו עוד פרויקט 
בקפריסין של וילות למשפחות עם פאבליק סנטר, אגם, חדר 
כושר וכל מה שאדם צריך. בלונדון נשאר לי עדיין לסיים את קמדן, 
את השוק ואת המתחם, ואני מניחה שזה ייקח עוד כשנתיים. 
אנחנו גם רוצים לשים גלגל ענק בקמדן על התעלה. מה עוד? 
זהו בינתיים. אנחנו בוחנים עוד הרבה בניינים שאולי נקנה ונשפץ 
ונהפוך לקו וורקינג ספייס. עשיתי כבר עשרה כאלה, כמו בניין 
דירות בקינגס קרוס שעשינו ומכרנו, אז כן, לא יודעת. היצירה 
כרוכה אצלי בהמון כאב. יש פער גדול לפעמים בין החזון שיש 
לי בראש לבין מה שבסוף יוצא לפועל, אבל אני מניחה שככה 

זה בכל תחומי היצירה".
נשמע שאת עושה המון.

את זה". •"באמת? זה לא מרגיש ככה. תוך כדי תנועה לא תמיד מרגישים 

הבית הישראלי של משרד העלייה והקליטה מאחל לכ�

יו� עצמאות שמח!
75 למדינה!

יו� עצמאות שמח!
75 למדינה!
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 - נוודות דיגיטלית  כשאנחנו חושבים על המונח 
Digital Nomadism, נדמה לנו שזהו מונח מודרני 
יחסית, כזה שהרגע המציאו אותו או שרק בשנים 
האחרונות החלו להשתמש בו ולצאת לנוודות הזאת. 
אך למען האמת, המונח נוודות דיגיטלית הוטבע כבר 
בשנת 1997 ככותרת ספרם של טצוגיו מקימוטו ודוד מנרס ומתאר 
אורח חיים של עובדים שאינם תלויים במשרד, רשת נייחת או 
בצוות צמוד. מאז כבר עברו 25 שנה, והנוודות הדיגיטלית המשיכה 
להתפתח ולהפוך לאורח חיים פופולרי ואטרקטיבי מאוד, בעיקר 
אחרי פרוץ הקורונה, שפתחה לעולם את האפשרות לעבוד 
מרחוק והציגה לנו מציאות נוספת שהפכה את ההכרח - לרצון.

אז מיהו בכלל הנווד?
טווח הגילאים הממוצע של הנווד הדיגיטלי הוא 28-40, והוא עובד 
לרוב במגוון רחב של תעשיות כמו טכנולוגיה, שיווק, ייעוץ, ניהול, 
מדיה ולרוב יהיה  פרילנס, עצמאי. על פי האתר Nomadlist מגיעים 
ללונדון כ־10,000 נוודים דיגיטליים בממוצע כל חודש. הרי מה הבעיה? 
כל מה שהנווד הדיגיטלי צריך נמצא בטכנולוגיה המודרנית שיושבת 
לנו בידיים: טלפונים חכמים, מכשירים ניידים ואינטרנט אלחוטי. היופי 
הוא שאין צורך ברילוקיישן, אלא באמת לנדוד ממקום למקום, לעבוד 
וכך ליצור work/life balance, בין קריירה לבין טיולים וחופש וכן, 

התנתקות מהמסגרת המסורתית של 9-5.
לצורך הכתבה פגשתי את ספיר טיירי )31( מהנדסת תוכנה 
תעשייה וניהול, ישראלית, שחיה את הנוודות הדיגיטלית כבר 

משנת 2021 וכעת עובדת ישירות מלונדון.
“התחלתי לעבוד כנוודית דיגיטלית בישראל במהלך הסגרים 
לפני שלוש שנים וכבר כשנתיים בלונדון״, היא מספרת. ״אני 
מרגישה שהחיים הובילו אותי לכיוון הזה אחרי שבישראל בתום 
כל חוזה שכירות הייתי צריכה לחפש דירה חדשה כי בעל הדירה 
מכר אותה, או העלה את השכר באופן משמעותי, והבנתי שאת 
הסכום הזה )ואפילו פחות( אוכל להשקיע בלראות עולם ולנדוד 

כפי שאני באמת רוצה - ולא רק בתום חוזה״.
־ובאמת, אחד המאפיינים הגורפים של הפנייה לנוודות דיגיט

לית הוא יוקר המחייה בארץ, חוסר היציבות הכלכלית כשכירה 
והמסקנה המתבקשת היא שאפשר לנצל את הזמן והכסף שלנו 
בצורה אחרת ואפילו להרוויח אם מחשבים את יוקר המחיה 

הנמוך יותר במדינות מסוימות.
טיירי שהיא גם מורה ליוגה מסבירה שהיא גם "מחוברת לטבע, 
אוהבת לחקור תרבויות ואפילו סתם לטייל, כך שכנוודית דיגיטלית 

אני מצליחה ליצור איזון בין העבודה להנאה.״
את חושבת שנוודות דיגיטלית היתה החלטה נכונה עבורך?

״שאלה טובה, מניחה שעל כל דבר אפשר להסתכל במונחי ׳טוב׳ 
ו׳לא טוב׳, כי כשאנחנו בוחרים במשהו אחד, אנחנו מוותרים על 
משהו אחר, אבל אצלי היתרונות עלו על החסרונות שבמגורי 

דירת קבע.״
מה למשל?

״הכרתי אנשים מדהימים ומיוחדים מכל מיני מקומות בעולם, 
ראיתי נופים מטורפים וחוויתי דברים שקשה להסביר במילים, 
עברתי לחיי מינימליזם )מה שנכנס במזוודה, זה מה שיש(, 
שיפרתי את האנגלית משמעותית ויחד עם זאת - הצלחתי 
ליצור קריירה ולעבוד במה שאני אוהבת ובתנאים שאני רוצה.״

וזו הצלחה גורפת לדעתך?
 work/life balance״תלוי בעומסים בעבודה. אני מאמינה שה־
הוא משהו שאנחנו יוצרים לעצמנו בהתאם לגבולות שאנחנו 
מציבים מול המעסיקים והלקוחות שלנו. אין ספק כי היתרונות 
של הנוודות דיגיטלית הם רבים. החל מלקבוע את שעות העבודה 
שלך ועד ליצור לעצמך נוף משרדי שונה כאשר כל הגורמים יחד 

מביאים לידי עבודה פרודוקטיבית יותר."
כפי שציינת, יש טוב ויש רע, יש יתרונות ויש חסרונות. חווית 

קשיים כלשהם?
"בטח! למרות התמונה הוורודה שמצטיירת כלפי חוץ, ישנם 
המון קשיים. לא רק לי, לכל נווד, כי לפעמים כן יש צורך בביטחון 

שמגיע בצורת 'בית', מקום קבוע לחזור אליו ולחיות בו. עם כמה 
שנהדר לי להיות ׳אזרחית העולם׳, לפעמים בא לי לחזור לדירה, 
לכרית, למטבח ולארון משלי, ודבר שני ולא פחות חשוב ישנם 
הגעגועים לאנשים, למשפחה, ולחברים אבל תמיד יש עם מי 

לדבר, תמיד יש עם מי להיות".
יש לך טיפ לנווד דיגיטלי מתחיל?

״כן, זה משהו שחייבים לאהוב ולהיות נכונים אליו, ובשביל להיות 
נווד דיגיטלי צריך ללמוד איך להתנהל כלכלית בצורה נכונה, 
להישאר אופטימי ופתוח לכל מה שיבוא והכי חשוב - לאהוב 

את הזמן שלך לבד, כי יש הרבה כזה״.
מה התחנות הבאות אחרי לונדון?

)יוון( במאי  יוגה בפיליון  "בקרוב אני נוסעת להעביר ריטריט 
הקרוב ומתכננת להישאר שם לתקופה ובקיץ אהיה במזרח. 

יש לי עולם שלם לראות!״
ספיר, זו שאלה אחרונה וממש חשובה. מה עושים בחגים?

״יש קהילות נוודים בכל מקום, גם קהילות ישראליות ויהודיות, 
וכמו שאמרתי, לבוא פתוחים, הדברים פשוט קורים מעצמם. את 
ראש השנה ופסח אני משתדלת לתכנן מראש עם המשפחה 
או הקהילה ואת שאר החגים אני מבלה בהתאם למקום בו אני 

נמצאת, ולפעמים גם לבד. מבחירה. וטוב לי״.
אין ספק כי נוודות דיגיטלית היא סה״כ מגמה חיובית גוברת 
בעולם העבודה המודרני וזוהי דרך שמציעה יתרונות רבים למי 
שבוחר ללכת בה. כיום מגיעים ללונדון בממוצע מדי חודש בין 
10,000 ל־12,000 נוודים דיגיטליים, והיא מוכתרת במקום השני  
בעולם כיעד לנוודות שכזאת. ישראל אגב, במקום ה־21 והמכובד 

מתוך 100 מדינות.
־אם פעם המטרה הייתה להשתכר יפה ובכבוד, כיום, עם התק

דמות הטכנולוגיה, שמביאה לצמצום הכפר הגלובלי, ישנו ניסיון 
work/life balance כי במאה ה־21 זה פשוט אפשרי,  ליצור 
סביר להניח שנראה עוד ועוד צורות שונות של נוודות דיגיטלית 
הביתה, רק על מנת להתגעגע שוב, בחזרה. •במשך השנים הבאות שעד שיהיה נדמה שכולם יחפשו את הדרך 

יוקר המחייה בארץ שלח לדרכם מאות צעירים לחפש אלטרנטיבה לעבודה 
מהמשרד או מהבית. ספיר טיירי היא נוודית דיגיטלית בלונדון, ובגילוי לב 

היא מספרת שלא לכל אחד זה מתאים, אבל היתרונות עצומים

לעבוד, לחיות, לנדוד

דראל פורת

אפשר לנצל את הזמן 
והכסף שלנו בצורה 

אחרת ואפילו להרוויח. 
ספיר טיירי

"בשביל להיות נווד דיגיטלי צריך ללמוד איך 
להתנהל כלכלית בצורה נכונה, להישאר אופטימי 

ופתוח לכל מה שיבוא והכי חשוב - לאהוב את 
הזמן שלך לבד, כי יש הרבה כזה״
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THE HOME OF LONDON’S FINEST HAIR & BEAUTY ARTISTS
Nestled in the streets of Marylebone discover the award-winning hair and beauty flagship  

salon of Gielly Green. An energetic and creative environment with an understated sophistication, 

providing a haven of indulgent satisfaction. Book now on 020 7034 3060 or visit our website. 

www.giellygreen.co.uk 
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מאז שעברתי לאנגליה אני מתעסקת הרבה בשאלת 
השייכות. לאן אני שייכת, מה המקום שלי ועד כמה 
אני יכולה לבנות לעצמי חיים במדינה שהיא לא 
ישראל, חיים שכוללים השכלה, פרנסה, חברים ואולי 

אפילו משפחה חדשה.
עם ההיריון הראשון, לצד השמחה וההתרגשות, גם התחדדו 
השאלות האלה, אך נוספו שאלות פרקטיות כמו איפה ללדת, 

־איזה בדיקות כדאי לעשות ומתי. את הכתבה הזו החלטתי לכ
תוב בתקווה לפגוש נשים שאוכל להזדהות איתן, נשים נוספות 
שמחזיקות בבלבול, בפחד ובחרדה. הופתעתי לגלות שמעבר 
לתחושת ההזדהות, הנשים האלו הציעו לי בשורות טובות, הכוונה 

מרגיעה, ואפילו ציוד תינוקות שהן כבר לא צריכות.
לצורך הכתבה ראיינתי שתי נשים שילדו את ילדן האחרון כאן 
באנגליה: מלי פנסו, צלמת ואמא לשלושה ילדים, שעברה לכאן 
בעקבות רילוקיישן מהעבודה של בעלה. כשהגיעה לאנגליה, מלי 
לא חשבה שתהיה שוב בהיריון, ובטח לא שתעבור לידה מחוץ 

לישראל, לאחר שאת שני ילדיה הראשונים ילדה בתל אביב.
רוני זיסר, רופאה, סטאז'רית ואמא לשניים. רוני עברה לאנגליה 
לאחר שאת ההיריון הראשון חוותה באיטליה, ואת הלידה של 
בנה הבכור עברה בישראל. דיברתי עם נשים נוספות שחוו כאן 
היריון או לידה והסכימו לשתף בשמחה על החוויה שלהן, אך 
העדיפו להישאר אנונימיות. הראיונות והשיחות השונות העלו 
נושאים מגוונים ומעניינים, וחידדו לי את תחושת הדואליות שבין 

שייכות לישראל לבין לחוות היריון מחוצה לה.

בישראל עושים יותר בדיקות
הנושא הראשון שעלה כמעט עם כולן הייתה ההשוואה שנשים 
עושות בין הרפואה בישראל לזו שמציעים לך כאן. גם אצלי 
הנושא הזה הרגיש טעון, שכן ישנו איזשהו מיתוס שבישראל 

התהליך הרבה יותר קפדני ומקיף. 
־מלי מתארת את התמיהה שלה כשהבינה שאת הבדיקה הרא

שונה באנגליה עושים רק בשבוע 12, בעוד שבישראל סריקה 
ראשונית לבדיקת דופק העובר ותקינות היריון יכולה להתבצע 
כבר בשבוע 6. מלי מאמינה שבמקרה הזה חשוב שאישה תהיה 
מודעת האם ההיריון תקין ולא רואה צורך לחכות לדימום או מצב 
חירום, וסבורה שהבדיקה המוקדמת בישראל אכן יכולה להועיל. 
לעומת זאת, ככל שהתקדם ההיריון, מלי מגיעה להבנה שאולי 
אפשר גם אחרת, וההבדלים בין ישראל לאנגליה לאו דווקא 
שמים את ידה של ישראל על העליונה: ")היריוניות( בארץ מאוד 
נלחצות, עוד ועוד בדיקות, ברור שזה תהליך מלחיץ בעיקר בלידה 
ראשונה, אבל בדיעבד כשאני רואה שאפשר פחות בדיקות, אני 
מבינה שזה דווקא טוב… בסופו של דבר תוך כדי תנועה את 

מבינה שכל ההבדלים האלו הם לא כאלו מפחידים".
רוני מתארת את תהליך ההיריון והלידה באנגליה כתהליך יותר 
פיזיולוגי, יותר טבעי, לעומת מה שמרגיש יותר רפואי והתערבותי 
בארץ: "כל הזמן בדיקות ולחץ… כן מי שפיר, לא מי שפיר, עשית 
את הבדיקה הזו?". באנגליה התהליך הרגיש מינימליסטי בצורה 
שתאמה את הדרך בה רוני רואה היריון ולידה: "היריון זה לא 

משהו שמלווה בחרדה ואהבתי את זה".
מלי מוסיפה שמה שהיא אהבה בתהליך שלה כאן היא התחושה 
ששמים את היולדת במרכז, הצוות הרפואי מאוד עדין, אמפתי 

־ומתחשב ברצון היולדת. אם בארץ ניסו להכווין אותה למה שי
תאים לרופאים, כאן באמת נתנו לה ללדת בצורה שהיא רצתה 
ולא הייתה התערבות ממשית. "זה משהו שבארץ עוד יש לנו 
ללמוד, ודווקא היו לי חוויות טובות בארץ, אבל החוויה פה גרמה 

לי להסתכל על דברים מחדש".
־מלי, שעברה שתי לידות בארץ ולידה באנגליה, רואה את הח

שיבות לשלב בין מה שקורה בארץ למה שקורה באנגליה, ואולי 
זוהי פריבילגיה ששמורה לנו, הישראליות שחיות כאן.

נושא נוסף שמעניין להסתכל עליו הם ההבדלים התרבותיים וכיצד 

הם משפיעים על חוויית ההיריון של נשים ישראליות באנגליה. בתור 
מי שחווה היריון בפעם הראשונה, אני מאוד רגישה לאיך הסביבה 
מתייחסת אלי, האם רואים עלי או לא, ומה קורה כשאני מצהירה 
 baby onעל עצמי כהיריונית, למשל כשאני עונדת את סיכת ה־
board ברכבת. כשהייתי בישראל לפני כמה שבועות סיפרתי 
לחברה בטלפון על ההיריון, כשסיימתי את השיחה אישה נוספת 
שהייתה באוטובוס ושמעה את השיחה אמרה לי מזל טוב, שאלה 
באיזה שבוע אני ונתנה לי טיפים איך להימנע מבחילות. באנגליה, 
גם כשאני עם סיכת ההיריון עלי, אנשים יפנו מקום עבורי ברכבת, 

אך לעולם לא ישאלו או יגיבו מעבר.
רוני טוענת שכאישה הריונית באנגליה היא מרגישה מיוחדת יותר: 
"בארץ זה מרגיש שכולן בהיריון… כולן עם ילדים". הסבר אפשרי 
שהיא מציעה לתחושה הזו, הוא שבאנגליה יש פחות לחץ חברתי 
בנושא. בעוד בישראל אישה נמצאת "בתוך הקלחת", באנגליה 
יש יותר התמקדות בקריירה ונשים המגיעות לכאן רוצות לפתח 

את עצמן.

ללדת בעברית עם דולה
לא תמיד ההשפעה התרבותית מגיעה כהשוואה איפה יותר 
טוב. את הדואליות מלי מתארת גם בחוויית הלידה שלה שלוותה 
בדולה הישראלית, מירי קופר, שנמצאת באנגליה שנים רבות. 
"היה לי חשוב שתהיה איתי דולה ישראלית… היא משני הצדדים, 
היא גם תבין אותי וגם מבינה את הפרוצדורות והמהלכים ותוכל 
להיות הפה שלי בזמן שאני עסוקה בצירים… חלק מהזמן דיברתי 

־לעצמי בעברית, זו חלק מהסיבה שרציתי את מירי, הדולה, לה
רגיש בית… מצד שני לא רציתי לגרום להן )למיילדות( להרגיש 

לא בנוח, שאנחנו פתאום מדברות בעברית".

מלי אומרת שהקהילתיות והנכונות לעזור היא מאוד ייחודית 
־לישראלים שגרים כאן "כנראה בגלל שאין את המשפחות והחב

רים יש נכונות ורצון לעזור לאחרים, בכל דבר קטן. לייעץ, למסור 
דברים. להמליץ על רופאים… כולן פה אחת בשביל השנייה… מה 

שמחזיק אותי זו הקהילה המדהימה שיש פה".
כל הנשים שדיברתי איתן ללא יוצא מן הכלל שיתפו שהן בחרו 
בבי"ח שישראליות אחרות המליצו עליו, לכן אולי לא מפתיע שעל 
UCLH יש תמונה של שפות נפוצות בבי"ח, ועברית נמ־ ־הקיר ב

צאת ביניהן. הליווי של נשות הקהילה עוטף לאורך תקופת ההיריון 
וגם לאחר הלידה, כשנשים רבות מספרות שנפעמו מכמות 
העזרה והאהבה שקיבלו. סירים של אוכל, מתנות, בגדים ומוצרי 
ייעוץ ועזרה, אולי כל אותם  תינוקות שנשים אחרות מוסרות, 
דברים שהיינו מצפות לקבל מהמשפחה הקרובה שלנו בארץ.

אז איפה אפשר למצוא את אותה קהילה?
קבוצות פייסבוק שונות ומועילות, כמו לונדון אימא'ז, וכן קבוצות 
ווטסאפ ייעודיות לאימהות באזורים שונים. יש גם פעילויות שונות 
לאימהות וילדים דרך בית חב"ד או ארגון 'שלנו', למשל מפגש 

שבועי בשם 'רוגע־לך'. 
תודה לנשים שהסכימו להתראיין על מנת לעזור לנשים נוספות, 
תודה על ההזדמנות להכיר נשים מדהימות, לקבל תמיכה ויעוץ 
ומעל הכל - למצוא תחושת שייכות שחסרה לי לאורך זמן. דווקא 
במקום של דואליות בין בית ישן לחדש, התעוררה הבנה עמוקה 
של כל אחת מאיתנו, בעיקר לקראת דרך חדשה ומרגשת. •יותר של איפה אני נמצאת. הקהילתיות חשובה גם בתהליך האישי 

שואלת את עצמך איפה הכי כדאי 
ללדת? עשינו לך כאן סדר מניסיון, 

ושיתפנו רזים מחדר הלידה

תחושת בטן

רותם מתוקי

הראיונות והשיחות השונות העלו נושאים מגוונים 
ומעניינים, וחידדו לי את תחושת הדואליות שבין 

שייכות לישראל לבין לחוות היריון מחוצה לה

בשורות טובות והכוונה מרגיעה.
מימין: מלי פנסו, רוני זיסר

פי
סל

ם: 
לו

צי

סר
 זי

תן
הונ

: י
ום

יל
צ



27 www.alondon.net :עלונדון // יום העצמאות 2023לעדכונים שוטפים

Isaac.cohen@cohen-accountants.co.uk
טלפון: 020-8203-6323 • פקס: 020-8202-4275 • נייד: 07956-260-197

129 Station Road, Hendon, London NW4 4NJ

 • דוברי עברית
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129 Station Road, Hendon
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בעיות  עם  וישראלים  יהודים  בזוגות  ותומך  עוזר  חנה  ארגון 
פוריות, כאשר היעד הוא להביא לעולם ילד בריא. 

רפואי  צוות  בעזרת  להורים  תומכת  מעטפת  יוצרים  אנו 
מסודרת,  תוכנית  לבניית  דואגים  הבעיה,  את  המנתח 

ומאפשרים לפשט תהליכים. 

הידע הרחב ומערך הקשרים עם מוסדות רפואיים ובכירי 
אלינו,   הפונים  לזוגות  לעזור  לנו  מאפשרים  הרופאים, 

ולהפנותם לטיפולים המתאימים ביותר עבורם. 

אנו מסייעים בתמיכה:
• נפשית

• רפואית 
• כלכלית

עם חנה אתם לא לבד! 

פרטים ליצירת קשר: 
 info@chana.org.uk :טלפון: 020-8201-5774 • אימייל •

www.chana.org.uk :אתר אינטרנט •

בס"ד

יום עצמאות שמח מארגון חנה!
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־כשעברנו ללונדון הופתעתי לגלות שטיפולים הידרות
רפיים במתכונת שקיימת בישראל, אינם קיימים כאן 
עבור ילדים בעלי צרכים מיוחדים, ילדים עם נכויות 
מוטוריות, או ילדים על הספקטרום האוטיסטי. אמרו 
לי, שלעולם לא אוכל לעבוד כאן, שהמקצוע איננו 
מוכר ושלא אצליח לפצח את המערכת הבריטית הנוקשה. אבל 
היום, לאחר שבע שנים, כשאני עובדת עם עשרות אנשים, אני 
גאה במה שבניתי ועל כך שהצלחתי להרים עסק שמסייע לכל 

כך הרבה אנשים.
ילדים עם צרכים מיוחדים הם קודם כל ילדים, הם אינם מוגדרים 
ע"י האבחנה שלהם. כמו כולם, הם רוצים לשחק, ליהנות ולהצליח. 
כישראלית, אני מכניסה לטיפול הרבה מאוד הומור וצחוק, ווליום 
גבוה ואנרגיות שהן קצת שונות מאופי הטיפול הממוצע באנגליה. 
ממחקרים ידוע שכדי ללמוד פעולה חדשה, יש לבצע אותה כ־100 
פעמים אלא אם כן הלמידה מתבצעת תוך כדי משחק וכיף, ואז 
30 חזרות בלבד. זו הסיבה שהבריכה בשילוב הכיף יוצ־  נדרשות
רים סביבת למידה מצוינת וחוויית ההצלחה מגיעה בעקבותיה, 
והיא כמובן תורמת לחיזוק הביטחון, שיפור מצב הרוח ותחושת 
המסוגלות. בתפיסתי הטיפולית, אני תמיד מניחה יכולת. לא אני 
אקבע עבור הילד מה הגבולות שלו. אני תמיד מניחה, שלילד יש 
מה לומר. גם לילדים שאינם ורבאלים יש מה לומר, וכאשת טיפול 
אני צריכה למצוא עבורם את הדרך. זו הסיבה שאני משלבת במים 
דיבור, מקטון )שפת הסימנים הבריטית(, כרטיסיות תקשורת 

וכפתורים של "כן" ו"לא".
ישנם טיפולים בהם מגיעים סבא וסבתא ואני מלמדת אותם איך 
לתמוך בילד במים, לתת להם תחושת ביטחון ביכולת שלהם 

־להתמודד עם הילד במים. עבור אחים ואחיות, השתתפות בטי
פול היא הרבה פעמים המקום בו הם חווים את היכולת של האח 
ונהנים ושמחים איתו. אני מאושרת לקבל תמונות של הורים, 
שיוצאים לחופשה משפחתית, ובפעם הראשונה חווים פעילות 
משותפת כשכולם הולכים יחד לבריכה. אמרה לי סבתא לנכדה 
בת 9 הסובלת משיתוק מוחין מורכב, "עשית דבר גדול עבורנו, 
עבור כולנו, ואין לי מילים לתאר לך עד כמה הבילוי המשפחתי 
שלנו הפך לאושר גדול! נתת לנו מקום אחד שכולנו יכולים באמת 

ליהנות ולבלות בו יחד".

חוגגים במסיבה 
לאורך שנות עבודתי פגשתי משפחות מקסימות. נחשפתי לעובדה 
העצובה, שרבים מההורים הם בודדים. חברים שהיו להם לאורך 
השנים עזבו אותם, חוסר הבנה של הסביבה לקשיים שלהם גרם 
להם להסתגר עם עצמם. החלטתי שאני רוצה להפגיש ביניהם. 

לתת להם את המקום שבו ירגישו בנוח. ליצור עבורם קהילה. 
בתחילת 2023 ערכתי מסיבה לכל המשפחות שאיתן אני עובדת. 
המטרה הראשונה הייתה המפגש של ההורים אחד עם השני. 
המטרה השנייה הייתה לחלק לילדים המקסימים תעודה ומדליה. 
באחד הטיפולים, סיפרה לי אמא לילדה עם קשיים חברתיים 
והפרעת קשב קשה, שהילדה שלה מעולם לא הצליחה לקבל 
תעודה באף חוג. היא לא מצליחה למלא אחר כל ההוראות 
ברצף ביום של הבחינה ולכן אף פעם לא הצליחה להתקדם 
שלב. זו חוויה קשה עבור ההורה בדיוק כפי שהיא קשה לילד. 
בעיני, כל הילדים שאני פוגשת, שמתמודדים עם כל כך הרבה 
קושי ותסכול ראויים להערכה עצומה. כל הצלחה שלהם, כל 
התקדמות שלהם, גדולה או קטנה ראויה לציון. אנחנו חוגגים 

הצלחות בבריכה, אך החלום שלי היה טקס אמיתי.
־בזכות קהילה ישראלית מפרגנת וחמה, בזכות אנשים רבים שנ

רתמו לאירוע בהתנדבות מלאה, הרמנו אירוע שמבחינת ההורים, 
לא היה כמותו! אחת האימהות אמרה לי, שזו הפעם הראשונה 
שהם נכנסו לאירוע ולא הרגישו מוזרים. שלא כולם הסתכלו 
עליהם. ילד עם הליכון אמר לי, שזו הפעם הראשונה שהוא 
במסיבה ומרגיש שייך, כי הוא לא היחיד עם הליכון. היו ילדים 
אחרים, שפשוט לא מוזמנים אף פעם לאירועים חברתיים. אלדי 
לוי־חברוני, שהיה אחראי על הפעלת הילדים ניהל את האירוע 
ביד רמה. לא קל להפעיל ילדים עם יכולות מוטוריות שונות, קשב 
משתנה ויכולת משתנה להתמודדות עם רעש. אלדי עשה זאת 

בצורה מעוררת הערצה. הילדים וההורים צחקו ללא הפסקה.
טקס חלוקת התעודות והמדליות היה אחד הרגעים המרגשים 
 The room" :שחוויתי אי פעם כאיש מקצוע. כפי שכתבה לי אמא• ."was filled with happiness and love

Water Therapy London • טלפון: 07483-807-640*ענבר פז. נשואה לאסף, אמא למיכל בת 16 ולגיא בן 12. 
ipazhydro@gmail.com :מייל

הטיפולים מתקיימים בבריכה פרטית מחוממת בצפון לונדון

אחרי שבע שנים של עבודה קשה, 
ענבר פז מצליחה בעזרת טיפולים 

הידרותרפיים לעזור לעשרות ילדים 
עם צרכים מיוחדים ולמשפחותיהם

ענבר פז

"אחת האימהות אמרה לי, שזו הפעם הראשונה 
שהם נכנסו לאירוע ולא הרגישו מוזרים, שלא 
 כולם הסתכלו עליהם. ילד עם הליכון אמר לי, 

שזו הפעם הראשונה שהוא במסיבה ומרגיש שייך"

 ציפה שקטה וללא תנועה, 
יד ביד ביחד עם אדם נוסף, היא 
הצלחה אדירה עבור ילד על 
הספקטרום האוטיסטי

 צילום: שירה גבע־דניאלס, 
אמא של סם

שילוב איכותי הוא סביבה 
מעורבת, בה הילד לא מרגיש 

שונה מכולם - אלא דומה לחלק
צילום: תמי שפלר קזדן
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כשאובחנתי עם סרטן השד בשנה שעברה, פשוט לא ידעתי
מה לעשות

נותחתי בארץ מכיוון שההורים שלי ושל בעלי גרים שם. לאחר
מכן עמדתי בפני החלטה גדולה - היכן לעבור את הטיפולים

איך אוכל לעקור את בעלי והבנות מהבית שלהם? אך מאידך,
איך אוכל לעבור את טיפולי הכימותרפיה פה בלי התמיכה

של המשפחה שלי

ואז, האונקולוגית שלי סיפרה לי על ״חי״.

הם היו מדהימים - אני באמת מאמינה שאין שום דבר
שמשתווה להם בעולם כולו

היכולת להסתמך על התמיכה המקיפה של חי נתנה לי את
הביטחון לחזור הביתה לבעלי ולבנות שלי

בזכות חי, המשפחה שלנו יחד שוב

מאחלים לכם חג כשר ושמח

לחי יש מטפלים ויועצים מומחים דוברי עברית

 CHAI GAVE US 
OUR MUMMY BACK

chaicancercare.org לפרטים נוספים אנא התקשרו למוקד הטלפוני שלנו ללא עלות 08088084567 או בקרו ב
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זיוה לוי // קהילה

זיוה'לה

תמונות מערב הפתיחה של מועדון הסטודנטים 
הישראליים שהקימו ארגון "שלנו". האירוע נערך 

במועדון פינג־פונג במרכז לונדון. צילום: סתיו סיידוף

השקה חגיגית לוועידת Mind the Tech של כלכליסט ובנק 
לאומי נערכה בבית המלון סנדרסון בבעלות ישראלית במרכז 

לונדון, בהשתתפות כ־500 יזמים, אנשי הייטק ומשקיעים. בתמונה 
מנכ"לית כלכליסט נועה תמיר )מימין(, עם מנכ"לית הבורסה של 

לונדון, ג'וליה הוגט, שאירחו את הכנס. צילום: אוראל כהן

לירון חיאיק מעוז הגיעה ללונדון כדי לשתף את קבוצת הנשים 
"רותם" של ויצ"ו בערב שלא יועד רק לגרושות; ההרצאה נסבה 
סביב ספרה "גרושה בלי בושה" – שהתבסס על טורים קבועים 

שלה במעריב און ליין. בתמונה )מימין( עם רונית ריבק מדרי 
נשיאת ויצ"ו UK. צילום: זיוה לוי

יוזמה מרגשת. שלוש נשים 
ישראליות חרדיות: חני קופולביץ, 
מרים כהן ויוטי נוימן הציגו מסע 
 VR דוקומנטרי בטכנולוגיית משקפי
)מציאות מדומה(, את סיפורה של 
יהדות אירופה שהסתיים במחנה 
ההשמדה אושוויץ־בירקנאו. המסע 
צולם בהדרכתו של הרב ישראל 
גולדווסר מדריך וחוקר שואה. 
בתמונה מימין, חני ומרים עם 
השגרירה ציפי חוטובלי. 
צילום: זיוה לוי

קבוצת מחנה יודה, שהוטסה במיוחד מישראל הנעימה במטעמים ובשלל הצרמוניה סעודה 
בביתה של שגרירת ישראל, באירוע התרמה למען בית איזי שפירא בישראל - לשינוי באיכות 

חייהם של אנשים עם מוגבלויות, שהפיקו צמח הפקות. צילום: תמי שפלר קזדן

משתתפי תכנית ״הסטרטאפיסטים״ של 
עמותת מחשבה טובה נפגשו עם השגרירה 

ציפי חוטבלי. הקבוצה הגיעה לשגרירות 
כחלק ממסע טכנולוגי מעשיר בלונדון. 

צילום: לנה צ׳פל 

פורימון הצופים משך אליו השנה כ־650 איש. 
זהו האירוע הפתוח הגדול ביותר למשפחות 

שארגנו הצופים עד כה. האירוע התקיים בבית 
הספר עקיבא באזור פינצ'לי. צילום: צופי לונדון

ליהיא לפיד הרטיטה את ליבותיהן של כ־100 נשים באירוע לרגל יום האישה הבינלאומי שנערך 
בבית פרטי במיל היל. בתמונה מימין: שרון עצמון, מיכל אגמון )צמח הפקות(, ליהיא לפיד, 

המארחת שירן בראשי, והמפיקה טלי צמח. צילום: תמי שפלר קזדן
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בכנס הנדלן השלישי בלונדון שארגנה חברת לב פרופרטיס 
בבעלות חן ואורית לב במלון הדנוביוס, ניתנה הזדמנות 

למשקיעים לשמוע את טובי המומחים בתחום ההשקעות, 
במיסוי בינלאומי ועוד. בהזדמנות זו השיקה אורית את ספרה 

High heels up the ladder  שנכתב בתקופת הקורונה. 
צילום: תמי שפלר קזדן

טופלנד גרופ ארחה את ניצולת השואה מלה טריביקס והוקירה 
אותה בארוחת הצהריים השנתית שנערכה במלון גרובנר 

האוס בפארק ליין. בתמונה עם בעלי החברה, האחים סול זכאי 
)מימין( ואדי זכאי. צילום: זיוה לוי

איילת מאמו שי נשיאת לשכת המסחר גיברלטר ישראל אירחה 
לארוחת בוקר את הקהילה העסקית המקומית עם הרצאה 
 ,UK מרתקת של חברת הפרלמנט לשעבר ומנכ"לית אלנט

ג'ואן ראיין. האירוע נערך במרכז לונדון בבית גיברלטר המהודר 
ודיברו גם נספח המסחר עודד פורר ויו"ר הלשכה ערן שי. 

בתמונה מימין: ערן, עודד, איילת וג'ואן. צילום: זיוה לוי

חנה לסלאו הצחיקה עד דמעות 
את הקהל שהגיע להשקת פסטיבל 
"סרט" שיחגוג השנה בתמיצווש. 
באירוע שנערך בהמפסטד הוקרנו 
שלושה פרקים מהסדרה "מי שמע 
על חווה נאווה". בתמונה: לסלאו 
עם בנה המפיק הבינלאומי בן גלעדי 
המתגורר בלונדון )משמאל(, ועם 
מפיקות הפסטיבל אודליה הרוש 
)מימין( ופטי הוכמן.
צילום: רומי ניקול שניידר  

קלודיה רודן מחברת ספרי הבישול 
המפורסמת ומנחה של תוכניות 
בישול בבי.בי.סי, סיפרה על עצמה 
ממרומי גילה )86(, באירוע של 
עמותת "הקול הספרדי" שנערך 
בביתה של ורד אהרון בהמפסטד 
סאברב. בתמונה: מימין ורד אהרון, 
קלודיה רודן והשפית מימי גרינברג. 
צילום: זיוה לוי

דני רובס האגדי נתן הופעה מחממת 
ומרגשת באירוע שנערך בצפון פינצ'לי 

וגייס תרומות לעמותת מנה - מאיר 
פנים אותה מנהל גבי בלאואר בלונדון 
)מימין(, כאשר כל הכספים מועברים 
למען נזקקים וניצולי שואה בישראל. 

צילום: תמי שפלר קזדן

ליטל שוורץ הקומיקאית קרעה 
מצחוק את הלונדוניים. בקהל נצפה 

גם השחקן תומר ברש, בנה של 
מנהלת הסוכנות בבריטניה, אירית 

ברש שפרשה לאחרונה. ברש משחק 
בימים אלה בסדרה "מלכת היופי 
של ירושלים". בתמונה: ליטל עם 

מתנדבים בקהל שעלו לבמה. 
צילום: תמי שפלר קזדן 

מועדון העסקים הישראלי אירח את הזמרת והיוצרת 
מירה עווד. מירה מתמחה בסטוריטלינג לעסקים, 

והאירוע האינטראקטיבי והפורה נערך בבר בקנטיש 
טאון. הפתיעה אותה חברתה הזמרת דפנה ארמוני 

שהגיעה לגיחה קצרה ללונדון. צילום: ענת קורן

מועדון העסקים הישראלי השיק את יוזמת 
"קהילת המשקיעים והמשקיעות של לונדון" 

עם חברת וולת'רוק בכנס מיוחד שנערך 
במלון דנוביוס, בו השתתפו מנכ"לי חברות 
מישראל ומבריטניה. בתמונה )מימין( נציג 

וולת'רוק בבריטניה משה פרל, ונציג הנהלת 
המועדון, דני רווה. צילום: תמי שפלר קזדן
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אורית אושרובסקי מנהלת פיתוח עסקי בבונדס בריטניה ארגנה 
סיור ייחודי, לחטיבת הנשים באוסף של רוזלינד וארתור גילברט 

במוזיאון ויקטוריה ואלברט, שמפורסם בזכות יצירות מופת 
אירופאיות ובריטיות בזהב ובכסף, אמייל מצויר ופסיפסים 

נדירים. נתנו הסברים: יו"ר החטיבה וקרובת משפחה של 
הגילברטים ג'יליאן פרי MBE, ואליס מינטר, אוצרת בכירה של 

האוסף. צילום: זיוה לוי
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תנועת הצופים היא כבר מזמן סמל ישראלי של חינוך 
 14 חברתי וציוני שעליו גדלו דורות רבים בארץ. מזה 
שנים שהתנועה מפעילה שבט צופים בלונדון, כמו גם 

בערים גדולות אחרות באנגליה ובאירופה. 
קיימנו שיחה עם טל ונטורה ומנו רטהאוס־אלפר, על 
החשיבות העצומה של שבטי הצופים, דווקא במקומות 

בהם הישראליות לפעמים נדחקת הצידה. 
טל הוא שליח מרכזי של הסוכנות היהודית ותנועת 
הצופים באירופה. כחלק מתפקידו הוא מנהל את 
עמותת צבר מערב אירופה שמפעילה שלוש תוכניות 
מרכזיות: תוכנית הש"ש בבריטניה בשיתוף הסוכנות 
היהודית, גרעין צבר, ותוכנית שבטי הצופים שפזורים 
ברחבי אירופה בערים המרכזיות – לונדון, פריז, ברלין 
אמסטרדם, ליסבון וג'נבה. באנגליה יש להם פעילות 
במנצ'סטר, קיימברידג' ובורמווד בנוסף ללונדון. מנו 
מכהנת כראשת שבט חלוץ, שלוחת רעות ולאחרונה 
גם כראשת שבט אופק )שבט הצופים החדש יחסית 

באיזור בורמווד(.
מנו: "לגדול בצופים היווה חלק משמעותי מהזהות 
הישראלית שלי, כעולה חדשה מאיטליה - בצופים 

־פגשתי חברים לחיים ובפעם הראשונה הבנתי את הר
גשת ההשתייכות לקבוצה. לפני כ־25 עברתי להתגורר 
בלונדון עם בן זוגי. אני אמא לשלושה )בני 22, 18 ו־10( 
שנולדו וגדלו כאן והזהות הישראלית והעברית היו תמיד 
משמעותיים בבית. בשלב מסוים חשבתי לעצמי כמה 
מדהים היה אם גם הם יוכלו גם להיות חלק מהתנועה 
בה גדלתי ושהייתה כל כך משמעותית בעיצוב האישיות 
הבוגרת שלי. כשב־2009 התחילו השיחות בין גורמים 
מהקהילה הישראלית לתנועה בארץ במחשבה להתחיל 
פעילות באירופה, היה לי ברור שילדיי ואני ניקח בה 
חלק. הבת הגדולה שלי נכנסה לשבט חלוץ מספר 
חודשים אחרי שנפתח, ואז גם הצטרפתי לגוף ההורים 
הפעילים. בהמשך, ההנהגה ביקשה התנדבות לתפקיד 

ראש שבט - הצעתי את עצמי".
מה החשיבות של שבטי צופים באירופה, ובלונדון 

בפרט? 
טל: "התשובות לשאלה הזאת מגוונות ומרגשות כל 

־פעם מחדש - כל פעם שאני חושב שמצאתי את הת
שובה, אני מגלה שיש עוד זווית הסתכלות חדשה שגם 
בה תנועת הצופים ממלאת תפקיד חשוב. בגיל הנעורים 
אנחנו מחפשים מקומות להביא לידי ביטוי את הזהות 
המתעצבת שלנו שמורכבת מכל כך הרבה מרכיבים, 
המסע בצופים )תוכנית ההדרכה של הצופים( מציב 
בפני הנערים והנערות שאלות שמסייעות להן בעיצוב 
זהותם וחיבור לכלל הנקודות. כמו כן, השבט הופך להיות 
קהילה שמחברת בין כולם בזכות הפעילות של הנוער 
- מחבר בין המשפחות וההורים ונותן מענה לכולם. יש 
תשובה אחת שמרגשת אותי כל פעם מחדש, כשאני 
שומע את אחד הילדים אומר: 'אבא לא מדבר עברית, 
אמא מדברת עברית ובזכות השבט אני מצליח לדבר 
עם סבא וסבתא שלא מדברים אנגלית..' זה מראה 

כמה השפה היא גם משמעותית".
מנו: "פעילות שבטי צופים מחוץ למדינת ישראל, מהווה 

־פלטפורמה בלתי פורמלית לחינוך בערכי תנועת הצו
פים. יותר מכך, היא בית ומקום מפגש לילדים ונוער 
ישראלי שגדל בחו״ל, לחלקם אין אף חבר/ה ישראלי/

יהודי בבתי הספר, מקום בו הם מדברים עברית, מורידים 

את המסכות 'הבריטיות' ונותנים במה לזהות הישראלית 
שלהם לפרוח לצד זהויות אחרות. מרחב בטוח למפגש, 
בניית חברות אמת, הזדמנות לשיח ודיון הדדי. בנוסף, 
תנועת הצופים מושתתת בראש ובראשונה על העיקרון 

־המדהים של נוער מדריך נוער, עקרון שמאפשר ליל
דינו פיתוח כישורי מנהיגות, מעורבות והדרכה - כלים 

משמעותיים לחיים".
איך שבט הצופים תורם לקהילה ולקהילתיות? 

טל: "שבט הצופים הוא שבט קהילתי קודם כל! בשונה 
מהצופים האירופאיים - אנחנו עובדים על בסיס 'נוער 

־מחנך נוער', כלומר החבר'ה הבוגרים מדריכים ולוק
חים אחריות על החבר'ה הצעירים מה שמייצר חיבור 
ואחריות אחד כלפיי השנייה. בנוסף, בכל שבט יש לנו 
'ראש שבט', 'גזברית' ופורום הורים פעיל - כלומר הורים 
מתנדבים שמגיעים מתוך הקהילה. מדובר על לא פחות 
ממנהיגים מקומיים שעושים עבודת קודש! בנוסף 
אנחנו מקיימים פעילויות שפתוחות לקהילת הצופים 

ולקהילה הרחבה בכלל כמו אירוע פורים האחרון".
ספרו לי על הפעילות השוטפת של החניכים בתנועה, 
איזה סוג של פעילויות מועברות, מהם הנושאים, 

האם הכל מתנהל בעברית? 
"הפעילות בשבט מושתתת על ערכי תנועת הצו־  מנו:

פים. הפעילות ביסודה עוסקת בנושאים מגוונים, החל 
בחברות ובנית קבוצת השווים, דרך צופיות מעשית - 
אהבת הטבע, קיימות ואפילו הישרדות, וכלה בערכים 
מהותיים כמו דמוקרטיה, הכלת האחר והשונה, זהות 
אישית, יהודית וישראלית ועוד. הפעילות בשבט חלוץ 
ושלוחת רעות מתקיימות באופן מלא בעברית וזה כולל 
את כתיבת התכנים על ידי חניכי השכבה הבוגרת שלנו, 

המדריכים והמדריכות. רמת העברית משתנה וכמובן 
זה תלוי בכמה שנים החניכ/ה נמצאים מחוץ לישראל, 
האם לומדים עברית בבית הספר והאם העברית נוכחת 
מספיק בבתים. אבל רמה בסיסית של עברית יש לכל 
החניכים/ות כדי לאפשר פעילות שוטפת בעברית. 

־בשבט אופק, אופי הקהילה יותר מעורב, כלומר מש
פחות בהן רק אחד/ת מההורים ישראלי/ת או דובר/ת 
עברית ואז הפעילות נכתבת בעברית אבל מועברת 

באופן דו לשוני".
ספרו לי על אירועים מיוחדים שהיו או שיתקיימו 

בקרוב.
מנו: "הפורימון של הצופים הוא בד״כ האירוע הגדול 
ביותר שמתקיים בקהילה הישראלית בלונדון סביב 
פורים ומושך אליו 300-400 הורים וילדים. השנה החגיגה 
הייתה הגדולה ביותר בתולדותינו - כ־650 משתתפים 
באו לחגוג איתנו והיה מדהים!!! לאחר חופשת הפסח 
נציין את הימים הלאומיים. תחילת את יום השואה נציין 
בערבי 'זיכרון בסלון' בקהילות השבטים ובהמשך לרגל 
יום הזיכרון לחללי מערכות ישראל נקיים את האירוע 

־המסורתי שלנו, שיהיה פתוח לקהילה, ערב 'זוכרים וש
רים' שיתקיים ב־23/4. את יום העצמאות נחגוג יחד עם 
הקהילה הישראלית המורחבת באירוע הפנינג משותף".

איך קהילה יכולה לבקש להקים צוות צופים?
:טל "תנועת הצופים תשמח להגיע לכל קהילה שמרגי־
שה שיש צורך בהקמת שבט צופים - ניתן לפנות אלינו 
במייל )info-europe@israelscouts.org( ולקבוע 
פגישה. הקריטריונים הכי חשובים מבחינתנו להקמת 
וחניכים צעירים. את כל שאר האתגרים נפתור יחד". •שבט צופים זה מנהיגות מקומית וכמות מספקת של נוער 

כרמל פרג'י

המשימה להביא את ערכי הצופים 
ואת הישראליות גם לבני נוער 

שנולדו וגדלים כאן, וממש לייצר 
קהילה שבה הם יכולים לתת 

לזהות הישראלית שלהם לפרוח, 
לצד הזהויות האחרות 

היה נכון

מימין: טל ונטורה, עופרי ועלמה מרכזות השבט, מנו רטהאוס אלפר

מחנה של השכבה הבוגרת והדרכה של הנהגת צבר אירופה
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דראל פורת

־עם התפתחות השפה הטכנולוגית והמעבר להת
כתבויות, מצאנו את עצמנו משתמשים באימוג׳ים 
ומחפשים מילים חדשות, קצרות ומרעננות להוסיף 
למילון העברי החדש. קבלו  20 מילות סלנג שאי 

אפשר בלעדיהן:
מוּש - קיצור של המילה מושלם אבל הסאבטקסט המסתתר 

מעיד על שביעות רצון שהיא מעל ומעבר!
חצי קלאץ׳ - כשמישהו אומר לכם שהמצב חצי קלאץ׳ - כדאי 
שתבינו שהוא לא ממש סוחב בעלייה ושאולי כדאי לכם לנסות 

לשפר את המצברוח שלו )שיהיה מוּש!(
בּפּער - ״לא, אתה מזה הרבה יותר טוב ממנו - בפער!״ מקור 
שימוש הסלנג לקוח בכלל מאנגלית: BY FAR, היינו חייבים לעברת, 

אין על העברית - בפער!!
הסיומת ״וּש״- טובוש, חיימוש, ביוש! - אין כמעט מילה בעברית 

שאי אפשר להוסיף לה סיומת מתוקה כמו וּש. נכונוש?
מוּעבּט - מסיבה מטורפת על גבול החפלה! את המילה גילינו 
לפני שנתיים עם שיר בשם זה, ומאז - כל מסיבה מוּעבּט מינימום.

״אין״ - כן כן, מה ששמעתם ״אין״. הסלנג ״אין״ מתאר לנו את הדבר 
הכי מוצלח שיש, שאין כאלה - הכי מיוחד ואין אין עליו. פשוט אין.
״חופר״ - ״די, אתה חופר לי!״ טוב, עכשיו ברצינות. כשאתם 
מדברים מלא - אתם חופרים. המילים שלכם כמו את חפירה, 

אז צמצמו. צמצמו.
בּדוּק - ״אחי זה בדוּק״ משמע כבר בדקנו, הכל סגור, יש אישור 
או ״וואי מה אתה אומר, בדוּק״ - אתה מסכים ומצדד בפרטנר 

שלך. בדוּק, לא?
״קל״ - ״בונא, קל שאני עוברת את המבחן הזה״ - אולי המילה 

הסלנגית הכי קלה שיש, כי מה יותר קל מלהגיב ״קללל״ על הכל? 
״בארגזים״ - ״באתי עם מצב רוח בארגזים!״ משמע - בכמויות! 

הרבה, בשפע!
״תנחת״ - ״וואו, תנחת דחוף, למה עפת על עצמך״. אף אחד לא 
אוהב שאומרים לו לנחות, אבל כולנו אוהבים קצת לעוף על עצמנו!
״עולה לי״ - כלומר, המצברוח מתגבר… השאלה איזה מצברוח? 

בואו נגיד שעדיף לא להיות ליד מישהו עצבני ש״עולה לו״
״פירה״ - ״וואי, המוח שלי כבר פירה״. כשאנחנו חושבים יותר 
מדי, או שחופרים לנו יותר מדי המוח נהיה פ י ר ה, מעוך, עיסה.

״מאתיים קמ״ש״ - ״נכנסתי הביתה על מאתיים קמ״ש״ - הסלנג 
מתאר את הקצב והמהירות של מה שקרה. אבל רק לא בכביש!
״נשרפתי״ - גם כאן, יש כמה פירושים למילה: בפן החיובי אנחנו 
לא יכולים לעמוד בפני הדבר, או בצד השלילי פשוט פישלנו. 

שורף לנו קצת…
״שוֹבר״ - מישהו מצחיק, ״הוא כל כך מצחיק שהוא שובר אותי!״

״תרימי!״ - להרים את האווירה, לעשות שמח. 
״״לייק - ״מה את אומרת?? לייק!״ כשאנחנו אוהבים משהו שמי־

שהו אמר לנו ומפרגנים לו.
״אש״ - אישור חיובי חיובי חיובי למשהו.

״פּאסה״ - ״השמלה הזאת כבר ממש פאסה…״ משמע, עבר 
זמנה, ישן, לא רלוונטי )ההפך מקלאסי. כי זה לא קלאס, אפילו 

לא באפס מאמץ(.
כל עוד התקשורת שלנו משתנה, גם המילים משתנות, משתדרגות 

וגם משתנמכות.
וואלה, זה אש לגמרי, תרימו! •אולי עוד נחזור, או שמא נאמר נשוב, אל השפה הגבוהה, אבל 

עברית קשה שפה
דיברתם לאחרונה עם חברים מישראל וחשבתם שמדובר בשפה זרה? לשירותכם - העברית במאה ה־21
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־באלבומו החדש, "חמדת אבות", איגי דיין מבצע עי
בודים אישיים, אינטימיים ומרטיטים לשבעה שירים 
וקטע אינסטרומנטלי אחד, כולם מפנתיאון הזמר 
העברי הקלאסי. אז איך הגיע מתופף משינה האגדי 
אל הרגע המעניין והלא־צפוי הזה בקריירה שלו ואיך 
הוא מתחבר לעברית האלתרמנית של פעם ב־2023? תפסנו אותו 

לשיחה קרובה על שפה, הגשה, אותנטיות וכוונה.
מה הביא אותך לפרויקט הזה של ביצועים מחודשים לשירים 

ארצישראליים מוכרים ואהובים? 
"סיפור די מצחיק, וכאילו מקרי. טל טרייביש, השותף שלי ליצירה 
שעבד איתי על 'תבואות הרוח', חיפש מיקרופון חדש לאולפן, 
ורצה שאני אבדוק את המיקרופון. שרתי עם הגיטרה שני שירים 
באנגלית, של קט סטיבנס ונדמה לי שגם ג'וני קאש...טל ביקש 
לשמוע איך יהיה הסאונד של המיקרופון אם אשיר בעברית. 
'תשיר משהו ישן, רוסי כזה', הוא זרק לי. בספונטניות התחלתי 
לנגן את 'אמא אדמה'. נתקעתי שם על איזה אקורד אבל הוא 

־כבר הקליט. כשהוא חזר אלי, אחרי כמה ימים ואחרי שהמיק
רופון המדובר כבר נרכש הוא אמר שהקשיב לשיר בלופ ושהיה 
בביצוע שלי משהו אחר, שכאילו בא ממסורת הפולק והבליט 
בשיר משהו שלא היה שם במקור. כך שהרעיון, המניע, בעצם 

היה של טל, ומשם התחלנו לגלגל את זה".
שירים עבריים זה משהו שהיה משמעותי עבורך כילד?

"ממש לא. אני ואחיי היינו מחוברים הרבה יותר לרוק הלועזי של 
הסבנטיז. דיפ פרפל, שוקינג בלו, לד זפלין, אלה הדברים שאהבנו 
כנערים. השירים העבריים מן הסתם התנגנו ברקע בבית, ברדיו. 
הם כן נגעו בי באיזשהו מקום בעבר, אבל אז לא נתתי לזה הרבה 
תשומת לב. את המלים לא הכרתי, ואת המנגינה רק בכללי. לא 

ממש התעמקתי בזה". 
מה אתה יכול לספר על תהליך העבודה הספציפי על האלבום?

"הרעיון של להקליט אותי מנגן לייב בגיטרה עם המיקרופון ביחד 
־ובלי אוזניות בכלל בא בניגוד גמור לגישה הקודמת שלי להק

לטות, לעבודה עם משינה באולפן או עם נגנים אחרים שאיתם 
עבדתי. זה דורש הרבה דיוק. העבודה על 'חמדת אבות' ארכה 
כשנה וחצי עד שהגענו לביצועים שאתה שומע בגרסה הסופית".
הגרסאות שלך לשירים האלה הן לא בדיוק גרסאות כיסוי 
קלאסיות. ההרגשה היא שאתה בא אליהם בגישה מאוד 
אישית. לחלקם אתה גם קצת משנה את הלחן, את האופן בו 

המלים מוגשות, בהשוואה לביצועים המקוריים. כלומר, אין 
כאן ממש חרדת קודש כלפי המקור.

"תראה, פשוט לבצע את השירים בצורה שהם כבר מוכרים בה 
נראה לי חסר טעם. מי אני ש'אתחרה', עם מבצעים גדולים כמו 
אריק אינשטיין וחוה אלברשטיין. מצד שני, לבוא עם גרוב אחר, 
נניח לבצע משהו בסגנון רגאיי, הרי זו רק המעטפת החיצונית 
אז מה בעצם עשינו...אתה מבין? כדי לבצע את החומרים האלו 
נדרשתי למצוא את הדרך האישית שלי אל השיר. למצוא איזו 

־דלת משלי. כלומר, חרדת קודש לא כלפי השיר או הביצוע המ
קורי, אלא כלפי הכוונה. אני אסביר: בסגנון שפעם שירים בוצעו 
בו הייתה איזו סמכות. היה משורר, או פזמונאי, מלחין, ומבצע. 
המנגינה הייתה מעין מסוע עליו המלים מתחלפות מבלי ממש 
להשפיע. היה איזה פער. אני רציתי לנהל איזה פינג־פונג בין 

הרשויות. להאיר, לפרום ולפצח את המשמעות של המלים".
ובאמת, מעניין ומעורר התפעלות האופן בו אתה משחק ומשנה 
את המלים והמנגינות המאוד מוכרות והופך אותן לקרובות 
יותר, מספר אותן בדרכך. יש שינויי סולם, פה ושם אתה מחסיר 

מילה או הברה, מסדר אותן טיפה אחרת.
"יצאתי ממש למסע עם עצמי ועם השירים האלה. לגלות אותם. 
חיפשתי את הנתיב שלי אל השירים, ואז הגיע שלב בו אתה 
מוצא את נקודת המוצא – מוצא איך זה מתחיל ואז עובר שורה 
שורה עד שאתה מבין איך אתה מתחבר אליה, איך נכון לך לשיר 
אותה. כל שורה קצת אחרת. למצוא את המנגינה כרעיון – גם 
אם היא קבועה וחוזרת, איך אני יכול להגיש את זה בדרך יותר 
מזוקקת, לרדת הכי עמוק. למצוא את תפקידי הגיטרה, אופן 
השירה, הנקודות הריתמיות בהן האירועים פוגשים אחד את 

־השני. זו הצטברות פרטים בלתי נסבלת...אחרי גיבוש כל הפ
רטים בהטמעה איטית מגיע שלב בו אתה פשוט רוצה לזרוק 

את עצמך אל הביצוע".  
ישנם מקומות ספציפיים בשירים מסויימים שמתרחקים יותר 
מהמקור. כך למשל המלודיה של 'פרח הלילך',  שמקבל אצלך 
ביצוע כמעט אפי, לשיר שבמקור היה יותר קטן. ב'רוח סתיו' 
השמטת בית שלם, ובשיר הפותח, 'פגישה לאין קץ' אתה 

משנה סולם ונמנע משינוי הקצב בפזמון.
־"זה בא מאותו המקום של למצוא ראייה משל עצמי איך המנגי

נה מתיישבת על הטקסט. לא רציתי לקבל אישור מהמבצעים 
המקוריים. ברור שיישמח אותי אם מתי כספי יאהב את הביצוע 

יאיר כץ

איגי דיין הוא איש אשכולות. מצד אחד מתופף להקת משינה, מצד שני סופר 
ועכשיו כבר מוציא אלבום סולו שני. ב"חמדת אבות" חוזר דיין אל הקלאסיקות של 

הזמר העברי ובראיון מיוחד הוא מסביר לכתב המוזיקה שלנו איך כל זה קרה

שירו משירי 
ארצישראל

מפצח את המשמעות 
של המלים. עטיפת 
האלבום "חמדת אבות"

יצא למסע עם עצמו ועם 
השירים. איגי דיין
צילום: פיני חמו
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שלי ל'ברית עולם', אבל לא לשם כיוונתי. ב'פגישה לאין קץ' נעמי 
שמר עוברת למקצב ואלס עליז כזה שהטקסט של אלתרמן, 
בעיניי, לא באמת דורש או מצדיק. כל פעם כשהגעתי לקטע הזה 
בשיר זה פשוט לא התיישב לי. הייתה בי איזו הסתייגות. ברגע 
שוויתרתי על הוואלס זה השתרר וזרם לי נכון. אותו דבר קרה 
עם הבית המושמט ב'רוח סתיו', שזו הפעם היחידה שבאמת 

הרשיתי לעצמי לשנות את המלים".  
־האזנה לאלבומי קאברים לשירים מוכרים, אפשר לתת כדו

גמה אלבומים די אינטימיים באופיים, כמו 'שירים מהבית' 
של יהודית ויעקב רביץ או אפילו במידה מסויימת את סדרת 
האלבומים שהפיק ריק רובין לג'וני קאש, כרוכה לרוב בסוג 
של נוסטלגיה מתוקה, לחזור אל משהו מוכר ונעים. במקרה 
שלך המפגש עם השיר הישן, המוכר, מרגיש הרבה יותר 
פתוח, לפעמים אפילו טיפה מבלבל כי אתה לא נאמן למקור 
אלא מתייחס אליו אחרת. איך אתה חושב שהאלבום יתקבל 

בהקשר הזה?  
"אלו אלבומים שכבודם במקומם וממש אין לי בעיה איתם. יש 
בהחלט עימות בין מה שמוטמע בראשם של אחרים לבין השינויים 
שביצעתי. יש אנשים שיחוו את זה אולי קשה. אני לא חזרתי אל 
הקלטות המקור ברגע שיצאתי לדרך. וזה הגיע למצב שטל 
אומר שהוא כבר לא יכול לשמוע את המקור...אני יודע שיש כבר 
תגובות מאוד חזקות לאלבום, גם ל'תבואות הרוח' היו, אבל אז 
לא כל כך ידעתי לאן זה יילך מבחינת להנגיש את זה לאנשים, 
איך להופיע עם האלבום. בכלל, הרגשתי די לא שייך – אם זה 
בספרות או במוסיקה, חיפשתי – ועדיין אני מחפש את הקהל 

־שלי וגם את מי שאני. וחשבתי, אולי אחפש לא בהווה אלא בד
ברים שהשפיעו עליי כילד, כשלא הבנתי. זו מין תלישות – חייב 
להבין למה זה שייך, נצר של מה אני, למה הכתיבה שלי שייכת. 
האלבום הזה עבורי הוא חיפוש כזה שנכנס לעברית, שכל הזמן 
הופכת ליותר ויותר חשובה בחיים שלי ובלתי ניתנת להחלפה".
ועוד בעניין העברית - ב־2019 פרסמת רומן שזכה לשבחים, 

"חוה". יש עוד ספר בקנה?
"בדיוק סיימתי לכתוב את הרומן השני שלי. הוא יהיה שונה 
מ'חוה', קצת פחות מפוזר או פרוע עלילתית ויותר קאמרי אולי, 
אבל עדיין אחר, אני מקווה. יש בהחלט התעניינות אבל זה ייקח 

עוד קצת זמן עד שהוא יראה אור".
אתה מתכוון להופיע בעקבות "חמדת אבות"?

"כן, היה ערב השקה בסינמטק תל אביב, ב־30 למרץ, ושבו 
ביצעתי ארבעה שירים, והוקרן גם סרט קצר של יואב קליינמן 
על העבודה על האלבום. אני מקווה בהמשך להעלות ערב יותר 
מלא, לבצע את האלבום וגם כמה שירים מ'תבואות הרוח'. אני 
גם מבין שיש צורך לעבוד על הגשה בין השירים כך שבעצם 
יהיה חיבור על הבמה בין שני העולמות בהם אני חי, הספרותי 
והמוזיקלי. עלה גם הרעיון להופיע עם האלבום ברחבי העולם, 
לנגן לקהילות יהודיות בארצות הברית, אנגליה ואירופה. לספר 
לאלו שלא חיים כאן. עוד בעבודה על האלבום חשבנו שאולי 
הקהל שיגיב על זה יותר חזק הוא דווקא כזה שלא מכאן, מישראל 
– כזה עם געגוע לישראל מסויימת. אנחנו בקשר עם הסוכנות 

היהודית לגבי ערב כזה".

־ומילה אחרונה לגבי פורמט ההקלטה הנדיר שבו השתמש
תם – הדי.אס.די

"הדי.אס.די הוא פורמט הקלטה שטל חיפש כדי להעלות רמה 
כמקליט ולי כמבצע. זה פורמט חדש – צורת הקלטה דיגיטלית 
ברזולוציה מאוד גבוהה שמשפרת מאוד את איכות הצליל. אי 
אפשר לערוך קובץ כזה אלא מקליטים בתוכנה מסויימת. יש 
פלטפורמות ספציפיות וחנויות אינטרנטיות שמוכרות אלבומים 
שהוקלטו במיוחד בתוכנה כזו, ויש ביקוש. חברה הולנדית בשם 
'נייטיב די.אס.די' התעניינה, אב ובן יהודים שמוכרים מוסיקה 
שהקו המקשר שלה הוא איכות ההקלטה ומה שהם מגדירים 
מוסיקה יפה. הם אהבו מה שהשמענו להם וכך יצא ש'חמדת 
עשרת רבי המכר של הלייבל". •אבות' קיבל אווירה של תו איכות חו''לי גבוה ואפילו היינו בין 

"עלה גם הרעיון להופיע עם האלבום ברחבי העולם... 
לספר לאלו שלא חיים כאן. עוד בעבודה על האלבום 

חשבנו שאולי הקהל שיגיב על זה יותר חזק הוא דווקא 
כזה שלא מישראל – עם געגוע לישראל מסויימת"
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אטרקציות

BBC Earth Experience
The Daikin Centre 

Earl's Court Empress Place 
London, SW6 1TT

https://bbcearthexperience.com
־״חוויית כדור הארץ של הבי־בי־סי״ היא אטרקציה חדשה בלו

נדון לכל המשפחה על עולם הטבע. זהו מסע אור־קולי ב־360 
מעלות דרך שבע היבשות בפחות משעה, שבו מוקרנים קטעים 
מתוך סדרת הטבע Seven Worlds, One planet בשלל זוויות. 
תוכלו לצפות במופע גחליליות מצפון אמריקה, קופים באסיה 
מתכרבלים כדי לשמור על חום גופם, ויש גם אזורים קטנים יותר 
על העולם הימי ומבט מקרוב על זוחלים מפחידים. כמובן שגם 
תוכלו לשמוע את קולו של דיוויד אטנבורו שמעביר מסר חשוב.
עד 31 ביולי. מדי יום, 10:00-21:00 )ה׳-א׳ וחופשות בנק עד 

19:00(. 22-28.50 פאונד. מתאים לכל גיל. 

RHS Chelsea Flower Show 2023
London Gate

Royal Hospital Road
Royal Hospital Chelsea

London, SW3 4SR 
https://www.rhs.org.uk

צ׳לסי הוא בדיוק המקום להרגיש את האביב בלונדון. רחובות 
השכונה מתקשטים במיצגי פרחים והשנה באווירה של סרטים, 
אבל זה רק הרקע למופע הפרחים הגדול של "החברה המלכותית 
לגינון" )RHS(. מבין האטרקציות המעניינות במופע השנתי, 
תוכלו לבקר בגינה שמרגיעה את החושים שנוצרה בשימוש 
 The Natural Affinity Garden for( עקרונות פסיכולוגיים
Aspen(, להריח נוסטלגיה בגינה ים־תיכונית עם שיחים ריחניים, 
עשבי תיבול ארומטיים וצמחי נוי רב־שנתיים עמידים לבצורת 
)Hamptons Mediterranean Garden(, וללמוד על פטריות 

מאכל שאפשר לגדל בבית ובחצר, גם אם אין הרבה מקום. 
23-27 במאי. ג׳-ו׳, 8:00-20:00. ו׳, 17:30-22:00. ש׳, 8:00-17:30. 

37.85-89.85 פאונד.
קורט )4-9 ביולי(.* עוד מופע גינון קייצי שווה של RHS יתקיים בארמון האמפטון 

מוזיקה

BST Hyde Park
Hyde Park, London

https://www.bst-hydepark.com
סדרת ההופעות הקייצית בהייד פארק מביאה מדי שנה את 
השמות הגדולים. הפעם תוכלו לראות בשלושה סופי שבוע 
שונים את ברוס ספרינגטין, ״גאנז נ׳ רוזס״ )שפותחים את מסע 
ההופעות הנוכחי שלהם בישראל(, ״טייק ד'את״, בילי ג׳ואל, 
פינק, וגם להקת הקיי־פופ ״בלאקפינק״. נכון לכתיבת שורות 

אלה, הרשימה הזו אפילו לא סופית!
23-25 ביוני, 30 ביוני-2 ביולי, 6-8 ביולי. החל מ־14:00. 

כרטיס לסופ״ש אחד: 270.85 פאונד.
כרטיס לכל הסופ״שים: החל מ־795.55 פאונד.

Hampton Court Palace Festival
Hampton Court Palace

Hampton Ct Way, Molesey, 
East Molesey KT8 9AU

https://hamptoncourtpalacefestival.com
שניים במחיר אחד: גם ביקור בארמון האמפטון קורט וגם הופעת 
מוזיקה. סדרת המופעים הקייצית היא בעיקר לחובבי נוסטלגיה, 

עם טום ג׳ונס, ״סופט סל״, ״קול אנד דה גנג״, גרייס ג׳ונס, ריק 
אסטלי, ״ביורן אגיין״ )מחווה ל״אבבא״( ועל הצד היותר מודרני, 
תופיע גם להקת ״קייזר צ'יפס״. ואם כבר אתם מגיעים להופעה 
בארמון, הפסטיבל מציע לכם להתפנק בפיקניק מלכותי לפני כן 
על המדשאות, או עם שמפניה מתחת לגזיבו באווירה פסטורלית 
ליד המזרקה באגם. באותו מתחם יהיו הופעות אקוסטיות של 

אמנים בתחילת דרכם. 
7-17 ביוני. מועדים שונים, 21:00. 77-104.50 פאונד.

מיני־פסטיבל בפארק פינסברי, בעיקר של מוזיקה • *עוד הופעות ופסטיבלים מעניינים בלונדון:
 אורבנית וראפ.

https://wirelessfestival.co.uk ,7-9 ביולי
״הופעות פיקניק״ בגני קיו של להקות, כמו ״בסטיל״ • 

 ו״הליגה האנושית״.
https://www.kewthemusic.org ,11-16 ביולי

 סדרת הקונצרטים ״בי־בי־סי פרומס״ ברויאל אלברט הול • 
 14 ביולי-9 בספטמבר,

https://www.bbc.co.uk/proms 
מופעים בפארק קריסטל פאלאס בדרום העיר של נואל • 

 גלאגר, קרייג דיוויד ועוד.
 28 ביולי-13 באוגוסט,

https://southfacingfestival.com
הופעות בפארק ויקטוריה במזרח לונדון של אמני • 

 אלקטרוניקה והיפ־הופ, כמו ״סטורמזי״ ו״אפקס טווין״.
 18-28 באוגוסט,

https://www.allpointseastfestival.com
מופע מושקע של להקת ״אבבא״ המטשטש את • 

הגבולות בין העבר וההווה, ובין המציאות האמיתית 
 והדיגיטלית - בארנה מיוחדת במזרח לונדון.

https://abbavoyage.com ,2024 עד 29 בינואר

מחול

Flamenco Festival
Sadler's Wells Theatre

Rosebery Avenue
London, EC1R 4TN

https://www.sadlerswells.com
חגיגת פלמנקו איכותית במשך שבועיים עם שלל מופעים, 

אודי גלזר

המדריך

אטרקציה חדשה בלונדון לכל 
המשפחה. ״חוויית כדור הארץ 
של הבי־בי־סי״.

 BBC :תצלום

סדרת מופעים לחובבי 
נוסטלגיה. המפטון קורט 
פאלאס פסטיבל.

https://www.bbc.co.uk/proms
https://www.allpointseastfestival.com
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כמו של הכוריאוגרפית והרקדנית שרה באראס שממשיכה את 
הריקודים המסורתיים אבל עם נגיעה מודרנית, אגדת הגיטרה 
ויסנטה אמיגו שמשלב פלמנקו עם ג׳אז וסגנונות שונים ויש 
כאלה שרואים בו כממשיך דרכו של פאקו דה לוסיה, והצמד 
אסטבז ופאניוס שמציגים חמישה רקדנים ומפרשים מחדש את 
השורשים של הפלמנקו מרחבי העולם - מההשפעות היהודיות 

ועד להשראות אפריקניות.
5-15 ביולי. מועדים משתנים. 15-65 פאונד.

 42nd Street - מחזמר נוצץ של שירים וריקודים • *עוד מופעים מעניינים בסאדלרס וולס:
7 ביוני - 2 ביולי

גרסתו של הכוריאוגרף מתיו בורן לסיפור של ״רומיאו • 
ויוליה״ )1 באוגוסט - 2 בספטמבר(.

תיאטרון

 Groundhog Day The Musical
The Old Vic

The Cut
London, SE1 8NB

https://www.oldvictheatre.com/
לא קל לקחת סרט קאלט כמו ״גראונדהוג דיי״ )לקום אתמול 

־בבוקר( ולהעביר אותו אל הבמה ועוד בתור מחזמר. אבל ההפ
קה הקומית עם המוזיקה של טים מינצ'ין והשחקן האמריקאי 
המוערך אנדי קרל זכתה לתשבוחות ופרסים לפני כמה שנים 
ורוצה להחזיר אתכם שוב לאותו יום חורף. למי שלא מכיר, החזאי 
פיל קונורס )ביל מוריי בסרט המקורי( מגיע לעיירה קטנה בשם 
פקסטוני כדי לדווח על החג העממי ״יום המרמיטה״. הוא רוצה 
לברוח משם כמה שיותר מהר, אבל במקום זאת, מתעורר כל 
בוקר באותו היום בדיוק, שוב ושוב. תוך כדי, הוא חווה שינוי קיצוני 
ויש לא מעט שרואים בסיפור הזה מסר פילוסופי חשוב לחיים.

20 במאי - 12 באוגוסט. ב׳-ש׳, 19:30. ד׳, ש׳, 14:30. 13-150 
פאונד. מתאים לבני 12 ומעלה.

The Pillowman
The Duke of York's Theatre

St Martin's Ln
London WC2N 4BG

https://pillowmanplay.com
־קומדיה שחורה עטורת פרסים, בכיכובה של זמרת הפופ והש

חקנית האנגלייה לילי אלן. אלן מגלמת סופרת בשם קטוריאן, 
שחיה במדינה טוטליטרית ונחקרת בשל מעשי רצח מוזרים 
שמאוד מזכירים את סיפוריה הקצרים. האם החיים האמיתיים 
מחקים את האמנות, או שמדובר במשהו יותר מרושע מכך? 
המחזה ״איש הכריות״ בוחן את תפקידו של האמן בחברה ואת 
ויצירה, שאלות שמאוד  המחיר שמשלמים על חופש הבעה 

רלוונטיות גם לימינו.
10 ביוני - 2 בספטמבר. ב׳-ש׳, 19:30. ד׳, ש׳, 14:30. 20-125 

פאונד.

 Regent's Park 
Open Air Theatre

Inner Circle, Regent's Park
London, NW1 4NU

https://openairtheatre.com
לצפות בהצגה באוויר הפתוח בפארק ריג׳נט זו בהחלט חוויה 
שצריך להכניס ל״בקט ליסט״. הקיץ יש שש הפקות שונות 
שרובן מתאימות לילדים ומשפחות. הפופולריות שבהן כנראה 
יהיו הסיפור של רובין הוד שזוכה לעיבוד מחדש )מתאים לבני 8 
ומעלה(, ולצעירים יותר )3 ומעלה(, יש מופע אינטראקטיבי עם 

־דינוזאורים - החיות שמסרבת להיכחד. לא מדובר בפסלים מש
עממים, אלא בשחקני תיאטרון שמפעילים את החיות הענקיות 

האלה על הבמה ויוצרים אינטראקציה עם הקהל. 
10 במאי - 3 בספטמבר. מועדים משתנים. 23-60 פאונד. 
 הווסט־אנד בסופ״ש אחד בכיכר טרפלגר* עוד אטרקציה תיאטרלית: הצגות חינמיות של שחקני 

https://www.westendlive.co.uk ,17-18 ביוני

תערוכות 

Ai Weiwei: Making Sense
The Design Museum

224-238 Kensington High Street London,
W8 6AG

https://designmuseum.org
מוזיאון העיצוב בלונדון מציג תערוכה מקיפה וראשונה מסוגה 
של האמן והפעיל החברתי הסיני איי ווייוויי המתמקדת, איך לא, 
יוצגו עבודות שלו מהתקופה האחרונה וגם מיצבים  בעיצוב. 
שהוזמנו במיוחד לתערוכה. תוכלו לראות חפצים שהוא אסף 
לאורך השנים, כמו 1,600 כלים שנוצרו בתקופת האבן המייצגים 
תרבות שנשכחה וכ־100,000 כדורי חרסינה שהאמן נדהם מכך 
שהשתמשו בהם לכלי נשק בתקופת שושלת סונג ההיסטורית. 
סביב התערוכה יש אירועים מעניינים, כמו סדנת חימר וסיור 

חינמי )צריך להזמין מקום מראש(.
30 ביולי. ב׳-ש׳, 10:00-18:00 )ש׳ עד 21:00(. 7.50-15  עד 

פאונד )חינם לבני 11 ומטה(.

David Hockney: 
Bigger & Closer 

(not smaller & further away)

Lightroom
12 Lewis Cubitt Square

London, N1C 4DY
https://lightroom.uk/

חוויות אימרסיביות הן שם המשחק בעולם האומנות בשנים 
־האחרונות בלונדון ובעולם. התערוכות האלה מזמינות את המ

בקרים ״להיכנס אל תוך הציורים״ שמוקרנים על גבי קירות 
של חללים גדולים. התערוכה המוקדשת לעבודותיו של הצייר 
הבריטי דיוויד הוקני היא מבין האחרונות שבהן, והיא לוקחת 
אותנו למסע דרך 60 שנות פעילותו ממבט עיניו. בנוסף לצפייה 
בציוריו המרשימים, הוקני מספר גם על תהליך יצירתו, בליווי 
מוזיקה שהולחנה במיוחד, ומסביר על תפישתו האמנותית 
באמצעות ״ציור עם מצלמה״, מימד הזמן בקולאז׳ים של תמונות 
פולארויד והשימוש באייפד, והכל במרכז חדש בשם ״לייטרום״, 

שנפתח בקינגס קרוס.
 .)22:30 עד  )ה׳-ש׳,   10:00-21:00 יום,  מדי  ביוני.   4  עד 

17.50-27.50 פאונד. חינם לבני 5 ומטה.

תערוכה מקיפה וראשונה מסוגה. 
האמן איי ווייוויי. 
 תצלום באדיבות
 Ai Weiwei Studio ©

מככבת בהצגה מעוררת מחשבה. 
Juהזמרת והשחקנית לילי אלן. 
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מסע דרך 60 שנות פעילותו 
 ממבט עיניו. 
תערוכה של דיוויד הוקני 
Installation of David Hockney’s 
"Gregory Swimming Los Angeles 
March 31st 1982"
Composite polaroid, 27 3/4 x 51 
1/4", © David Hockney
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המדריך

משהו ישראלי

יום הזיכרון
JFS School

 The Mall, Harrow HA3 9TE
־הטקס השנתי ליום הזיכרון לחללי מערכות ישראל ונפגעי פעו

לות האיבה ייערך בהובלת שגרירות ישראל לונדון. יש להגיע 
בזמן, להביא תעודה מזהה ולהימנע מהבאת ילדים קטנים או 

חפצים מיותרים. 
 24 באפריל - כניסת קהל מ־18:30 הטקס ב־19:00. 

כניסה חופשית.

מסיבת יום העצמאות 75 לישראל
JW3

341-351 Finchley Rd, London NW3 6ET
https://www.jw3.org.uk/israel-75-party

להקת  יום העצמאות;  לכבוד  ישראלית שיש  הכי  המסיבה 
 בית צבי במופע מחווה לצביקה פיק ועוד קאברים מקפיצים; 
די ג'יי ופלייליסט משובח; כיבוד ישראלי; סרט ישראלי - זינוק 

בעלייה ועוד.
25 באפריל 19:00-23:00. 30 פאונד / 36 פאונד כולל סרט.

*מספר המקומות מוגבל.
פסטיבל עצמאות 75

JFS School
 The Mall, Harrow HA3 9TE

https://www.tickettailor.com/
events/75indepenceday/877554

מוסיקה ישראלית;   מתקנים ואטרקציות לכל המשפחה; 
וארגונים  הצופים  פעילויות בהובלת   פיקניק קהילתי; 
נותני החסות; אוכל ישראלי מפנק )לא כלול במחיר(; ריקודי 

עם, ושלל הפתעות!
יום שני בנק הולידיי ה־1.5 בין השעות 14:00-17:00; 

מחיר 8 פאונד למבוגר, 6 לילד.

מישראל באהבה
מרכז לונדון

https://technionuk.org/event/israel75
ידידי הטכניון בבריטניה מארגנים אירוע גדול לציון יום השנה 
ארבעה  ה־75 להקמת המדינה לכל המשפחה: הופעה של 
גלי עטרי האייקונית שזכתה באירוויזיון  זמרים מישראל כולל 

עם השיר הללויה ואורחים אחרים. 
14 במאי 18:30-20:00. כרטיסים: 26.50 פאונד -  יום ראשון 

76.50 פאונד VIP. מיקום מדויק ישלח לרוכשים.

 לא רואים עין בעין עם
עדן הראל ועודד מנשה

NW11
www.chabadisraelicentre.co.uk

מופע זוגי קורע כל אמונה, היגיון והחיים שביניהם. אירוע לרגל 
ל"ג בעומר. 

8 במאי בשעה 20:00; לכרטיסים 020-8209-1770.

ערן זרחוביץ'
Arts Depot

5 Nether Street, Tally Ho Corner, North 
Finchley, N12 0GA

https://tinyurl.com/Eranzaracovitz
מופע סטנדאפ של אחד הקומיקאים האהובים בישראל. 

22 במאי. 20:30; 45 פאונד. כרטיסים אחרונים. 

פסטיבל סרט
בלונדון ובערים נוספות

www.seret-international.org
12 שנים  הפסטיבל הישראלי לקולנוע וטלוויזיה "סרט" חוגג 
להיווסדו, ויעסוק בנושא נשים בראי הקולנוע והטלוויזיה. בין 
הסרטים שיוקרנו: בתולים, 1341 פריימים של אהבה ומלחמה, 
חומוס פול טריילר, פריז בוטיק, ועוד. אורחים בפסטיבל: אניה 

בוקשטיין, נלי תגר, מאור זגורי, רן טל וליאנה עיון.
18 עד 25 במאי. 

עידן אלתרמן
JW3

341-351 Finchley Rd, London NW3 6ET
www.mannauk.org

עידן אלתרמן יופיע לראשונה בלונדון, במופע  סטנדאפ של ארגון 
הצדקה מנה־מאיר פנים. 

4 ביולי. 45 פאונד )כל כרטיס הינו תרומה לנזקקים בארץ(. 
לכרטיסים: 07985-511-475.

מנה מחפשת אמן חימום למופע. תחרות הסטנדאפ )7 ביוני בשעות 
הערב( פתוחה לכל מי שמעוניין.ת להשתתף, במסגרתה הזוכה יזכה/תזכה 

לחשיפה חסרת תקדים. להשתתפות בתחרות הסטנדאפ ניתן לשלוח 
Gaby@mannauk.org סרטון קצר באנגלית או בעברית לכתובת

עידן אלתרמן
צילום: שי פרנקו

מתוך הסרט "1431 פריימים של 
אהבה ומלחמה". פסטיבל סרט

https://www.jw3.org.uk/israel-75-party
https://www.tickettailor.com/events/75indepenceday/877554
https://www.tickettailor.com/events/75indepenceday/877554
https://technionuk.org/event/israel75
http://www.chabadisraelicentre.co.uk
https://tinyurl.com/Eranzaracovitz
http://www.seret-international.org
http://www.mannauk.org
mailto:Gaby@mannauk.org
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UMTB London branch, 30 Old Broad
Street, London EC2N 1HQ
T: 020 7448 0600 | F: 020 7448 0610
umb.main@umtb.co.uk | www.umtb.co.uk

Celebrating a special year in 2023 with the 
100th anniversary of Mizrahi Tefahot Bank, 
Israel's 75th birthday and 40 years of the 
Bank's presence in London.

Authorised by the Bank of Israel. Authorised by the Prudential 
Regulation Authority. Subject to regulation by the Financial Conduct 
Authority and limited regulation by the Prudential Regulation Authority. 
Details about the extent of our regulation by the Prudential Regulation 
Authority are available from us on request.

מזרחי-טפחות סניף לונדון,
מאחל לקוראי עלונדון
יום עצמאות שמח

210 mm x 297 mm210 mm x 297 mm210 mm x 297 mm210 mm x 297 mm210 mm x 297 mm210 mm x 297 mm210 mm x 297 mm210 mm x 297 mm



40 www.alondon.net :עלונדון // יום העצמאות 2023לעדכונים שוטפים


